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Smučarski vozel na Golovcu 
Foto: EDI MASSEC 

Ood kod pa ti, fantič, kar na lepem pod mojimi nogami? Morda sije smučarska vaditeljica nadobudnih malčkov na 
Golovcu mislila prav to. Gledalci pa v smeh in na pomoč enemu izmed bodočih »Kližajev*, da se smučarski vozel nebi 
še bolj zategnil, ko bi mimo prismukali še drugi tečajniki. Ja, kdor zna, pa zna! Res pa je tudi, da vsakdo ne zna tako 
uspešno, kot mali padalec, zvoziti svoj prvi slalom med smučmi. Padec? Kaj bi tisto! Težko pričakovani sneg je mehak 
kot puhek in dobro, da ga je namedlo ravno prav, v počitniški čas. Resda malo grize v nosek in kakšna zvedava 
snežinka želi pokukati v učke, da bi se prepričala, zakaj se iskrijo bolj od njih samih. Potem pa padec. Ze vemo, 
snežinka je bila kriva. MATEJA PODJED 

Turistična patmUa na 
Golteh 
Tako smo poimenovali naše akcije na 
smučiščih širšega celjskega območja. 
Najprej smo šli na Golte, drugič pa... 
Stran 9. 

Koz/ansko 19U 
NT je začel objavljati nov feljton izpod peresa Jožeta 
Umcerja. Stran 11 

Proglasitev športnikov leta 1984 In Hura, 
počitnice 
Reportaži si lahko ogledate in preberete na straneh 12 in 
13 

Premalo pitne vode 
Dolgotrajni mraz je do-

dobra izsušil vodnjake v 
Medlogu, težave s pitno 
vodo v Celju pa trajajo že 
dlje kot teden dni. Pritisk 
v vodovodnem omrežju je 
padel na 1,5 do 2 bara, kar 
je približno polovico 
običajnega pritiska v vo-
dovodnih ceveh. 

Zaradi tega so brez vode 
že nekaj dni na delu 
Ostrožnega, Lokrovca, Bu-
kovžlaka, Maistrove ulice 
in v višje ležečih naseljih 
okrog Celja ter v višjih 
nadstropjih stanovaixiskih 
blokov. Precejšnje težave 
imajo tudi v štorski Žele-
zarni in v bližnjem naselju 
Lipa. 

Manjši je predvsem nivo 
podtalnice, zato so delavci 
celjskega Nivoja že v sobo-
to začeli delati zasilni jez iz 

gramoza v strugi Savinje v 
Medlogu. Jez so dogradili v 
torek, tako da se je gladina 
Savinje na tem odseku 
zvišala za približno en me-
ter. Danes, to je v četrtek, 
pa se bo pokazalo ali je bila 
akcija uspešna in ali je vo-
da iz Savinje začela proni-
cati v podtalnico, ali pa so 
tla preveč zamrznjena. 

V vsakem primeru pa, 
pravijo v celjski Komunali, 
tozd Vodovod, je potrebno 
skrajno varčevanje s pitno 
vodo. Še predvsem v de-
lovnih organizacijah, kjer 
je potrošijo največ in kjer 
je lahko tudi največ priva-
rčujejo. 

Sicer pa bi trenutne za-
drege s pitno vodo lahko 
zadovoljivo razrešila le da-
ljša odjuga, ki bi napolnila 
struge rek in potokov. 

S. Š. 

Še sreča, da le dovolj snega 
Verjetno ne bomo poveda-

li nič novega, če ugotovimo, 
da se letošnje zimske počit-
nice odlikujejo po precej si-
romašni ponudbi prireditev 
v občinah celjske regije. V 
prejšnji številki smo našteli, 
kaj vse so pripravili v Celju 
in videli smo, da je največ 
izbire na športnem področju. 
Nekoliko bolj so se potrudili 
tudi v Titovem Velenju in 
Slovenskih Konjicah, pov-
sod drugod po prevladujejo 
razni smučarski tečaji. Kot 
da je to edino, kar mlade za-
nima! Še sreča, da je ravno v 
teh dneh zapadlo precej no-

vega snega in bodo lahko 
tečaje tudi izvedli. V prime-
ru suhe zime pa bi verjetno 
» pridnim « organiza torjem 
zmanjkalo idej. 

Izbira prireditev kaže, da 
so organizatorji otroke raz-
delili na mestne, ki jim še 
velja pripraviti kakšno igri-
co, varstvo ali tečaj, in vaške, 
ki menda ne potrebujejo po-
sebnih oblik zabave, saj je 
zanje dovolj že to, da so pro-
sti šole. Pri tem je bilo slišati 
različne izgovore kot so, da 
ni zanimanja za prireditve, 
da ni denarja zanje, ali pa, da 
jih je v vaških okoljih nemo-
goče organizirati. Pa saj ni-
hče ne zahteva, da je treba 
vsak dan pripraviti kaj nove-
ga! Da pa se za 14 dni skoraj 
v celoti pozabi na vaške otro-
ke, je kar malo pretirano. 

Kadar se govori o počitniš-
kih prireditvah, se v glav-
nem misli le na osnovnošol-
ske otroke, mladina v sred-
njih šolah, ki ima prav tako 
počitnice, pa je iz vsega tega 
potisnjena na stranski tir. 
Spet so na izbiro samo šport-
ne dejavnosti, nato pa se po-

nudba konča. O različnih 
glasbenih, literarnih večerih 
ali samo plesu niti ne razmiš-
ljajo. Srednješolci so vendar 
dovolj stari, da se lahko sami 
znajdejo! Če sodimo po pro-
gramu, bi moralo isto veljati 
tudi za mlajše. 

Da pa vse le ne bo videti 
tako črno, naj na koncu po-
hvalimo prizadevanja, da bi 
prireditve, ki so na voljo, bile 
zastonj, ali za minimalno 
vsoto denarja. 

TATJANA CVIRN 

Rdeči viliend za rudarje 
'»NI se še zgoUlIo, tla rudarji ne bi blll pripravljeni 
pomagati." 

Potrebe po premogu so ve-
like, ker pa je v deponijah 
termoelektrarne v Šoštanju 
zamrznil premog, so le-te še 
večje. Zamrznjen premog 
namreč ni mogoče nemote-
no transportirati. Tako so tu-
di prejšnjo soboto in nedeljo 
rudarji delali v vseh treh 
izmenah in izkopali nekaj 
manj kot 30 tisoč ton premo-
ga. 19 tisoč ton pa so strgah 
iz deponij, tako da niso bile 
potrebne redukcije, ker je 
lahko termoelektrarna dela-
la s polno močjo. In kaj so 
povedah rudarji? 

Ervin Uranjek: »V jami 
delam že pet let in rad hodim 

na delo, saj vidim kako nas 
pesti mraz in primanj kova-
nje elektrike. Rudari se težav 
še kako zavedamo in dokler 
se premog na deponijah ne 
odtali bomo delali tudi ob 
sobotah in nedeljah, če bo 
potrebno.« 

Alojz Harnik: »Deset let 
že delam v jami in sem bil 
vedno pripravljen delati tudi 
ob sobotah in nedeljah. Po 
eni strani zaradi denarja, po 
drugi pa zato, ker ni druge 
izbire, kot da vsi skupaj plju-
nemo v roke, če hočemo na-
kopati prepotrebne tone pre-
moga. da lahko agregati v 

Šoštanju obratujejo s polno 
zmogljivostjo.« 

Valter Hodournik: »V 
triindvajsetih letih, odkar 
delam v jami, se še ni zgodi-
lo, da rudarji ne bi bili pri-
pravljeni pomagati. Povezu-
je nas solidarnost in ker je v 
slogi moč, bomo premagali 
tudi težave, ki jih je povzro-
čila letošnja zima. Tako v so-
boto kot v nedeljo so prišli 
na delo vsi rudarji, kar sem 
pričakoval, ker so rudarji re-
sni delavci in bodo delali do-
kler bo potrebno, tudi ob so-
botah in nedeljah.« 

LOJZE OJSTERŠEK 



Za še večjo proizvodnjo 
v celjski občini naj Hi biia letos inaustriiska proizvodnja 
večja za 3,5 odstotka 

Zaustavitev padanja in 
postopna rast življenjskega 
standarda je cilj, ki ga bo 
letos v celjski občini enako 
težko doseči kot začrtane 
materialne okvire razvoja. 
Medsebojno so namreč ne-
ločljivo povezani, kar so po-
udarjali tudi na seji celjske-
ga izvršnega sveta prejšnji 
teden, ko so obravnavali 
predlog letošnje resolucije. 
Tudi to je bil razlog, da so v 
predlog zapisali višjo rast 
industrijske proizvodnje, 
kot jo je predvideval 
osnutek. 

Po novem, na izvršnem 
svetu že sprejetem predlogu 
resolucije, naj bi se industrij-
ska proizvodnja letos po-
večala namesto treh za tri in 
pol odstotke, kar je glede na 
nekajletno skromno rast in v 
zadnjem letu celo zmanjša-
nje, visok cilj. Družbeni pro-
izvod naj bi se pri tem po-
večanju industrijske proiz-
vodnje povečal za skoraj tri 
odstotke, kar pa še vedno ne 
zagotavlja izboljšanja ravni 
življenjskega standarda. 
Izračunali so namreč, da bi v 
občini morali preseči štiri 
odstotno rast družbenega 
proizvoda, če bi hoteli imeti 
materialne možnosti za po-
rast realnih osebnih dohod-

kov, za odpravljanje zaosta-
janja osebnih dohodkov v 
nekaterih negospodarskih 
dejavnostih in ustreznejših 
možnosti za uresničevanje 
nalog na področju družbenih 
dejavnosti. 

Sicer pa predlog resolucije 
upošteva večino pripomb, ki 
so se oblikovale v času 
obravnave osnutka. Med 
drugim upošteva tudi pred-
log občinske konference 
Zveze socialistične mladine 
in pri reševanju stanovanj-
skih vprašanj delavcev in 
občanov opredeljuje, da bo-
do solidarnostna stanovanja 
prednostno dodeljevali mla-
dim družinam z otroki. 

MILENA B.POKLIČ 

Tribune občanov 
v Radečah 

Krajevna skupnost Ra-
deče edina v občini Laško 
organizira javne tribune 
občanov, na katerih se naj-
bolj neposredno oblikuje 
javno mnenje in izražajo na-
jširši interesi krajanov. Za-
dnjo javno tribuno so imeli 
pred Novim letom. Takratso 
se dogovorili, da bodo v tem 
letu organizirali štiri javne 
tribune, kij ih bodo namenili 
vprašanjem s področja go-
spodarstva in komunale. Na 
eni izmed jih bodo obravna-
vali tudi možnosti za more-
bitni razpis krajevnega sa-
moprispevka. VVE 

V Celju spet Zdravstveni dom 
Nekajletno ugotavljanje 

neprimerne samoupravne 
organiziranosti Zdravstve-
nega centra Celje, še zlasti 
pa osnovne zdravstvene 
službe v občini Celje, je 
končno obrodilo tudi sado-
ve. Delavci so se na referen-
dumu, ki je bil 11. januarja, 
odločili, da združijo celotno 
osnovno zdravstveno služ-
bo v celjski občini v eno te-

meljno organizacijo 
Zdravstveni dom Celje. 

O priključitvi v novo te-
meljno organizacijo se bodo 
še odločali v Zdravstveni po-
staji Vojnik, delavci Reševal-
ne postaje pa so se izrekli 
proti novi organiziranosti. 
Kot so povedali v Zdravstve-
nem centru, pa Reševalna 
služba nima pogojev za ob-
stoj kot temeljna organizaci-
ja in to niti po Zakonu o 
zdravstvenem varstvu niti 
po družbenem dogovoru o 
samoupravni organiziranosti 
zdravstva. 

Odločitev delavcev na re-
ferendumu zaenkrat zmanj-
šuje število temeljnih orga-
nizacij v Zdravstvenem cen-
tru iz 22 na 17, nova temeljna 
organizacija pa naj bi pravno 
zaživela s L marcem letos. 
Njeno oblikovanje se odraža 
tudi na organiziranosti bol-
nišničnih temeljnih organi-
zacij, saj je bila doslej vrsta 
kombiniranih temeljnih or-
ganizacij. O najustreznejši 

organiziranosti tega dela bo 
pripravila predlog posebna 
delovna skupina. Novi orga-
niziranosti pa se mora prila-
goditi tudi delovna skupnost 
skupnih služb. Prve zasnove 
že pripravljajo. 

V Zdravstvenem centru od 
dopolnjene organiziranosti 
pričakujejo lažjo organizaci-
jo dela v osnovni zdravstveni 
službi, poenotenje planira-
nja in financiranja, dosled-
nejšo delitev dela in prepro-
stejše zbiranje statističnih 
podatkov. Poleg večje racio-
nalnosti poslovanja pa naj bi 
prinesla še boljšo strokovno 
povezanost, izmenjavo iz-
kušenj ter večjo izkorišče-
nost zmogljivosti. Vse to pa 
bi se moralo odraziti tudi na 
kakovosti zdravstvenih sto-
ritev. 

MILENA B. POKLIC 

Srečanje s 
predstavniki 
versife skupnosti 

v Mozirju so se prejšnji te-
den sestali predstavniki ver-
ske skupnosti, člani komisi-
je za verska vprašanja pri 
skupščini občine Mozirje in 
člani koordinacijskega od-
bora za odnose z verskimi 
skupnostmi pri socialistični 
zvezi delovnega ljudstva. Na 
tradicionalnem srečanju, ki 
ga pripravijo enkrat letno, so 
ocenili, da je bilo dosedanje 
medsebojno sodelovanje do-
bro, brez kritik z ene ali dru-
ge strani. Predstavniki obči-
ne so se članom verske skup-
nosti zahvalili za njihovo 
skrb pri obnovi kulturnih 
spomenikov, saj je za to ob-
novo družbenega denarja 
vse manj. Pohvalili so tudi 
njihovo podporo pri izvaja-
nju humanitarnih akcij. 

RP 

Novi prostori za 
velenjsko zdravstvo 
Zatakne se lahko pri denarju. Kako 
zmanjšati število Ijolniškili izostankov? 

Razvoj zdravstva v Tito-
vem Velenju že nekaj let 
občutno zaostaja za gospo-
darskim razvojem. Temu 
primerno so nekatere ordi-
nacije higiensko tehnično 
oporečne in izredno velika 
je iztrošenost opreme za 
diagnostiko. V zvezi s sta-
njem v posameznih ordina-
cijah, je izvršni svet na za-
dnji seji sklenil, da bo pro-
storske težave Zdravstve-
nega centra rešil z zamenja-
vo lastništva prostorov 
med Domom učencev in de-
lovno organizacijo Inženi-
ring, s tem, da se spremeni 
namembnost dveh etaž v se-
danji stavbi Inženiringa za 
potrebe Zdravstvenega 
centra. 

Na ta način bo Zdravstve-
ni center tudi s pridobitvijo 
dodatnih prostorov ohranil 
funkcionalno celoto. Poleg 
tega je takšna rešitev, po za-
gotovilih Zdravstvenega 
centra, najcenejša, saj bo po-
trebno obstoječe pro.store le 
minimalno adaptirati. Pro-
storska problematika Zdrav-
stvenega centra pa bo rešena 
vsaj za srednjeročno, če že 
ne za dolgoročno obdobje. O 
sklepu izvršnega sveta bo še 
ta mesec razpravljal zbor 
združenega dela, zatakne pa 
se lahko le pri denarju, kajti 
Titovo Velenje je v zadnjem 
času namenilo večino sred-
stev za sanacijo Gorenja. 

Izvršni svet pa je na seji 
predlagal tudi vrsto ukrepov 
za razreševanje problemati-
ke bolniškega staleža, ki je v 
velenjski občini vse bolj pe-
reča. Tako naj bi službe za 
varstvo pri delu skupaj z 
zdravstveno službo analizi-

rale vzroke za poškodbe pri. 
delu in iz dela, ker je 30- 40 
odstotkov delavcev v bolniš. 
ki ravno zaradi nesreč pri de-
lu in izven dela. Analizo bo-
do obravnavali vsi ozdi in 
tozdi in sprejeli konkretne 
ukrepe. Sindikalne organiza-
cije pa morajo ugotoviti, ka-
kšne so družbenoekonom-
ske posledice bolniškega 
staleža in invalidnosti ter 
sankcionirati vse tiste delav-
ce, ki koristijo pravico do 
bolniške tudi takrat, ko to ne 
bi bilo potrebno. Inšpekcij-
ske službe morajo ugotoviti, 
zakaj delovne organizacije 
niso mogle zagotoviti delav-
cem takšnega delovnega ko-
Ija, ki bi zagotavljalo zdravo 
delo. Z drugimi besedami, 
ugotoviti morajo, zakaj se ne 
izvajajo tehnični, zdravstve-
ni. socialno vzgojni in drugi 
ukrepi, s katerimi bi lahko v 
delovnih organizacijah pre-
prečevali slabo zdravstveno 
stanje delavcev. 

V.E. 

Komemoracija 
na Vranskem 

v soboto je bila na Vran-
skem komemoracija v spo-
min na dogodke pred 40 leti, 
ko je okupator na Gorici 
ustrelil 200 talcev in borcev. 
O Vranskem med NOB je go-
voril prvoborec Ljuban Ja-
kše iz Ljubljane, sicer pa 
vranski rojak. V kulturnem 
sporedu so sodelovali godba 
železarjev iz Štor, recitatorji, 
pevci in učenci osnovne šole 
Ivan Farčnik-Buč z Vran-
skega. 
J. V. 

Stoji učilna zidana 
čimprej iz prostorske stiske 

V učilnicah osnovnih šol 
v konjiški občini je vse ve-
čja gneča. Do letošnjega šol-
skega leta je bil takšen po-
ložaj še znosen, medtem ko 
je letos postal že kritičen, 
saj je kar 14 oddelkov z nad 
32 učenci, torej nad norma-
tivom. Problematika vzgoje 
in izobraževanja je našla 
mesto med drugim tudi na 
seji izvršnega sveta sku-
pščine občine, 9. januarja 
letos. 

Analiza, ki so jo opravili 
pri izobraževalni skupnosti v 
Slovenskih Konjicah je po-
kazala, da je preveliko števi-
lo učencev v nekaterih razre-
dih posledica večjega vpisa 
otrok v preteklih letih. Na 
Zavodu za šolstvo v Celju pa 
so dali pod lupo učni uspeh 
učencev v sedmih in šestih 
razredih, posebno zato, ker 
je bil le-ta pod regijskim 
povprečjem. Ugotovili so, da 
izstopa predvsem število za-
dostnih učencev in tem je 
nadaljnje srednje izobraže-
vanje že v naprej zaprto. 
Ključ do ugotovitve, zakaj je 
temu tako, ni bilo težko naj-
ti: slabši učni uspeh je na-
mreč tam, kjer so razredi 
preštevilno zasedeni. Tisti 
otroci, ki več let obiskujejo 
pouk v tako številnih oddel-
kih, pa so prikrajšani za ka-
kovostno vzgojno-izobraže-
valno delo, onemogočena pa 
je tudi diferenciacija in indi-
vidualizacija pouka. 

Reševanja teh težav so se v 
konjiški občini lotili še pravi 
čas in z vso resnostjo, pri 
čemer se zavedajo, da bo to 

terjalo dodatne napore, 
predvsem pa znatna sred-
stva. 

V Ločah gradijo že drugi 
prizidek k šoli, kar je bilo 
več kot potrebno, saj sedaj 
obiskuje drugo izmeno okoli 
sto otrok. Mnogi pešačijo do 
šole debelo uro in več in se 
vračajo domov pozno zvečer. 
Če se ne bo kje zataknilo, bo 
z novim šolskim letom dru-
gače. Dograjenih bo namreč 
osem učilnic in urejeno šol-
sko okolje. Naložba bo velja-
la 55 milijonov dinarjev. Za 
gradbene dela po projektu je 
bilo že lani izločenih 35 mili-
jonov dinarjev, ostali denar 
iz sredstev samoprispevka, 
in sicer za opremo in zuna-
njo ureditev, pa naj bi zbrali 
še letos. V tem obdobju pa 
bodo v Slovenskih Konjicah 
pristopili še k izgradnji pri-
zidka k osnovni šoh Edvarda 
Kardelja, kjer gneča v učilni-
cah že tudi najeda kakovost 
pouka. Zaenkrat so v izdela-
vi načrti za prvo fazo dograd-
nje. Ta bo veljala 70 milijo-
nov dinarjev, ki jih bodo 
zbrali iz samoprispevka, na 
pomoč pa bodo priskočile 
tudi delovne organizacije v 
kraju. 

Prostorska stiska in pone-
kod slabi delovni pogoji se-
veda s tem ne bodo rešeni. 
Odprta ostaja, na primer, 
usode zbelovske osnovne šo-
le, kjer učenci zbirajo znanje 
v učilnicah s kombiniranim 
poukom. Čeprav krajani ni-
so za to, se družbena usmeri-
tev nagiba v prid prešolanja 
teh učencev v šolo v Ločah. 

MATEJA PODJED 

Smučanje na 
Lopati 
športni delavci TVD Parti-

zan Lopata pri Celju so zara-
di ugodnih snežnih razmer 
usposobili manj zahtevno 
smučišče ob obnovljeni 35-
metrski skakalnici ob glavni 
cesti Celje-Ostrožno-
-Šmatno v Rožni dolini. Po-
stavili so tudi sto metrsko 
Tomosovo vlečico. 
Smučišče je odprto vsak dan 
od 9. do 17. ure, celodnevna 
karta je 100, poldnevna 50 di-
narjev. Od 21. do 26. januarja 
bodo na tem smučišču tudi 
pripravili tečaj za osnov-
nošolske otroke. Prijave 
sprejema do sobote, 19. ja-
nuarja, TVD Partizan Lo-
pata. 

TV 

NIČ nas ne sme presenetiti 
(da nas vedno kaj preseneti) 

Bognedaj, da bi hotel v nič 
devati vesoljne naše aktivno-
sti v slogu NNNP, toda člo-
veka z nekaj izkustvenimi le-
ti naše družbenopolitične 
vsakdanjosti, vendarle pota-
re ob spoznanjih, kako veli-
ko stvari nas vedno znova 
preseneča. 

Presenečajo nas kar naprej 
slabe in dobre letine (pri do-
brih smo skoraj še bolj pre-
senečeni), vsakoletna žetve-
na opravila nas skoraj vržejo, 
presenečajo nas suša in 
moča, vročina in mraz (ta 
zadnji je tudi vzrok za tale 
zapis), presenečajo nas zd^ 
takšne, zdaj drugačne števil-
ke o naši zadolženosti, prese-
nečajo nas kar naprej stati-
stični podatki, ki se skoraj 
praviloma zaokrožajo navz-
dol, kadar naj odslikavajo 
našo pravo inflacijo (ne tisto 
z besedami, kjer smo abso-
lutni svetovni prvaki) in pa-
dec življenjskega standarda. 
V vrtincih neuresničenih ce-
novnih projekcij se ne znaj-
deta ne hudič, ne bog, kaj bi 
se šele uboga jugoslovanska 
»para« ali dinar. No, cene so 

menda tudi edina stvar, kjer 
nismo več presenečeni. 

Nekaj dni manj običajnih 
nizkih temperatur nas skoraj 
pokoplje; da skoraj crkne 
elektroenergetski sistem niti 
ne preseneča, bolj prese-
neča, da se razdalje med Žal-
cem in Celjem (na nič ne na-
migujem!) povečajo s faktor-
jem najmanj 10. Ljudje za-
mujajo v službe, šolarji v šo-
le, fabrike ustavljajo, avto-
busi zmrzujejo v garažah in 
na cesti: izgovori pa se kar 
vrstijo, za ene so krivci pri 
Petrolu (slabo gorivo, menda 
primerno za temperature sa-
mo do minus 9 stopinj), za 
druge so krivi proizvajalci 
avtobusov (ker tehnološko 
razmišljajo samo do minus 9 
stopinj), tretji (samo)kritično 
ugotavljajo, da so bili pač 
presenečeni in, da bi se z 
boljšo organizacijo lahko 
izognili večjim nevšečno-
stim. In tako dalje in podo-
bno v nedogled. 

V nekaterih stanovanjskih 
soseskah preseneti kdaj ka-
kšen kurjač, ki novoletno 
razpoloženje potegne preveč 

v januar in pozabi sporočiti, 
da ima kurilnega olja komsj 
za podkuriti, kaj šele za ogre-
vanje. 

Preseneti kakšnega potni-
ka tudi službojoči na železni-
ci, pa ne izda povratne karte 
med Zgornjim in Spodnjim 
Hmeljiščem, ker ima karte 
natiskane samo do Srednje-
ga Hmeljišča (ŽTO Celje se 
vendar opraviči že naslednji 
dan). 

Vse kaže, da bo leto 1985 
leto presenetljivih prese-
nečenj, ali pa vsaj prvo četrt-
letje oziroma do dneva Sv. 
Neže, ki naj kuram rit odve-
že. Seveda, če nas ne bodo 
presenetile še kure in riti 
sploh ne bodo odvezale ali 
pa šele na dneve ledenih 
mož, kar bi pomenilo, da bo 
še dolgo mraz. In naj nas to 
ne preseneti, če bomo pora-
bili največ naftnih derivatom' 
za ogrevanje, pa nam bo spet 
naša naj-vlada predpisala 
bone. 

Torej naj velja: Nič nas ne 
sme presenetiti, če nas bo 
spet znova kaj presenečalo-
Vse sile za NNNP! 

MITJA UMNIK 



Počitnice ob lastni iznajdliivosti 
y občinah so organizirali predvsem smučarske tečaje 

Socialistična zveza in 
Občinska zvoza prijateljev 
mladine iz Titovega Velenja 
sta z vsemi, ki lahko karkoli 
prispevajo za boljše počutje 
učencev med zimskimi 
počitnicami, pripravila obši-
ren program. Svoje usluge 
so ponudili smučarski, atlet-
ski in rokometni klub, vseh 
devet osnovnih šol. planin-
sko društvo. Kino klub Go-
renje, Delovna organizacija 
Kino in velenjska knjižnica. 

Tako se bodo lahko učenci 
v času od 14. 1. do 26. 1. ude-
ležili: alpske šole smučanja. 

zimske pionirske atletske šo-
le, smučarskega tečaja, se 
pomerili v smučanju, odboj-
ki, košarki in splošni telesni 
vadbi, si ogledali številne ri-
sanke in risane filme, prislu-
hnili uram pravljic in odšli 
na enodnevni pohod na Pas-
ki Kozjak. Začetni tečaj alp-
skega smučanja stane 1.250 
dinarjev, tekmovalna šola pa 
2.500 dinarjev. V ceno so 
všteti tudi stroški za kosilo. 

prevoz in za vlečico. 
Smučarski tečaj pa stane 175 
dinarjev dnevno, medtem ko 
je vse ostalo brezplačno. 

Letos so se pri Vzgojno 
izobraževalnem zavodu. De-
lavski univerzi in pri Ljudski 
knjižnici v Slovenskih Ko-
njicah še posebej potrudili, 
da bi mladim zapolnili prosti 
čas. 

Prvi počitniški teden, ozi-
roma od ponedeljka do pet-
ka, si otroci lahko vsako do-
poldne ob 9. uri v Sloven-
skih Konjicah ogledajo ka-
kšen slovenski mladinski 
film. Drugi teden počitnic pa 
bodo skrb za otroke prevzeli 
v knjižnici, kjer bodo otro-
kom pripravljali ure pravljic, 
jih zaposlili z risanjem na te-
mo, ki so jo slišali in čas bo 
koristno mineval še posebno 
tistim otrokom, ki imajo radi 
knjige. 

Toda tudi tistim, ki imajo 
raje film in šport, ne bo dolg-
čas. V Slovenskih Konjicah, 
Zrečah in Ločah ter v Vita-
nju so na stežaj odprli vrata 
telovadnic za rekreacijo mla-
dih in sicer od 14. do 19. ja-
nuarja od 8. do 13. ure. V 
telovadnici osnovne šole 
Dušana Jereba v Slovenskih 
Konjicah otroci lahko igrajo 
namizni tenis. Živahno pa bo 
tudi v parku v Slovenskih 
Konjicah, kjer se otroci lah-
ko drsajo. Ni treba pripomi-
njati, da se za drsanje in dru-
ge oblike preživljanja proste-
ga časa staršem ne bo po-
trebno seči v žep. Drugače je 
seveda s smučarskimi tečaji. 
Organizirani bodo po vseh 

večjih krajih konjiške obči-
ne. V Slovenskih Konjicah 
so pripravili začetni in na-
daljevalni tečaj v športnem 
parku. Za otroke iz vrtca se 
je pričel 14. januarja, poteka 
pa ob 9. in 15. uri za skromno 
ceno 300 dinajev, če pa bo 
prijavljenih veliko otrok, pa 
za 200 dinarjev. Za pionirje 
pa 500, oziroma 400" dinarjev, 
če bo veliko prijav. Iz Konjic 
in Zreč bo na Roglo vozil tu-
di posebni avtobus. 

Med tem počitniškim 
časom so se tudi v občini 
Iraško odločili, da bodo otro-
kom ponudili možnost za 
oganizirano smučarijo pod 
vodstvom smučarskih vadi-
teljev ter začetne in nadalje-
valne tečaje smučanja. Te 
aktivnosti na pobudo ZPM 
organizirajo skupaj s tele-
snokulturno skupnostjo in 
ski-klubi. Od ponedeljka do 
jutri iz Laškega vozi ski-bus 
na Roglo, vsak dan ob 8. uri. 
Na Rogli bo za otroke začet-
ni in nadaljevalni tečaj 
smučanja. Prihodnji teden 
bo prav tako vozil ski-bus na 
Roglo, vendar so se dogovo-
rili tako, da bo ta za družine z 

V Žalcu je Smučarski klub 
pripravil med poč i tn icami 
tečaj za otroke osnovnih 
šol. Potekal naj bi na Goz-
dniku, vendar pa se doslej 
ni še nihče prijavil. 
Smučarski tečaj pa bo dru-
gi teden počitnic pripravila 
tudi osnovna šola v Žalcu, ki 
bo potekal v Libojah, zanj 
pa bo treba odšteti 1800 di-
narjev. Najmlajši iz vrtcev 
pa bodo smučali v Pre-
boldu. 

Tudi v šmarski občini 
ugotavljajo, da ni potrebe, 
da bi organizirali posebne 
oblike preživljanja proste-
ga časa med počitnicami. 
Zato vsak leto organizirajo 
samo kakšen smučarski 
tečaj. Tako je letos Telesno 
kulturna organizacija pri-
pravila začetni in nadalje-
valni tečaj smučanja za 
otroke in odrasle na Rogli. 
Traja teden dni, zanj pa je 
bilo treba odšteti 3.200 di-
narev. Smučarji pa bodo 
prišli na svoj račun tudi v 
Kozjem, kjer so odprli novo 
vlečnico. 

Otroci s področja Radeč ta 
teden smučajo v bližini Ra-
deč pod vodstvom vadite-
ljev, prihodnji teden pa se 
bodo lahko udeležili začet-
nega in nadaljevalnega teča-
ja smučanja na Magolniku 
pri Svibnem. 

V Šentjurju so bile bojaz-
ni, da ne bo zanimanja za 
organizirane oblike preživ-
ljanja počitnic, neutemelje-
ne. Lani se je prijavilo samo 
pet otrok, letos pa je kar 25 
takšnih, ki bodo pod okri-
ljem Društva prijateljev 
mladine poslušali pravlji-
ce, se igrali na snegu in v 

. telovadnici, pa še kaj si bo-
do izmislili organizatorji. 
Za otroke bodo''v vrtcu tudi 
pripravljali kosila. Učenci 
petih razredov osnovnih šol 
v občini pa imajo enoteden-
ski smučarski tečaj. 

Poleg športnih dejavnosti 
bo tudi nekaj več filmskih 
prireditev. Tako bodo v času 
počitnic vrteli dva mladin-
ska filma, kdaj bodo na spo-
redu v kateri od kinodvoran, 
so učence že obvestili. Pri-
hodnjo sredo ob 16. uri bo 
imela knjižnica v Laškem ci-
cibanove urice. 

V Mozirju med počitnica-
mi razen smučarskih tečajev 
šolarjem niso pripravili po-
sebnih pogramov preživlja-
nja prostega časa, saj za to ni 
takšne potrebe kot v večjih 
mestih, po drugi strani pa bo 
na to, da bo na primer ostala 
kakšna telovadnica med 
počitnicami zaprta, vplivalo 
finančno stanje v šolstvu. Ki-
nopredstave za otroke bodo 
tako kot po navadi enkrat te-
densko, ob četrtkih. Po že 
utečenem programu pa so v 
Matični.knjižnici Mozirje po-
skrbeli tudi za ure pravljic. 

Smučarski tečaji potekajo 
na mozirskem smučišču na 
Brdcah, s katerim upravlja 
TVD Partizan, tečaje pa vo-
dijo predstavniki Šolskega 
športnega društva Osnovne 
šole II. grupe odredov iz Mo-
zirja. Šolarji so za enoteden-
ski tečaj odšteli največ 200 
dinarjev. Če bo snega dosti 
bodo drugi teden počitnic 
verjetno organizirali še teča-
je za predšolske otroke. 
Smučarske tečaje bodo orga-
nizirali tudi v Gornjem 
gradu. 

Tržnica s kioski 
številne stojnice na celjski 

tržnici so že dobrih deset dni, 
kar nas je med mrazom zajel še 
snežni val, dobesedno »zamrz-
njene« in brez prodajalk. Med 
tednom se pojavijo eden do tri-
je zasebni prodajalci z bučni-
cami, fižolom, feferoni in 
česnom, pa morda še smetano 
in skuto. Nekoliko bolje je ob 
sobotah, ko je možno kupiti 
predvsem domače kislo zelje 
in repo po 100 din kilogram, 
kakšen korenček, črno redkev 
in že smo pri koncu. 

V torek (15. januarja) zjutraj 
je bila celjska tržnica ponovno 
prazna. Zaposleni na njej so 
čistili sneg, saj drugače tako ali 
tako niso imeli nobenega dela 
(pobiranje tržnih pristojbin). 
Kozarček bučnic je bil po 20 
din, dekle s Haleijevega hriba 
pa je prineslo skuto po 260 in 
semtano po 240 dinaijev. Dva 
velika lonca je iz šmarske obči-
ne pripeljala z vlakom, ki je v 
teh snežnih razmerah še naj-
bolj zanesljiv prevoznik. 

Ustavili smo se v odprtem 
kiosku na tržnici, ki je last Vrt-
narstva Celje, vodi pa ga Rudi 
Pompe in to vsak dan od 7. do 
13. ure. Cene v kiosku so na-
slednje: sveže zelje (ker ni zele-

ne solate, je največje povpraše-
vanje po njem) 35 din za kilo-
gram, rdeče zelje 50, kislo zelje 
60, korenček 60, peteršilj in ze-
lena 100, krompir 47, čebula 
77, češenj 240, cvetača 80, 
rdeča pesa 50 in fižol v zrnju 
220. Jajčka so bila po 20 dinar-
jev komad, so pa bila iz Šent-
jurja. Dovolj je sadja: 
pomaranče po 249, limone 286 
in jabolka po 80. Orehova jedr-
ca so po 1300 din kilogram! 

Je pa v teh dneh največji 
problem z zeleno solato, ki je 
ni pa še endivija iz okolice 
Splita je zaradi snega pomrzni-
la. Imajo pa manjiško solato, 
kateri z vsakim dnem dvignejo 
ceno za 50 din. Tako je bila še v 
soboto po 250, v torek zjutraj-
pa že 350 din. In prodajalec po-
ve, da se ne bo treba čuditi, če 
se bo glede na vreme rast cene 
še zviševala. Vprašanje pa je, 
kdo bo za takšno solato še pri-
pravljen odšteti toliko denaija. 
torej čakamo na toplitev in ce-
nejše prehrambene vitamine. 
Do takrat pa bo treba - žal -
potrpeti ter si pomagati z mo-
rebitnimi zalogami v kleteh, 
vloženih v kozarce. Če pa še 
tega ni, bosta dobra tudi krom-
pir ali fižol v solati... 

TONE VRABL 

otroki. Smučanje za začetni-
ke je vsak dan dopoldne tudi 
v Marija Gradcu, popoldne 
pa še v Debru. Organizira ga 
športno društvo osnovne šo-
le Primož Trubar iz Laškega. 

Na Livadi pri Rimskih To-
plicah prav tako imajo vsak 
dan dopoldne smučanje za 
najmlajše z začetnimi in na-
daljevalnimi tečaji. Za te 
otroke so organizirali tudi to-
ple obroke na osnovni šoli v 
Rimskih Toplicah. 

Tovarna kovinskih izdelkov in 
opreme »ALPOS« Šentjur pri 
Celju 
po sklepu komisije za delovna razmerja TOZD 
OPREMA 
OBJAVLJA 
prosta dela in naloge 

»MIZARSKA DELA« 
2 delavca 
POGOJI: 
Kvalificiran mizar 
Dve leti delovnih izkušenj na podobnih delih in na-
logah 
Delo se združuje za nedoločen čas, s polnim delov-
nim časom. 
Pisne prijave zbira kadrovska služba delovne organi-
zacije »ALPOS« Šentjur pri Celju 15 dni od dneva 
objave. 
Kandidati bodo o izbiri obveščeni v 30 dneh po 
končanem zbiranju prijav. 

Skubijenje 
s čarovnijo 

Vzdihujemo in vzdihujemo, da se občine vse preveč 
zapirajo v svoje meje. To še ni nič. Po novem na 
Celjskem sploh nimamo več občin, ampak kar države, 
v katerih žive pripadniki različnih narodov. Ne verja-
mete? Lahko dokažemo na čisto določenem primeru. 

Ves prejšnji teden so po Slovenskih Konjicah ble-
steli plakati, ki so vabili staro in mlado na »Internacio-
nal magic show«, na katerem naj bi kot glavni zvezdi 
blestela čarovnika Pietro in Valentino. Tudi mladeži v 
otroških vrtcih in osnovni šoli so pojasnili, da bo v 
petek mogoče videti v kulturnem domu prave velike 
čarovnike. Otroci se temu seveda niso mogli upreti, še 
manj njihovemu rotenju nič krivi starši. Tako je polna 
dvorana pričakovala Pietra in Valentina, pa ni doča-
kala ne enega ne drugega, pač pa povsem tretjega 
čarovnika. Kot se za mednarodno prireditev spodobi, 
ni bil domače gore list, temveč iz Petrovč. Tudi drugi 
sodelujoči gostje so širili mednarodno udeležbo - pri-
šli so namreč iz Titovega Velenja in celo iz Maribora. 
Seveda tudi domačih umetnikov - iz Slovenskih 
Konjic - ni manjkalo. 

Napovedane so bile same zvezde - s skromnim 
dopolnilom - bodoče. Saj jim ne moremo očitati, da se 
niso potrudile ali da ne bi imele kaj pokazati. Na 
kakšni proslavi ah »Pokaži kaj znaš« ali sploh priredi-
tvi, namenjeni mladim talentom, bi jim z veseljem 
prisluhnili. No, mogoče so pa sploh vsi pomisleki kri-
vični in je vse pomanjkljivosti zakrivila kakšna 
posebna čarovnija, saj je očitno imela svoje prste tudi 
pri ozvočenju. Žal je povezovalec programa, ki je 
menda tudi organizator, to zamolčal. Sicer pa je bila 
sploh velika škoda, da ni kar ves čas molčal. Razni 
hudiči, pa čeprav v začaranih mikrofonih, nekako ne 
sodijo v ušesa mladih gledalcev in poslušalcev, tako 
kot ne v kulturno življenje tovrstne prireditve. 

Čeprav so čarovnijam na čarovniškem showu name-
nili bolj kratke minute, pa gotovo velja opozoriti na 
tisto čisto osnovno, nikjer zapisano, a tolikokrat upo-
rabljano. Lahko bi ji rekli: »kako potegniti denar iz 
izsušenih denarnic«. Preprosta stvar - potrebujete 
nekaj otrok, nekaj jezične spretnosti in, če si to lahko 
privoščite, še tehnične pripomočke: plakate in »brez-
plačne vstopnice«. Te brezplačne vstopnice morate 
seveda zaračunati - vsaj po polovični ceni, veljati pa 
morajo le ob vstopnici za polno ceno. Organizatorji 
»Internacional magic showa« so to preiskusili. Brez-
plačna vstopnica je stala 100, polna pa 200 dinarjev. 
Preprosto, kajne? Ne vem, če je bil dober nauk vštet ali 
ne v to ceno. Upamo le, da si ga bodo starši, vzgojitelji 
in učitelji zapomnili, nikakor pa ga ne bi smeli prezreti 
vsi tisti, ki bi lahko preprečili tovrstna zavajanja in 
zlorabe zaupanja. 

MILENA B. POKLIC 

- ..s... •»••i,,!.. _ --i^.: . / ft« • ̂  ' • •• ,, .- V. 

MGLED V SVET S kovinotehno 
Dvema obiskoma na rob 

Letošnji januar potrjuje ugotovi-
tev, da je jugoslovanska zunanja 
politika po seji predsedstev SFRJ 
in ZKJ 5. decembra lani dobila nov 
zagon. O tem pričata tudi obisk 
predsednice zveznega izvršnega 
sveta Milke Planine v Franciji in 
zveznega sekretarja za zunanje za-
deve Raifa Dizdareviča v Avstriji. 

Obiska lahko uvrstimo pod skup-
ni imenovalec prizadevanj po večji 
iniciativnosti neuvrščene Jugosla-
vije v mednarodnih odnosih, po 
utrjevanju dvostranskih odnosov z 
evropskimi državami ob hkratnem 
izvajanju globalnosti jugoslovan-
ske zunanje politike, se pravi de-
javnega sodelovanja pri razreševa-
nju ključnih vprašanj sodobnega 
sveta. 

Ob obisku v Franciji velja zapi-
sati že večkrat ponavljano in ne 
samo za stike s to državo veljavno 
ugotovitev, da so politični odnosi 
dobri, da pa raven teh odnosov na 
žalost prekaša raven gospodarskih 
odnosov, sodelovanja. S tem ni 
rečeno, da niso bili doseženi že po-
membni uspehi pri finančnem so-
delovanju, tudi gospodarskem, 
vsaj na nekaterih področjih, pa tu-
di v kulturi in znanosti. Pač pa to 
pomeni, da so še velike možnosti 

pri sodelovanju v industriji in na 
drugih področjih. Ker je Milka Pla-
nine obiskala tudi jedrsko centralo 
v Avignonu, je mogoče domnevati, 
da bo govor tudi o sodelovanju pri 
miroljubnem izkoriščanju jedrske 
energije. 

Kar zadeva sodelovanje med no-
vomeško tovarno IMV in franco-
skim Renaultom, je znano, da se je 
pred dnevi v Parizu mudila sloven-

ska delegacija pod vodstvom pred-
sednika izvršnega sveta Dušana Ši-
nigoja. Znano pa je tudi, da sta ta-
ko Renault kot IMV v nemajhnih 
denarnih težavah. 

Tudi o Avstriji lahko zapišemo, 
da so odnosi dobri ne samo dvo-
stranski, na meddržavni ravni, da 
uspešen dialog traja še naprej, da 
sta nevtralna Avstrija n neuvršče-
na Jugoslavija že doslej veliko pri-
spevali v dobro miru in sporazume-
vanja v Evropi, pa tudi širše. Obe-

nem spet na žalost velja, da gospo-
darsko sodelovanje zaostaja za po-
litičnim. 

Pričakovati je, da bo na Dunaju 
govor tudi o spremembi na bolje, ki 
je nastala z ženevskim dogovorom 
dveh supersil, da začneta pogaja-
nja o omejevanju jedrsko-raketne 
oborožitve, pa tudi o položaju na 
Bližnjem vzhodu in Centralni Ame-
riki v smislu pobud za gašenje on-
dotnih kriznih žarišč s pogajanji, z 
mirnimi sredstvi. 

Kot zmerom ob takih priložno-
stih bo seveda beseda stekla tudi o 
položaju slovenske in hrvatske 
manjšine v Avstriji. Znano je, da so 
mnenja dveh vlad o tem, koliko je 
Avstrija uresničila svoje obvezno-
sti iz člena 7 avstrijske državne po-
godbe, podpisane pred tremi deset-
letji - različna. Trditve v avstrij-
skih krogih, da so vse zahteve iz 
tega člena izpolnjene, ne držijo. Ju-
goslavija se ne more odreči opozar-
janja na potrebo, da Avstrija te 
dolžnosti spoštuje in uresničuje. Ne 
zato, ker bi želela umetno držati 
odprto vprašanje mai^šin, marveč 
zato, ker sami manjšini z dokazi v 
rokah opozarjata, da pot do njune 
enakoprsvosti v smislu člena 7-še 
ni prehojena. 

Piše Jože Šircelj 



Od hrasta do kredence 
Blika za zeleni tlolar y UP Slovenske Konjice 

Izvoz ostaja za delovno organizacijo LIP Slovenske 
Konjice tako za letos kot za dolgoročno obdobje trajna 
usmeritev. Nekoliko bodo, v primerjavi z minulim letom, 
skrčili izvoz žaganega lesa, kajti težnja kolektiva je, izvo-
ziti čimveč gotovih izdelkov. Letošnji izvoz masivnega 
pohištva so predvidevali s približno enakim deležem kot 
lani, oziroma nekaj odstotkov več, kar pa bo šlo v bistvu 
na račun večjega obsega proizvodnje, V izvoz, izključno na 
konvertibilno področje, se LIP vključuje tudi s stavbnim 
pohištvom. Celotno vrednost izvoza so za letos predvideli 
v višini štirih milijonov dolarjev, ali za tri odstotke več 
kot lani. Po drugi strani pa si bodo prizadevali, da bi čim 
manj deviz potrošili za uvoz. Z njim naj ne bi presegli 
planiranih 464.901 dolarjev. 

V LIP predelujejo žagan 
les iglavcev in listavcev za 
lastno proizvodnjo (izvozijo 
le manj kakovostni les), izde-
lujejo stavbno pohištvo in 
embalažo, doma in na tujem 
pa so znani po kakovostnih 
izdelkih pohištva iz masiv-
nega lesa. To pa so predvsem 
mize, stoli, kredence in 

otroške posteljice in kar 80 
odstotkov teh izdelkov od-
premijo v Anglijo, Francijo, 
Zahodno Nemčijo, skandi-
navske dežele in na Bližnji 
vzhod. Spogledujejo se tudi 
z ameriškim tržiščem, toda 
zaenkrat temu niso kos, kajti 
to tržišče zahteva velike seri-
je in če bi v LIP hoteU po-

tešiti apetit ameriškega trga, 
bi morali temu prilagoditi 
celotno proizvodnjo, to pa bi 
lahko bil tudi majav korak v 
prihodnost tega nekaj več 
kot 1200-članskega kolektiva 
z osmimi dislociranimi tozdi 
in delovno skupnostjo skup-
nih služb. 

Zato pa je realnejša osnova 
LIP v raznolikosti programa 

in malih serijah, s katerimi 
se uspešno uveljavlja zavoljo 
konkurenčnosti in kakovosti 
izdelkov. Temperaturo na 
svetovnih tržiščih in doma 
merijo tudi z rednimi udelež-
bami na sejmih in svoj pro-
gram pri lagajte željam kup-
cev. Redno pripravljajo vzor-
čne modele in opravljajo 
spremembe na rednem po-
gramu, strategija razvoja pa 
je usmerjena h kompletira-
nju ganitur iz masivnega 
programa. Pri tem jih, kot 
ostale lesarje v Jugoslaviji, 
pesti zastarela tehnologija in 
v zadnjem obdobju še kroni-
čno pomanjkanje domače 
surovine. Le-to dobivajo v 
glavnem iz pohorskega zale-
dja in preko Gozdnih gospo-
darstev Celja in Maribora, 
medtem ko pomanjkanje 
iglavcev iz domačih host po-
krivajo s »klirinškimi 
iglavci«. 

MATEJA PODJED 

V LIP so za letos predvi-
deli 4.517,437.600 dinarjev 
skupnega prihodka, ali za 
50 odstotkov večkot lani, ob 
3.084,897.600 dinarjev po-
rabljenih sredstev. Tako bi 
ustvarili 1.432,540.000 di-
narjev dohodka, ali 43 od-
stotkov več kot lani. Za 
osebne dohodke so razpore-
dili 669.710.000 dinarjev, 
kar je tudi znatno več kot 
lani. Ob osebnih dohodkih 
zaposlenih v LIP velja pri-
pisati še dejstvo, da so v 
LIP med delovnimi organi-
zacijami v ko^iški občini 
sicer v spodnjem delu le-
stvice, glede na lesarsko in-
dustrijo v Sloveniji pa so 
osebni dohodki v LIP celo 
nad povprečjem. V novem-
bru lani je bil povpreči 
osebni dohodek zap«slenih 
29.300 dinarjev, v enajstme-
sečju lani pa 25.300 dinar-
jev. Najnižji osebni doho-
dek v LIP je 18.000 dinarjev. 
Socialno ogroženih delav-
cev zaenkrat v kolektivu ni, 
znotraj delovne organizaci-
je pa so oblikovali solidar-
nostni sklad s sredstvi za 
morebitno pomoč sodelav-
cem v stiski. 

Delavec Stanko Jakob v LIP-ovem obratu v Vitanju pri 
razrezu borovine za masivno pohištvo 

Izvažajo v ZDA in Kanado 
v Kovinarstvu Ljubno Imajo pripravljenih več programov 

»Smo v sklopu delovne 
organizacije Železarna Rav-
ne kot temeljna organizaci-
ja združenega dela Kovinar-
stvo na Ljubnem,« na krat-
ko predstavi svoj kolektiv, 
kjer je zaposlenih 162 pre-
težno delavcev iz domačega 
kraja, ravnatelj Aleksander 
Marčen. 

»Trenutno imamo priprav-
ljenih sedemnajst različnih 
programov, v nadaljevanju 
pa se bomo usmerih tudi v 
razvoj nožev za kmetijske in 
gozdarske stroje. Pripravlja-
mo se tudi na proizvodnjo 
modelnih plošč za opekarne 
in šamotarne, kar seje doslej 
pretežno uvažalo. Nadaljeva-
li bomo s proizvodnjo zobni-
kov za traktorsko in težko 
avtomobilsko industrijo, za 
kar smo poleg Crvene zasta-
ve edini proizvajalec v Jugo-
slaviji. Teh zobnikov naredi-
mo letno okoli to tisoč koma-
dov. Lani smo dogradili brez 
investicijskih sredstev kaUl-
nico za termično obdelavo 
jekel. V bodoče bomo naš 

program selekcionirali in po-
skrbeli za prekvalifikacijo 
zaposlenih. Žal nam pri-
manjkuje strokovnjakov, da 
bi bili v našem delu še uspeš-
nejši kot smo. Zaenkrat ne 
poznamo rdečih številk.« 

V Kovinarstvu pravijo, da 
je tudi težko dobiti štipendi-
ste. Za letos imajo razpisani 
dve štipendiji, ki še nista od-

dani. Veliko delavcev se iz-
popolnjuje ob delu, tako da 
je v tozdu 90 odstotkov kva-
lificiranih kadrov. 

Trenutno so v Kovinarstvu 
v veliki fazi prekonstruiranja 
proizvodnega programa, ki 
so ga začeli že leta 1982. 
Vztrajajo na lastnem znanju 
in eden izmed takšnih izdel-
kov je tudi njihov rezalni 
stroj. Najbolj so ponosni na 
univerzalno žago za hladen 
razrez, ki je že v prometu. To 
je izključno njihov proizvod, 
delo njihovih strokovnjakov. 
Žaga je skonstruirana za 
uporabo v kovinsko predelo-
valni industriji in je name-
njena za razrez vseh vrst va-
ljanih profilov, polnega ma-
teriala, hladno oblikovanih 
profilov in cevi. Doslej so že 
izdelali dvajset komadov ta-
kšnih žag, letos pa naj bi jih 
samo za domači trg že okoli 
štirideset. Žal ta žaga ni zani-
miva za zahodno tržišče, bo-
do pa z njo poskušali v na-
slednjih petih letih prodreti 
na vzhodno tržišče. Letos 
bodo to žago razvili z elek-
tronsko računalniškim krmi-
ljenjem, ob tem pa bo treba 
poskrbeti še za nekatere do-
datke, da bo stroj resnične 
čimbolj univerzalen, kar po-
meni, da bo s čim manj truda 
dosegal večjo produktiv-
nost. 

Med izvoznimi artikli Ko-
vinarstva na Ljubnem je nož 
za lupljenje debel in sekanje 
vej, ki so ga lani dobro izva-
žali v ZDA in Kanado. Ti no-
ži so iz domačega plemenite-
ga jekla ravenske železarne 
zato so z njimi tudi uspeli-
»Za letos že imamo naroče-
nih 13 tisoč komadov teh na 
žev za izvoz, kar nam bo pri-
neslo okoli 130 tisoč dolar 
jev,« pravi Aleksandei 
Marčen. 

TONE VRABL 

Hotel Golding Rubin 
Je Hmezadov 

68 odstotkov delavcev Hmeza-
dove delovne organizacije Go-
stinstvo-turizem iz Žalca se je vi 
referendumu prejšnji teden izre-
klo za to. da se hotel Goldinf 
Rubin v Žalcu priključi k tej de-
lovni organizaciji. Pri Hmezad» 
pravijo, da bo gostinsko turisti 
čna ponudba v žalski občini od-
slej celovitejša in popolnejša 
preboldski in žalski hotel pa s 
bosta med seboj razdelila naloge 
V hotelu Prebold bo poudarel^ 
na počitniškem turizmu, v hoteli" 
Golding Rubin pa na tranzitnern 

JANEZ VEDENIJ; 

Prva nagrada tolistilcev SRS 
Preje! Jo Je Jože Čuk, Inovator Iz Polzele 

Inovatorstvo dobiva tudi 
v naši industriji čedalje ve-
čjo veljavo. Temu je pripo-
moglo spoznanje, da nekaj 
veljajo tudi koristne ideje, 
ki so zrasle na domačem 
zeljniku, ne le tiste, ki so 
prišle čez mejo, pa čeprav 
slabše in mnogo dražje od 
domačih, pa tudi bolj spod-
budno nagrajevanje inova-
torjev. 

Združenje tekstilne indu-
strije Slovenije je letos pri-
pravilo natečaj Inovator tek-
stilne industrije Slovenije, 
na katerega so iz tovarne no-
gavic na Polzeli poslali ino-
vacijo Jožeta Čuka. Zanjo je 
avtor prejel prvo nagrado 
tekstilne industrije Slove-
nije. 

Jože Čuk je star 50 let in 

vseskozi zaposlen v »Polze-
li«. Tu se je tudi izučil za 
ključavničarja, vrsto let je 
opravljal delo mehanika ple-
tilnih strojev, sedaj pa je vo-
dja remonta za te stroje. Do-
slej je prijavil že tri inovacije. 
Pri tej zadnji gre za spre-
membo gredi na pletilnem 
stroju Bentley HLS. Za kaj 
gre, nam je povedal inova-
tor: »Na omenjenem stroju 
se gred po nekaj letnem 
obratovanju izrabi in to na 
mestu, kjer je pritrjen stož-
čast zobnik, ki poganja cilin-
der pri pletenju. Zaradi tega 
pride do okvare in loma zob-
nika .polmeseca', ki poganja 
cilincer v nihalnem teku pri 
pletenju pete. Pri popravilu 
je po'trebno zamenjati gred 
in zobnik .polmesec', ki ju 
uvažamo iz Velike Britanije. 

Izdelal sem tri segmente za-
gozde in regularni vijak, s 
katerim je možno zobnik utr-
diti na gred in ga po potrebi 
zategovati. Tako je odprav-
ljena pomanjkljivost, zaradi 
katere so bili ti stroji pogosto 
pokvarjeni.« 

S to inovacijo je Jože Čuk 
ustvaril tovarni 592.217,18 
dinarjev gospodarske koristi 
letno. Komisija za izbor Ino-
vatorja tekstilne industrije 
Slovenije mu je dodelila pr-
vo nagrado, smatrala pa je 
tudi, da je inovacija izvirna 
in pripravlja dokumentacijo 
za patentiranje. Ob tem je 
treba poudariti še to, da jo 
bodo lahko uporabljali vsi, 
ki pletejo s pletilnimi stroji 
Bentley. 

Tekst in foto: 
TONE TAVČAR 

Kora želi na tuje z 
lastno proizvodnjo 
Upajo na Izvoz tivajset tisoč otroških 
oblačil 

Delovna organizacija Ko-
ra Radeče je relativno mlad 
izvoznik, saj je s to dejav-
nostjo načrtneje pričela ko-
nec leta 1983, V enem letu je 
obseg izvoza dosegel 10 od-
stotkov celotne proiz-
vodnje. 

Naloga v tem letu kot tudi 
v srednjeročnem obdobju je 
nadaljnje večanje obsega 
proizvodnje za izvoz. 

Posredno Kora izvaža tu-
di preko tekstilne tovarne 
Prebold. Vrednost dodelave 
za izvoz jim tovarna v Pre-
boldu prizna kot devizno 
udeležbo pri nakupu jeansa. 

Z zahodnonemškim part-
nerjem so se že dogovorili, 
da mu bodo letos dodelali 25 
tisoč komadov ženskih hlač. 
V primeru, da bo Kori uspe-
lo med letom modernizirati 
opremo, lahko to količino 
povečajo za nadaljnjih deset 
tisoč hlač. 

V Kori pa si predvsem želi-
jo, da bi na tuji trg prodrh z 
lastno proizvodnjo otroških 
oblačil. Upajo, da jim bo le-
tos uspelo izvoziti 20 tisoč 
komadov teh oblačil. 

Vsi ti načrti Kore v Ra-
dečah so odvisni predvsem 
od modernizacije opreme in 
širjenja obsega proizvodnje. 
Zato so si v letošnji plan za-
dali nalogo, da z manjšimi 
vlaganji izboljšajo delovne 
pogoje v obratu na Njivicah 
in v Radečah ter v okviru fi-
načnih možnosti obnovijo in 
modernizirajo tisti del opre-
me in strojev, ki so potrebni 
za doseganje večje produk-
tivnosti in ki bodo zagotovii 
ustrezno kakovost proizvod-
ov za prodajo na tujem tr-
žišču. 

O razširitvi zmogljivosti v 
obeh obratih ne razmišljajo, 
temveč si bodo še naprej pri-
zadevali, da dobijo več koo-
perantov za delo na domu. 

VVE 



Ob Šmartinskem jezeru 
ne bo mogoče graditi 
Javna razprava o uporabi Jezera in širšega vplivnega 
območja 

Očitkov praznim oblju-
bam, nedogovorjeni in ne-
urejeni uporabi Smartin-
skega jezera, med občani že 
vrsto let ne zmanjka - prav-
zaprav že vse od leta 1970, 
ko je bila zgrajena pregrada 
Loče. Sedaj pa lahko sami 
sodelujejo pri odločitvi, ka-
ko bo jezero in njegovo širše 
vplivno območje v bodoče 
uporabljano. Strokovne 
osnove ohranjajo osnovni 
namen jezera kot zaščite 
Celja pred poplavami s se-
vera in akumulacije vode za 
potrebe industrije ter pred-
videvajo celovito ureditev 
okolice, kjer je našla svoje 
mesto tudi rekreacija. Za-
sebne gradnje te osnove ne 
predvidevajo. 

Odločitev za pregrado 
Loče je vzpodbudila huda 
poplava, k i je leta 1954 priza-
dela Celje. Da se kaj takega 
ne bi več ponovilo, so za za-
ščito Celja' pred poplavami s 
severa zgradili pregrado in s 
tem ustvarili Šmartinsko je-
zero (ali Loško jezero, kot bi 
bilo po mnenju nekaterih 
pravilneje). Temu osnovne-
mu namenu se jezero ni ni-
koli izneverilo, drugače pa je 
doslej z uporabo akumula-
tivne vpde za potrebe indu-
strije. Že od začetka so te 
možnosti predvideli, a načrti 
za tehnološko vodo so šele 
sedaj pripravljeni in še čaka-
jo na ugodni trenutek oziro-
ma na potreben denar za ure-
sničitev. Ob jezeru so se 
spontano razvile različne de-
javnosti, še zlasti vodni špor-
ti, zrasle pa so tudi počitni-
ške hišice in drugi objekti -
vsi brez dovoljenj in so torej 
črne gradnje. 

Skrajni čas je že, da se 
uporaba jezera in okolice ce-

lovito opredeli. Strokovne 
osnove je pripravil Razvojni 
center Celje, konec decem-
bra jih je obravnaval izvršni 
svet. Ugotovil je, da še niso 
zrele za osnutek urbanisti-
čnega načrta, zato jih bodo 
kot strokovne osnove obrav-
navali v krajevnih skup-
nostih Šmartno, Ostrožno, 
Škofja vas in Vojnik. Javna 
razprava se pričenja te dni. 
Bo organizirana - torej bo na 
razprave prišel tudi strokov-
njak, ki bo lahko pojasnjeval 
in odgovarjal na vprašanja. 
Na osnovi teh razprav bodo 
oblikovali osnutek za uredi-
tev celotnega območja. 

Po strokovnih osnovah ni 
območje predvideno za nika-
kršno zasebno gradnjo - ne 
stanovanjsko ne rekreacij-
sko, drugače pa v veUki meri 
upoštevajo dosedanji razvoj. 
Na severu tako ohranjajo Ri-
biški kot, za širši razmah re-
kreacije pa predvidevajo ju-
govzhodni del jezera. Tako 
bi naj na območju Runtul 
zgradili avtokamp z vzpore-
dnimi gostinskimi in trgo-
vinskimi objekti in urediU 
možnost kopanja v bazenu. 
To bo seveda zahtevalo tudi 
ureditev komunalne infra-
strukture, predvsem cestne 

povezave in kanalizacije mi-
mo jezera. Razmere v jezeru 
se namreč biološko ne smejo 
spremeniti. Na lokaciji Pre-
grade ohranjajo še zgrajene 
objekte, kot so čuvajnica z 
gostiščem, hangar za čolne, 
pristan in rampa za spušča-
nje plovil, ob tem pa predvi-
devajo še ureditev priredi-
tvenega prostora, godbenega 
paviljona, hangarja za jadral-
ne deske, novega pristana, 
garderob, sanitarij, gostin-
skega objekta, parkirišča... 

Če bo letos urbanistični 
dokument z odlokom spre-
jet, bo končno odpravljena 
glavna ovira za urejanje in 
smotrno uporabo Smartin-
skega jezera. Že lani spomla-
di je bilo precej teženj, še zla-
sti za ureditev avtokampa, 
pa ni bilo mogoče ničesar na-
rediti, ker pač potrebnih do-
kumentov še ni bilo. Seveda 
sami dokumenti ne bodo 
ničesar spremenili, vendar 
bodo zagotavljali možnosti 
in morda pomenili tudi 
vzpodbudo za vse tiste, ki 
bodo želeli s svojo dejav-
nostjo poseči v ta prostor. 
Vsega naenkrat seveda ne 
bo, a na potrpežljivosti se je 
bilo treba ob Šmartinskem 
jezeru že davno navaditi. 

MILENA B. POKLIC 

Učitelji ne 
počivajo 

Združene osnovne šole v 
Celju so za učitelje celjskih 
osnovnih šol pripravile do-
kaj zajeten pogram seminar-
jev, predavanj in dodatnega 
izobraževanja. Program bo-
do pričeli izvajati prihodnji 
teden. V ponedeljek se bo 
pričel tridnevni seminar o 
skupščinski dinamiki kot 
vzgojni metodi za ravnatelje, 
pomočnike ravnateljev, vo-
dje aktivov ter za svetovalne 
delavce. V okviru tega semi-
narja bo še predavanje o di-
ferenciaciji in individualiza-
ciji pouka. Predavanje bodo 
za vse pedagoške delavce 
ponovili še v petek v Naro-
dnem domu Celju. Za učite-
lje podaljšanega bivanja se 
bo v sredo pričel dvodnevni 
seminar trening večje učin-
kovitosti učitelja. Seminar o 
zastrupitvi s hrano pa bodo 
imeli učitelji gospodinjstva 
in kuharice z osnovnih šol. 

Prihodnji četrtek bo na 
osnovni šoli Veljka Vlaho-
viča potekalo celodnevno 
izobraževanje učiteljev. Za 
učitelje na razredni stopnji 
bo tokrat poudarek na slo-
venskem jeziku. Učitelji od 
petega do osmega razreda pa 
bodo imeli programe po po-
sameznih pedmetnih podro-
čjih. Tako bodo učitelji ma-
tematike, fizike in tehnične-
ga pouka imeli predavanje o 
računalništvu, učitelji kemi-
je in biologije bodo obravna-
vali prenovljen program za 
šeste razrede osnovnih šol, 
učitelji telesrie vzgoje se bo-
do seznanili z možnostjo 
uvedbe rekreacijskih odmo-
rov, predavanje o operativ-
nem oblikovanju učno 
vzgojnih smotrov bodo po-
slušali knjižničarji, učitelji 
slovenskega jezika, glasbe-
nega pouka in še nekateri 
drugi. Svetovalni delavci pa 
imajo prihodnji četrtek se-
minar o odkrivanju nadarje-
nih otrok. VVE 

Se ^am pripeti, da ho-
čete kupithNoVi tednik, 
pa je ta na prodajnih 
mestih že razprodan? 
Postanite naročnik in 
imeji boste zagotovljen 
izvoč, ki vam ga bo na 
- dom dostavil poštar! 

Mrzli radiatorji 
Mraz v preteklih dneh je ohromil tudi nekatere dele 

celjskega toplovodnega omrežja. Napake so se vrstile še 
toliko pogosteje, ker je celjsko toplovodno omrežje pro-
jektirano in grajeno samo za temperature do -21 stopinj 
Celzija. 

Težave so imeli v domala vseh naseljih, še posebej pa v 
stanovanjskih blokih. Maloštevilna ekipa vzdrževalcev pri 
Samoupravni stanovanjski skupnosti pa jih, vsaj v 
začetku, ni mogla sproti odpravljati. Zmanjkovalo je tudi 
rezervnih delov in goriva, v domala vseh kotlovnicah pa so 
bile le še minimalne zaloge kurilnega olja. Poleg tega so 
bile nove pošiljke goriva precej slabe kakovosti in zato so 
se v nekaterih kotlovnicah zamašili gorilci. 

Še največ težav so pra\'zaprav imeli stanovalci blokov v 
Ulici frankolovskih žrtev 11 a in 17 b. Problem ogrevanja 
so tam rešili tako, da so oba bloka oziroma oba sistema 
grevanja priključili direktno na primarno toplovodno 
omrežje. 

Ker je bila zaradi hudega mraza potrošnja goriva večja, 
kot je bilo načrtovano, bo veijetno potrebno kmalu spet 
podražiti ogrevanje stanovar\j v Ce\ju. 

S. Š. 

Riko Presinger -
sedemdeset let 

življenjski jubileji so 
pač priložnosti, da se spo-
mnimo prijateljev in 
znancev, pa znanih obča-
nov in povemo mlajšim 
rodovom, kako je bilo ne-
koč in kakšen delež so 
imeli pri tem jubilanti. O 
našem današnjem slav-
Ijencu se da res veliko po-
vedati Predstavimo ga 
vs^j v skromnih obrisih. 

Riko Presinger seje ro-
dil 19. 12. 1914 v Celju v 
skromnih družinskih ra-
zmerah. Mladost je preži-
vel v Celju skupaj še z 
dvema bratoma in štirimi 
sestrami, ki so ob marljivi 
mami in nadarjenosti vsi 
pršli do lepih poklicev. 
Riko se je izučil tiskar-
stva v takrat ugledni ti-
skarni bratov Rode in 
Martinčič v Celju in je ti-
skarstvu ostal zvest vsa 
leta do upokojitve. Po 
vojni je bil zaposlen v ta-
kratnem Celjskem tisku, 
kjer je bil vrsto let direk-
tor, nato pa komercialist. 
Riko je bil imeniten 
športnik, pravzaprav je 
bila športno nadarjena 
vsa družina, saj so se vsi 
trije fantje uveljavili v no-
gometu, sestre pa v raz-
nih športih, predvsem v 
hazeni, kije bila v tridese-
tih letih v Celju zelo po-
pularna. Riko je v nogo-
metu dosegel zelo veliko, 
s^j je iz vrst domačega 
SK Celje prešel k nogo-
metnemu klubu Saraje-
vo, ki je igral v takratni 
državni ligi. Riko ni dose-
gel samo lepih uspehov 
na področju nogometa, 
uspešen je bil tudi kot dr-
salec, s^ je bil tako mla-
dinski kakor seniorski 
slovenski in državni 
prvak. 

Spominjamo se ga tudi 
v njegovem rumeno mo-
drem sandolinu, s kate-
rim je v prvem celjskem 
tekmovanju s čolni na Sa-
vinji dosegel tudi prvo 
mesto. 

Po vojni je sicer prene-
hal z aktivnim športnim 
udejstvovanjem, bil pa je 

v prvih vrstah tistih, ki so 
obnavljali šport in tele-
sno kulturo v celjskem 
mestu. Še posebej je bil 
zavzet za drsalce in hoke-
jiste, ki jih je vrsto let tudi 
uspešno vodil. Omenimo 
še Rikov pomemben de-
lež v NOB, kjer je veljal za 
izredno pogumnega. So-
deloval je v številnih ak-
cijah v okolici Celja, bil 
pa je tudi med tistimi, ki 
so osvobodili decembra 
1944 zapornike iz Starega 
piskra v Celju. 

Veliko je prispeval tudi 
na področju turizma, bil 
je drugi predsednik celj-
skega turističnega druš-
tva po osvoboditvi, pa 
član upravnega in vrsto 
let predsednik nadzorne-
ga odbora, še vedno pa je 
aktiven tudi v vrstah so-
delavcev Celjske turisti-
čne zveze. Za številne za-
sluge na področju turi-
zma je prejel zlati turisti-
čni znak, na zadnjern ob-
čnem zboru pa ga je TD 
Celje izvolilo za svojega 
častnega člana. 

Še marsikaj bi o tem ve-
drem, vedno nasmeja-
nem in krepkem sedem-
desetletniku še lahko na-
pisali pa mu ostane samo 
v priznanju za uspehe v 
življenju in pri želji za še 
vrsto zdravih in zadovolj-
nih let. 

ZORAN VUDLER 

MODERNIZACIJA BOLNIŠNICE V CEUU 
S prispevki delavcev in občanov 
v LETU 1983 
KAJBA Pavla. Celje, Čopova 11 - pris. din 2,000,00 
PEŠIČ Terezija. Celje, Na otoku 12 - pris. 500.00 
OJSTERSEK Helena, Marija Gradec Laško-pr is . din 1,500,00 
OOS MERX Celje, TOZD Prehrana - pris. din 5,000.00 
FORMATOR PS ZA MALO GOSPODR. Celje, 
Cankarjeva 1, pris. namesto venca ob smrti 
Fedorja Gradišnika din 3,000.00 
KOVAČ Rado, Žalec, Kardeljeva 73 - pris. namesto 
venca pok. Gorišek Mirku, Žalec din 3,000,00 
ZATLER Andreja, Aškerčeva 10, Žalec - pris. 
namesto cvetja pok. Gorišek Mirku. Žalec din 1,000,00 
Obč. kulturna skupnost Žalec - pris. namesto 
venca pok. Gorišek Mirku din 3,000,00 
ŠPIČKA Barbara, Celje, Tončke Čečeve 3 - pris. din 3,000,00 
OOS Viš. sodišča CeUe - pris. namesto venca 
pok. Pavliča Blaža din 1,000,00 
Osnovna šola Peter-Špnyc Jur Žalec - pris. namesto 
venca pok. Gorišek Mirku 1.500,00 
k o v i n a r Vitanje - pris. namesto vencev 
pok. M. Marinka in F. Leskovška din 5,000,00 
Obč. konferenca ZKS Celje - pris. namesto venca 
pok. M. Marinka din 2,000,00 
FORMATOR PS za malo gosp. Celje, Cankarjeva 1, 
pris. namesto venca pok. J urkota din 3,000,00 
Proračun občine Celje - pris. po sklepu koord. kom. 2,000,00 

skup^ din 36,500,00 

PREGLED PREJETIH OBVEZNIC OD POSOJILA ZA CESTE 
V LETU 1981 
1- RIVA Otmar, Celje, Pleteršnikova 1 din 300,00 
2- CVETANOVIČ Mile, Celje din 200,00 
3. KONHAJZLER Karel in Ljudmila, Celje din 700,00 
skup^ din 1,200,00 

V LETU 1982 
1. KNEZ Vladislav. Celje, Ljubljanska 29 din 400,00 

V LETU 1983 
1. Obveznice so darovali delavci TOZD MEHANIZACIJA 

INGRAD CELJE in to: 
Ambrož Anica din 266,50 
Ambrož Milan din 437,70 
Androič Branko din 138.55 
Agrež Anton din 253,10 
Anderluh Jože din 443.20 
Brantuša Ivan din 303,35 
Cepuš Jože din 564,60 
Čebular Marjan dm 138,45 
Drgajner Ervin din 412,40 
Doler Branko din 363,90 
Gradišnik Peter din 116,20 
Horvat Alojz din 126,55 
Klarič Marko din 141,70 
Krivec Franc din 934,90 
Krumpak Janez din 320,30 
Letič Milorad din 151,60 
Leveč Franc din 533,70 
Lakovič Alojz din 399,65 
Lesjak Anton din 580,40 
Memčič Fadil din 139,55 
Miloševič Milenko din 138,45 
Oberžan Anton din 360,45 
Prevoršek Marjan din 469,45 
Racanovič Slobodan din 126,55 
Rom Karli dm 189,75 
Rajh Vlado 291,75 
Roškarič Jože din 2,631,85 
Skamen Fani din 332,40 
Šmrčan Franc 464,20 
Tirgušek Alojz din 242,60 
Tirgušek Vojka din 247,85 
Turk Stane din 526,25 
Tkalec Mirko din 596,00 
Ulamec Anton din 412,325 
Zorko Mijo din 553,95 
Žilnik Janko din 577,35 
s k u p ^ din 14,927,50 

INDUSTRIJSKO KOVINARSKA 
IN OBRTNO MONTAŽNA DO 
IKOM ŠMARJE PRI JELŠAH 
TOZD DOM 
Komisija za delovna razmerja 
objavlja prosta dela in naloge 

1. Referenta v pripravi dela 
za enoti vodovodni in toplovodni instalaterji ter 
stavbni kleparji 
Kandidat mora izpolnjevati naslednje pogoje: 
- imeti mora višjo šolo strojne smeri in dve leti 
delovnih izkušenj na delih in nalogah sestave pred-
računov in ponudb 
- smisel koordinacije in za delo z ljudmi 
- kandidat bo sklenil delovno razmerje za nedo-
ločen čas s polnim delovnim časom 

2. Pomočnika vodje 
enote instalaterji toplovodnih in vodovodnih naprav 
Kandidat mora izpolnjevati naslednje pogoje: 
- imeti mora srednješolsko izobrazbo tehnične 
strojne smeri in dve leti delovnih izkušenj 
- imeti mora smisel za delo z ljudmi in koordinacijo 
- kandidat bo sklenil delovno razmerje za nedo-
ločen čas s polnim delovnim časom 
Kandidati naj poleg pismene prijave pošljejo dokazi-
lo o izobrazbi 15 dni od objave v Novem tedniku na 
naslov^ 
IKOM Šmarje pri Jelšah, kadrovska služba. 
O izbiri bodo prijavljeni kandidati obveščeni 15 dni 
DO ooravlienem izbirnem postopki] 



iz jutra raste dan 
Mladi člani zreškega Pio-

nirsko umetniškega druš-
tva domače osnovne šole so 
/e nekaj let priljubljeni 
lostje na prireditvah v 
Zrečah in v ostalih krajih 
konjiške občine. Brez dvo-
ma jih gre uvrstiti med naj-
bolj prizadevne in delovne 
ljubitelje gledališke umet-
nosti, ki jih vodi in usmerja 

Zdravko Ivačič, na odrskih 
deskah pa se jim radi pri-
družijo tudi nekateri starej-
ši člani Delavsko prosvet-
nega društva Svoboda iz 
Zreč. 

Samostojne, odrasle dram-
ske skupine društvo nima že 
nekaj let. Zato je bilo potreb-
no začeti znova. Iz mladih, 
navdušenih igralcev naj bi 

namreč ob moralni podpori 
nekaterih starejših članov in 
finančni pomoči kolektivov 
v Zrečah zraslo v prihodnje 
trajno jedro iz katerega bi se 
dalo izluščiti skupino kakš-
nih dvajsetih igralcev in z 
njimi nadaljevati gledahško 
dejavnost odraslih. Sproti, 
ob njih, pa bi se za igranje 
ogreval mladi rod. Tako bi iz 
jutra rastel nov dan. 

Ce bodo mladi tako zavze-
ti, kot so že nekaj let zapo-
red, se kraju ni bati kultur-
nega mrtvila. V decembr-
skih dneh so z igrico Medve-
dek na obisku, v režiji 
Zdravka Ivačiča, na sceni 
Milana Lamovca in Nade 
Horvat in po izvirni glasbi 
Darinke Ivačič razveselili 
okoli 3000 otrok v konjiški 
občini. 

Skupina vadi kar v šoh, v 
tamkajšnji dvorani in če je ta 
zasedena, pri režiserju doma. 
Glede na to, da so v Zrečah 
pred kratkim odprh novo 
večnamensko dvorano, pa 
upajo, da bodo našli prostor 
tudi v njej. 

MATEJA ODJED 

ZŠAM Celje skrbi za 
varnost na cestah 
Dejavnost celjskega Združe-
nja šoferjev in avtomehani-
kov je bila tudi v lanskem le-
tu usmerjena predvsem v sta-
novsko povezovanje članstva 
ter izobraževanje članov in 
drugih udeležencev v cest-
nem prometu. Delovna skup-
nost avto šola, ki deluje v ok-
viru združenja, je usposobila 
največ novih voznikov vseh 
kategorij v celjski regiji. To 
so med drugim poudarili na 
letni konferenci združenja, ki 
je bila v soboto, na njej pa so 
sprejeli tudi program dela za 
letošnje leto. 

Tako bodo tudi letos name-
njali vso pozornost preventiv-
ni vzgoji voznikov motornih 
vozil. Organizirali bodo preda-
vanja o cestno prometnih 
predpisih za voznike motornih 
vozil v cestnem prometu. Po-
membna naloga bo tudi letos 
sodelovanje pri organizacijah 
raznih preventivnih akcij, izva-
jali bodo brezplačne tehnične 
preglede vozil ter skrbeli za 
razvoj tehnične kulture članov 
Združenja. Drugi sklop nalog 
zajema nudenje pomoči član-
stvu. Tu velja omeniti nudenje 
pravne pomoči, sodelovanje z 
organizacijami združenega de-
la pri reševanju delovnih pogo-

jev voznikov in avtomehani-
kov, in še bi lahko naštevali, 
kajti različnih ugodnosti in po-
moči, ki jih uživajo člani je več 
kot trideset. 

O dejavnosti Združenja šo-
feijev in avtomehanikov Celje 
bi še lahko pisali, dejstvo pa je, 
da je Združenje z dosednjim 
delom v marsičem prispevalo 
k večji varnosti na naših ce-
stah. 

JANEZ VEDENIK 

Smučišče 
Gozdnik 
obratuje 

v prejšnji številki smo ob-
javili, da smučišče Gozdnik 
še ne obratuje zaradni nizke 
snežne odeje. No, novoza-
padli sneg je omogočil, da so 
že minulo soboto pognali 
vlečnico, ki obratuje vsak 
dan od 9. do 16. ure. 
Smučišče je redno teptano, 
splužena pa je tudi cesta na 
Gozdnik. 

Smučarski klub Gozdnik 
iz Žalca, ki upravlja to 
smučišče je organiziral tudi 
redne avtobusne prevoze iz 
Žalca do tega smučišča. 
Smučarski avtobus odpelje 
vsak dan ob 8.30 in 13. uri 
izpred javne tehtnice v Žalcu 
in se vrača popoldne ob 
16,30 uri. Če je smučarjev 
več pa zjutraj pelje avtobus 
tudi dvakrat. 

Na tem smučišču so pričeh 
tudi s tečaji smučanja za za-
četnike in tiste, ki že znaoo 
nekoliko smučati. Prijave pa 
sprejemajo pri blagajni vle-
čnice. 

PP 

MIlan Venlšnlk-
Sovlnc 

Bivši gledališki nav-
dušenci in Ijudskopro-
svetni delavci smo komaj 
dojeli žalostno časopisno 
oznanilo s konca prete-
klega leta, da je preminil 
Milan Venišnik-Sovinc. V 
osmrtnicah se družbeno-
politični organi in organi-
zacije spominjajo pokoj-
nika, ki počiva v rodnem 
Mozirju, kot dolgoletnega 
funkcionarja v zveznem 
sekretariatu za zunanje 
zadeve, veleposlanika itd. 
Toda v kroniko celjskega 
kulturnega življenja 
1945-1946 se je pokojni 
Milan Sovine zapisal kot 
prvi zavzeti spremljeva-
lec in ocenjevalec gleda-
liške produkcije v Celju. 

Takoj v začetku obno-
vitvenega zanosa in pole-
ta po osvoboditvi - natan-
čno 8. julija 1945 -je prvi 
povojni režiser in drama-
turg v Celju Hinko Le-
skovšek z nekaj starejši-
mi, še več pa z mlajšimi 
amaterji, uprizoril Boro-
ve Raztrgance. Igro je 
sprejela nabito polna 
dvorana Narodnega do-
ma z nepopisnim, nepo-
novljenim navdušenjem. 
Takoj naslednji teden je o 
predstavi poročala Nova 
pot - predhodnik današ-
njega Novega tednika. Pi-
sal je Milan Venišnik-So-
vinc, tedaj uslužbenec 
oddelka za zaščito naroda 
pri OOOF. Odgovornost 
gledališke kritike je bila 
tiste čase v tem, da je gle-
dališke delavce primerno 
spodbujala, hkrati pa pri-
spevala k publiciteti kul-
turne dejavnosti kot emi-
nentne sestavine politi-
čnega in vzgojnega dela. 
V tem smislu je tovariš 
Sovine izrekel tudi naše-
mu prvemu gledališkemu 

nastopu »vse priznanje*, 
obnovljenemu gledališču 
pa napovedal »vlogo 
vplivnega kulturnega ža-
rišča in šole za naše ljud-
ske odre*. 

Z nezmanjšano pozor-
nostjo je tovariš Sovine, 
pred vojno tudi sam član 
mariborske Drame, 
spremljal vse nadaljnje 
gledališke uprizoritve. Z 
ženo Lizo, tedaj odgovor-
no delavko v kulturnem 
resoru OOOF, seje redno 
odzival vabilom k posa-

meznim gledališkim 
igram, ki so sledile »Raz-
trgancem«. 
Še predno se je poslovil 

od dragega mu Celja, ker 
•je bil poklican na odgo-
vornejše delovno mesto, 
je napisal uvodnik za naš 
prvi gledališki list, izdan 
za uprizoritev Gogoljeve-
ga Revizorja v režiji Mila-
na Stanteta (17. 1. 1946). 
Uvodnik je sklenil z mi-
slijo, kije tovariša Milana 
Sovinca prevevala kot 
odločnega borca in svet-
lim ciljem našega narod-
noosvobodilnega boja 
predanega družbenega 
delavca: »Velika in edina 
naloga umetnosti je služ-
ba ljudstvu... V borbi 
našega ljudstva za obno-
vitev življenja, v borbi 
proti vsemu, kar je ostalo 
v nas in okoli nas starega, 
gnilega, škodljivega, je 
prav dramska umetnost 
tista, ki s svojim neposre-
dnim in živim vplivom 
lahko najbolj globoko 
vpliva na preporod živ-
ljenja...« 
GUSTAV GROBELNIK 

V SPOMIN 

Igrica Medvedek na obisku je razveselila več kot 3000 otrok v konjiški občini, ki so, 
odhajajoč iz dvorane, prepevali pesmico o srečni medvedkovi vrnitvi v gozd. 

Denis Bola 
Sedemnajstletna Denis 

Bola iz Titovega Velenja je 
bila lani proglašena za naj-
boljšo slovensko strelko. 
Ta uspeh je še toliko večji, 
če povemo, da gre za zma-
go v absolutni konkurenci, 
torej tudi med članicami, 
pa čeprav gre še za mladin-
ko, ki obiskuje drugi letnik 
nara voslovn o-ma tema tične 
šole (bivša gimnazija) v 
Celju. 

Denis se je namesto z 
drugimi športi srečala s 
strelstvom že pri svojih 
osmih letih, ko je prvič pri-
jela za zračno puško. To je 

tudi razumljivo, s^ je T}jen 
oče že vrsto let ali pa celo 
desetletij odličen strelec in 
strelski delavec. In prav 
očetu gre zahvala, daje De-
nis s puško v roki hitro na-
predovala. Tudi okoliščine 
so bile za to primerne, s^ 
ima strelišče kar v stop-
nišču, kjer stanujejo. Res je 
bolj stisTijeno, vendar za 
vajo je kar dovolj. 

»Naša strelska družina 
Mrož se za sodobno ureje-
no strelišče bori že dvajset 
let, pa ga še zdaj nimamo, 
čeprav se naši strelci 

uvrščajo v nekaterih kate-
gorijah med najboljše v 
Sloveniji in tudi Jugoslavi-
ji,^ razočarano pripoveduje 
Denis, ki ji je streljanje pra-
va ljubezen. »Menda bomo 
dobili strelišče pri domu 
SLO, vendar je treba poča-
kati, da bodo padli prvi 
streli, kar je drugače od sa-
mo govorjenih in pisanih 
obljub, je še previdna, ko 
razmišlja o potrebi takšne-
ga objekta za hitrejši razvoj 
strelstva. 

Denis je tudi večkratna 
republiška rekorderka: s 
puško 380, s pištolo 367, z 

malokalibersko puško 546 
in MK pištolo 566 krogov. 
Denis je 380 krogov dose-
gla na pozivnem strelskem 
tekmovanju decembra v 
Kranju ter samo za dva kro-
ga zgrešila evropski mla-
dinski rekord. Samo lani je 
postavila devet republiških 
rekordov. Prav tako je že 
članica mladinske državne 
reprezentance z zračno 
puško in MK orožjem. 

Letos se naj bi Denis 
udeležila balkanskega pr-
venstva in evropskega pr-
venstva v Osijeku, na obe 
tekmovanji pa se že dalj 
časa temeljito pripravka, 
saj noče zamuditi lepe pri-
ložnosti. 

Ob tem pa ne pozablja na 
šolo, ki je še vedno pred 
strelstvom. Prosti čas, koli-
kor ga je, izrabi, tako kot 
vsa mlada dekleta, za pogo-
vore, poslušanje glasbe, 
branje in še kaj. 

LOJZE OJSTERŠEK 

Druži jih pesem 
In dobra volja 

Težko bi danes našh tako ho-
mogeno skupino med ženska-
mi, kot je ženski pevski zbor 
društva upokojencev Laško, ki 
združuje 34 pevk, večino upo-
kojenk. 

Njihova ljubezen do petja in 
dobri odnosi med članicami so 
še posebna odlika njihovega 
dela. Zavedajo se, da se z 
vztrajnim delom veliko dose-
že. Tako so imele v minulem 
letu 70 vaj, za njimi je tudi šest-
najst uspešnih nastopov. Na 
dva so še posebej ponosne. To 
sta 10. jubilejna revija pevskih 
zborov Slovenije v Cankarje-
vem domu v Ljubljani ter ta-
bor pevskih zboro v Šentvidu 
pri Stični. 

V delavnem in dobrem raz-
položenju je minil prejšnji te-
den tudi njihov občni zbor s 
katerim so počastile peto 
obletnico skupnega dela. Zbor 
so ustanovili 15. januarja 1980. 
Ifta na pobudo njihovega pe-
vovodje Julija Goriča. Za jubi-
lejno leto so si zadale nekaj ve-
čjih nalog, med njim samostoj-
ni koncert, nastop na revyi 
pevskih zborov Slovenije, go-
stile bodo tudi pevski zbor iz 
Radiš na Koroškem. Svoj re-
pertoar, ki šteje 38 pesmi, bodo 
dopolnile z osmimi novite-
tami. 

VM 

ZDRAVSTVENI CENTER CELJE 
TOZD ZDRAVSTVENI DOM 
»Dr. J. POTRATE« ŽALEC 
objavlja 
prosta dela in naloge 

čistilke 
za Zdravstveni dom ŽALEC 
POGOJI: 
končana osnovna šola, 
opravljen tečaj iz higienskega minimuma, 
3-mesečno poskusno delo, 
delo je v popoldanskem delovnem času. 
Nastop dela možen takoj ali po dogovoru. 
Osebni dohodek okoli 21.000 din. 
Vloge naslovite na Zdravstveni dom Žalec. Kandidat-
ke bomo o izbiri obvestili v 30 dneh po opravljeni 
izbiri. 

DO EMONA HOTELI 
TOZD HOTEL EVROPA CELJE 
Komisija za delovna razmerja 
objavlja prosta dela in naloge 

RECEPTORJA 
Pogoji: 
- končana srednja strokovna izobrazba - hotelske 
ali turistične smeri 
- 1 leto delovnih izkušenj 
- pogovorno znanje dveh tujih jezikov 

Delo je za nedoločen čas s polnim delovnim časom 
in enomesečnim poskusnim delom. 

Pisne prijave z dokazili o izpolnjenih pogojih pošljite 
na gornji naslov v 8 dneh od dneva objave. 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v 15 dneh po skle-
pu o izbiri. 



Če se zaletiš s Icoiesom 
škodo plača zavarovalnica 
Saremembe in dopolnitve v stanovanjskem zavarovanju in 
zavarovanju gospodinjskih strojev in aparatov 

Novembra lani so zbori delegatov ri-
zičnih skupnosti v Zavarovalni skup-
nosti Triglav sprejeli nekatere novosti, 
spremembe in dopolnitve za premo-
ženjska zavarovanja, kamor sodi tudi 
stanovanjsko zavarovanje. To zavaro-
vanje je med najpomembnejšimi, saj 
krije uničenje ali poškodbo zavarova-
nih stvari zaradi številnih nevarnosti. 
Za spremembe na tem področju so se 
odločili, ker dosedanji način in zavaro-
valne vsote ob visoki inflaciji niso bili 
več smiselni. Tako pri stanovanjskem 
zavarovanju kot pri zavarovanju go-
spodinjskih strojev in aparatov po no-
vem ne ugotavljajo več vrednosti pre-
mičnin, ampak jamči zavarovalna 
skupnost od škodnem dogodku za po-
vračilo stroškov do dogovorjene višine. 
Tako bo v bodoče zavarovalna skup-
nost vsako leto določila najnižjo vre-
dnost, do katere jamči. Zanjo bo moral 
zavarovanec prispevati najnižjo premi-
jo. Če bo želel, da bo zavarovalnica ja-
mčila preko najnižje vrednosti, bo mo-
ral temu primerno tudi prispevati višjo 
premijo. 

Stanovanjsko zavarovanje 
Stanovanjsko zavarovanje ali kot mu 

pravimo zavarovanje stanovanjskih pre-
mičnin, krije celo vrsto temeljnih nevar-
nosti, kot so požar, strela, eksplozija, vi-
har, toča, padec letala, manifestacija, de-
monstracija, poplava, izliv vode, zemelj-
ski plaz, odtrganje zemljišča, snežni plaz, 
vlomska tatvina in rop ter poskus teh 
dejanj. Zavarovanje vključuje tudi odgo-
vornost zavarovanca za škodo, ki jo po-
vzroči. Poleg osnovnih, temeljnih nevar-
nosti pa lahko vključimo v zavarovanje 
tudi dodatne nevarnosti, kot so poškod-
be na oplesku, tapetah, raznih zidnih, 
podnih in stropnih oblogah ter na steklih 
v oknih in vratih stanovanja. Temeljne 
nevarnosti so vključene v zavarovalno 
pogodbo brez posebnega dogovora, za 
dodatne nevarnosti pa se je treba dogo-
voriti posebej, skleniti zavarovanje in 
plačati še dodatno premijo. 

Pomembnih sprememb je v zavaroval-
nih pogojih precej. Tako se med drugim 
jamstvo in kritje škode razširja tudi na 
primere izliva vode iz odprtih pip zunaj 
zavarovančevega stanovanja, kar velja 
tudi pri zamašitvah odtočnih cevi. 
Vključeni so tudi stroški popravila na 
gradbenem delu stanovanja zaradi vlom-
ske tatvine in. to v celotni višini oziroma 
največ do dveh odstotkov od zavaroval-
ne vrednosti stvari v zavarovančevem 
stanovanju. 

Novost je tudi jamstvo za navadno ta-
tvino do zneska 10.000 dinaijev, če so 
stvari ukradene podnevi (od zore do mra-
ka) med sušenjem ali zračenjem na terasi 
ali na dvorišču zgradbe, v kateri je zava-
rovančevo stanovanje. 

Steklo, ki je dodatni rizik, je poslej 
zavarovano le, če je posebej dogovorjeno 

in obračunana ustrezna premija. Pred-
met zavarovanja pa sp samo stekla v 
oknih in vratih stanovanja, ne pa tudi 
različni zastekleni balkoni, verande, tera-
se in podobno. Za te je potrebno skleniti 
posebno pogodbo (polico) po splošnih 
pogojih za zavarovanje stekla. 

Največje spremembe pa je v stanovanj-
skem zavarovanju doživela odgovornost, 
torej pokritje odgovornosti zavarovanca 
za škodo, ki jo je povzročil kot zasebnik v 
vsakdanjem življenju ter v dejavnosti do-
mačega turizma (kmečkega in primor-
skega) in raznih konjičkov, ki ne služijo v 
pridobitvene namene. Obseg odgovorno-
sti so razširili tudi na škode, povzročene 
s kolesom brez pogonskega motorja (če 
se torej zaletite s kolesom v avtomobil, 
pokrije škodo zavarovalnica - seveda 
spet do določenega zneska). 

Zavarovanje vključuje tudi odgovor-
nost zavarovančevega zakonca in njego-
vih otrok ter drugih sorodnikov, če živijo 
z zavarovancem v skupnem gospo-
dinjstvu. Prav tako vključuje odgovor-
nost ki jo povzroče gospodinjski delavci. 
Zavarovalnica krije škodo za vsak posa-
mezni zavarovalni primer do višine 

100.000 dinarjev (doslej za telesne poš-
kodbe do 50.000 dinarjev, za materialno 
škodo do 30.000 dinarjev), razen če ni v 
zavarovalni pogodbi dogovorjeno 
drugače. 

Stvari na podstrešju, v kleti, lopi, gara-
ži ali na terasi so prav tako zavarova-
ne in to do desetih odstotkov od vredno-
sti stvari v zavarovančevem stanovanju 
(prejšnje jamstvo je bilo le do 10.000 di-
narjev). Gotovino in vrednostne papirje. 

drago kamenje, plemenite kovine, pred-
mete iz dragega kamenja in plemenitih 
kovin ter prave bisere vključuje zavaro-
vanje do zneska 10.000 dinarjev, če pa so 
v posebnem zaklenjenem hranišču, pa 
do zneska 20.000 dinarjev. Umetniške 
predmete in zbirke vključuje zavarova-
nje do 10.000 dinarjev, antične predmete 
in zbirke vključuje zavarovanje do 10.000 
dinarjev, antične predmete pa v višini 
vrednosti običajnih takšnih predmetov 
brez upoštevanja starinske vrednosti. 

Zavarovalna skupnost mora plačati 
obračunano škodo v polnem znesku, 
vendar največ do višine zavarovalne vso-

te oziroma do dogovorjene višje vsote 
zavarovanja. 

Zavarovanja 
gospodinjskih strojev in 
aparatov 

Glede na to, da ni več mogoče sklepa-
ti strojelomnih zavarovanj za pralne in 
pomivalne stroje, hladilnike, zamrzo-
valnike, sesalnike za prah in televizij-
ske aparate, lahko te stroje zavarujemo 
po prvem riziku po dodatnih pogojih za 
zavarovanje gospodinjskih strojev in 
aparatov. To zavarovanje je dodatno in 
ga lahko sklenemo le, če je sklenjeno 
tudi temeljno stanovanjsko zavarova-
nje. V počitniških hišicah, nenaseljenih 
stanovanjih, lokalih in obrti lahko skle-
nemo zavarovanje strojev in aparatov 
le, če je zanje sklenjeno vsaj požarno 
zavarovanje. 

Bistveno pri novem zavarovanju go-
spodinjskih strojev ali aparatov je zava-
rovanje po prvem riziku, a zavarovalna 
vsota ne sme biti manjša od najnižje vso-
te, ki jo vsako leto določi zavarovalna 
skupnost. Najnižje premije veljajo le za 
aparate, ki jih zavarujemo do tretjega le-
ta starosti, na novo pa jih lahko zavaruje-
mo do petega leta starosti. Zavarujemo 
jih lahko do njihovega osmega leta staro-
sti, oziroma v primerih, ko so bili zame-
njani najpomembnejši funkcionalni deli, 
do desetega leta. 

Škodo na gospodinjskih strojih in apa-
ratih po dodatnih pogojih za njihovo za-
varovanje krije zavarovalnica v polnem 
znesku (razen odbitne franšize v višini 
desetih odstotkov zavarovalnine), ven-
dar n ^ v e č do višine zavarovalne vsote 
na prvi riziko. Predmet zavarovanja so 
vsi deli gospodinjskih strojev in aparatur 
(razen TV anten in njihovih kablov). To 
pomeni, da zavarovalnica krije škodo tu-
di na grelcih, filtrih, zvočnikih, elektri-
čnih izhodih in vhodih, vtičnicah ter de-
lih strojev in aparatov, ki so izpostavljeni 
mehanski obrabi (ohišja, gumbi, tesnila, 
gumijaste cevi in podobno). Pri tem velja 
opozoriti, d a j e škoda, zlasti na tako ime-
novanih obrabljivih delih, z zavarova-
njem krita le, če so ti deli v dobrem sta-
nju, torej ne dotrajani, razpokani ali pre-
pereli. 

Po novem so predmet zavarovanja tudi 
daljinski upravljalci televizijskih apara-
tov in televizijski aparati, ki se oskrbuje-
jo z baterijsko ali akumulatorsko elektri-
čno energijo. 

Med stroške popravila se sedaj štejejo 
tudi nujni prevozni stroški, vendar naj-
več do višine treh odstotkov od zavaro-
valne vsote. V primerjavi s prejšnjimi 
150 dinaijev je to vsekakor ugodnejše. 

Pregled najnižjih vrednosti za obračun 
premije ter n^niž j ih premij za gospo-
dinjske stroje in aparate v letu 1985: 

Nesreča nikoli ne počiva - stanovanjsko zavarovanje pa krije tudi škodo, ki jo povzroči 
eksplozija. 

Med najpogostejše nevarnosti, ki nas ogrožajo, gotovo sodi tudi požar. Njegovi pogoltni 
zublii lahko oožro vse, kar smo ustvarili. 

Pri večjih nesrečah so običajno poškodovani tudi oplesk, tapete, zidne, podne in 
I JP^^^. <*bloge ter stekla v oknih in vratih stanovanja. Za vračilo škode je treba zanje 
skleniti poseben dogovor. 



Skupna uprizoritev SL6 Celje in Cankarjevega doma 
Sinoči je ansambel SLG Celje v srednji dovrani Cankarjevega doma v Ljubljani izvedel že 

četrto premierno uprizoritev v letošnji sezoni. V poslovnem sodelovanju s Cankarjevim 
domom (po Queneaujevih Vajah v slogu in Mikelnovih Mor. pol. kvalif. tov. Gubca gre že za 
uresnčitev tretjega skupnega projekta obeh partnerjev) je predstavil javnosti krstno uprizo-
ritev slovenske novitete Milana Jesiha PRAVOPISNA KOMISIJA v režiji Zvoneta Šedl-
bauerja. Za sceno in kostume je poskrbela Eka Vogelnikova, za izvirno glasbo Gojmir 
Lešnjak in ansambel Srp, za koreografijo Ana Vovk, dramaturginja je bila Mojca Kranjc in 
lektorica Nada Šumi. V številnem ansamblu nastopajo: Ljerka Belak, Bojan Umek, Bruno 
Baranovič, Zvone Agrež, Nada Božič, Peter Boštjančič, Bogomir Veras, Igor Sancin, 
Jagoda Tovirac, Mija Mencejt (na fotografiji) in Miro Podjed, Branko Miklavc, Milada 
Kalezič, Jože Pristov ter Jana Smid. V Celju bo uprizoritev na sporedu za abonmaje in izven 
od ponedeljka, 21. januarja, dalje. 

Spominska soba 
herojem 

v Celju bomo slavili letos 50-
letnico Zleta svobod, ki je bil na 
Glaziji in je pomenil tedaj zače-
tek večjega organiziranega na-
stopa gibanja delavskih množic 
in organiziran nastop delavskih 
kulturnih društev. S tem delova-
njem je tesno povezano ime revo-
lucionarja Franca Leskoška-Lu-
ke, ki je bil govornik na Zletu 
svobod in ki je svoje delo in živ-
ljenje posvetil delavskemu razre-
du. Do 4. julija, ko naj bi v Celju 
počastili obletnico Zleta Svobod, 
bodo v Muzeju revolucije v Celju 
uredili spominsko sobo herojem, 
kot so ob prvem komandantu 
slovenske partizanske vojske, 
Leskošku-Luki, še Peter Stante-
Skala in Dušan Kveder-Tomaž. 

Muzej revolucije načrtuje po-
tegniti rdečo nit z bogatim gradi-
vom, ki ga na našem območju ne 
manjka, v ureditev dediščine po-
vojne socialistične izgradnje. Ve-
liko gradiva, tako slikovnega kot 
muzealnega, je prispeval Franc 
Leskošek-Luka, kar delavce Mu-
zeja še toliko bolj zavezuje, da 
bodo uspeli do praznovanja te 
zgodovinske obletnice postaviti 
izjemno zanimivo razstavo. Ta bo 
dobila prostor, skupaj z gradi-
vom povojne izgradnje in obno-
ve ter socialističnega samo-
upravljanja v prostorih objekta 
ob Muzeju revolucije. S finančni-
mi sredstvi bo na pomoč pri-
skočilo združeno delo. Osnutki 
načrtov za novo so že nared, v teh 
dneh pa bo končan tudi glavni 
načrt. MATEJA PODJED 

Emajl kot umetnost 
Verjetno se le malokdo od 

vas, ki ljubi kuharsko umet-
nost in lepo oblikovano po-
sodo vpraša, kako ta nasta-
ja, kdo ji vdihne uporab-
nost in privlačnost. Pa smo 
zato mi pokukali v lonec 
Emove razvojne službe, 
pravzaprav skupine za pod-
ročje emajlirstva. 

Lonci, kožice in druga po-
soda, so razkrili: vodja raz-
vojne skupine Bojan Sešel, 
oblikovalka Jana Mak in 
konstruktor Bojan Jevnišek, 
so v glavnem naravnani na 
okus domačih in tujih kup-
cev. Tako nastajajo razlike v 
obliki ročajev in držajev po-
sode, predvsem pa v barvi in 
vzorcih na posodi. Za vzorce 
uporabljajo v Emo odlepni 
dekor, pa tehniko sitotiska, 
senčenja in dekoriranje s so-
dobnim strojem. Pomagajo 
si tudi z brizganjem vzorcev 
na šablone. Nekoč, davno, je 
bil v Emo oddelek v katerem 
so delavke vlekle po posodi 
zlate črte. Zdaj to namesto 

njih opravi stroj. Vendar pa 
skušajo v Emo to, skoraj po-
zabljeno opravilo, obuditi in 
ustanoviti nekakšen butik 
oddelek. Seveda bi bili to 
maloserijski izdelki, za sla-
dokusce bržčas tudi zelo 
iskani. 

»Oblikovalec ima pri svo-
jem delu sicer proste roke«, 
pravi Jana, »a se mora ven-
darle podrejati okusu tr-
žišča. Kupci pa imajo še 
zmeraj najraje rožice. Počasi 
prodiramo tudi s stilističnim 
dekorjem in s poshkavo nai-
ve, a se v glavnem zmeraj 
izkaže, da je vse skupaj bolj 
muha enodnevnica. Tako je 
tudi z barvami.« 

Selekcijo vzorcev in oblik 
opravi v Emo posebna stro-
kovna žirija, seveda oziraje 
se na modne trende posode 
doma in v svetu in tako po-
slikano in oblikovano poso-
do najdemo potem na poh-
cah v trgovini in v domači 
kredenci. Texst in foto: 

MATEJA PODJED 

Nekdaj ročno risanje črt nadomesti ob pomoči delavca (na 
sliki Janko Bratina) stroj. V Emo pa razmišljajo o oživitvi 
oddelka za ročno poslikavanje. 

VrbljanI si upajo tudi na velike odre 
Naslednja premiera bo: Shakespearov Sen kresne noči 

Komedija Mirakei o sveti Neži je 
amaterskemu gledališču Vrba iz Vrb-
ja pri Žalcu odprla pot na manjše in 
večje odre v regiji in republiki. Z iyo 
so pred Novim letom gostovali tudi v 
Celju, z njo so sodelovali na občinski 
pa medobčinski reviji v Vojniku in 
na republiški reviji v Dolenjskih To-
plicah, načrtujejo gostovanje tudi v 
^ubljani, Mozirju, Titovem Velenju 
in še kje. 

Čez slab mesec bodo imeli novo pre-
miero. Uprizorili bodo Shakespearov 
Sen Kresne noči v režiji Bogomira Ve-
rasa, ki mu gre zasluga, da je te mlade 
entuzijaste, učence in delavce, poteg-
nil izza plotov domačega kraja. 

Aktivni člani mladinske organizaci-
je v Vrbju so si pred sedmimi leti zaže-
leU imeti gledališče. Med njimi je bilo 
več takih, ki so menili, da imajo nekaj 
igralske žilice v sebi. Še preden so 
ustanovili svojo amatersko skupino v 
okviru kulturnega društva, so obisko-
vali republiške seminarje za režiserje 
in igralce. Tam so spoznali Štefana 
Žvižeja, ki je postal njihov prvi režiser. 

Takrat so naštudirali Partljičevo Šču-
ke pa ni, ki je med krajani naletela na 
lep sprejem. Z njo so gostovali po vsej 
občini in že takrat so si zadali za nalo-
go: eno predstavo na leto in čim več 
gostovanj. 

Objektivni razlogi so bili vzrok, da 
so pogosto menjavali režiserje, vedno 
so to bili profesionalci z igralskimi ali 
režiserskimi izkušnjami, zato so se od 
vseh tudi veliko naučili, vsako leto pa 
pošiljajo na seminarje dva ali tri člane. 
Bogomir Veras je sedaj že drugo leto z 
njimi in kaže, da jim gre skupaj dobro 
od rok. 
, Brez težav ni šlo. Prva leta so vadili v 
Žalcu. Tudi po uro peš so nekateri ho-
dili na vaje, toda volja je premagala 
težave. Njihova delavnost in sploh ob-
seg in kakovost dela celotnega kultur-
nega društva v Vrbju je botrovala od-
ločitvi krajanov, da tem mladim za-
gnancem omogočijo boljše pogoje za 
delo. Tako je 650 prebivalcev Vrbja 
podprlo idejo za gradnjo kulturnega 
doma in jo tudi uresničilo. Vsak je pri-
speval delež, vanj pa je bilo vloženega 

tudi vehko prostovoljnega dela. Dobili 
so enega najboljših odrov, na katerem 
brez večjih težav lahko gostujejo tudi 
profesionalne skupine. 
Kadrovskih težav v ansamblu ni. 

Vsako leto dobijo dva do tri nove čla-
ne, zapustijo pa jih člani ponavadi iz 
objektivnih vzrokov kot so družinske 
obveznosti, preselitev v drug kraj in 
podobno. Krajani so gledališče spreje-
li že zdavnaj za svoje. Na prvih pred-
stavah pred sedmimi leti so imeli po 50 
ljudi, danes je dvorana nabito polna, 
tudi kadar gostujejo druge amaterske 
in profesionalne gledališke skupine. 
To je največji dokaz, da v kraju mladi 
gledališčniki opravljajo tudi pomemb-
no kulturno poslanstvo ob seveda 
vseh ostalih sekcijah društva. 

Tudi njih pestijo finančni problemi, 
zato se morajo znajti, pomagajo jim 
krajani z nabavo rekvizitov, delovne 
organizacije prispevajo tudi svoje de-
leže in delo teče naprej, po programu, 
z zavestjo, da so potrebni in z vsako 
predstavo bolj izkušeni in boljši. 

VIOLETA V. EINSPIELER 

ZDRAVSTVENI CENTER CELJE 
DELOVNA SKUPNOST SKUPNIH 
SLUŽB 
objavlja naslednja dela in naloge: 

NADZORNI INŽENIR ZA 
GRADBENA DELA 

Pogoji: 
- visoka izobrazba gradbene smeri 
- 5 let delovnih izkušenj 
- 3-mesečno poskusno delo 

NADZORNI INŽENIR ZA PODROČJE 
STROJNIH INŠTALACIJ 

Pogoji: 
- visoka izobrazba strojne smeri 
- 5 let delovnih izkušenj 
- 3-mesečno poskusno delo 

REFERENT ZA SAMOUPRAVNO 
OBVEŠČANJE 

Pogoji: 
- višja izobrazba pravne, upravne, družboslovne 
smeri 
- 3 leta delovnih izkušenj 
- 3-mesečno poskusno delo 

Delovna opravila so za nedoločen čas. Osebni doho-
dek po Pravilniku o osnovah in merilih za razporeja-
nje dohodka Delovne skupnosti skupnih služb ZC 
Celje. 

Pisne prijave je treba poslati v roku 8 dni po objavi 
na naslov: 
Zdravstveni center Celje, kadrovska služba, Gregor-
čičeva 7. Kandidati bodo o izbiri obveščeni v roku 30 
dni po sklepu Komisije za delovna razmerja DSSS 
ZC Celje. 

Razpisna komisija za imenovanje ravnatelja 

VIO Žalec, TOZD Glasbena šola 
»Risto Savin« Žalec 

razpisuje 
na osnovi Zakona o združenem delu in družbenem 
dogovoru o uresničevanju kadrovske politike v 
občini Žalec in 21. in 27. členu Zakona o glasbeni 
šoli 
prosta dela in naloge 

RAVNATELJA 

Pogoji: 
- da ima visoko ali višjo izobrazbo ustreznega glas-
benega izobraževalnega zavoda 
- da je družbenopolitično aktiven 
- da ima vsaj pet let delovnih izkušenj v vzgojnoizo-
braževalnem delu 
- da ima organizacijske in strokovne sposobnosti za 
uresničevanje smotrov in nalog TOZD. 

Prijave z dokazili o izpolnjevanju navedenih razpi-
snih pogojev naj kandidati pošljejo komisiji za ime-
novanje ravnatelja v roku 15 dni od dneva objave. 

DELAVSKA UNIVERZA ŽALEC 
RAZPISUJE v zimskem semestru 1984/85 naslednje j 
oblike izobraževanja j 

1. OSNOVNO ŠOLO ZA ODRASLE 
7. in 8. razred 

2. SEMINAR 
za pripravo na sprejemne izpite za vpis na Višjo 
upravno šolo v Ljubljani (za vse tiste, ki nimajo 
končane ustrezne srednje šole) 

3. TEČAJE TUJIH JEZIKOV 
- začetne nemške in angleške ter 
- posebej prilagojenega za učence 1., 2. in 3. razre-
dov osnovne šole 

4. GOSPODINJSKE TEČAJE 
kuharske in šiviljske 

5. GLASBENO ŠOLO ZA ODRASLE 
1. stopnja (kitara, harmonika, klavir). Šola je name-
njena vsem odraslim, ki niso imeli možnosti obisko-
vati redne glasbene šole v mladosti. 

6. TEČAJ HATHA JOGE 
1. stopnja. Tečaj je namenjen aktivnim športnikom, 
trenerjem, fizioterapevtom itd. 
Rok za prijave je 10. februar 1985. Inf. dobite na 
Delavski univerzi vsak dan od 8. do 16. ure osebno 
ali 00 telefonu 710-616. > 



Turistična patrulja na Golteh 
Turistična patrulja, tako 

smo po imenova l i naše zim-
ske akcije na s m u č i š č i h šir-
šega celjskega območja, s 
katerimi želimo izvedeti, 
kako so se v večih centrih in 
tudi na manjš ih smuč i šč ih 
pripravili na sezono, kaj od 
tistega, kar so obljubljal i , 
res ponujajo. Za začetek 
smo si izbrali Golte, pred-
vsem zato ker jih je letos 
prevzel sozd Merx in ker so 
v hotelu novi gostinci GPC 
tozda Na-Na. Izbrali smo si 
nesrečen dan, kajti v petek 
je bilo na Golteh še komaj 
toliko snega, da je obrato-
vala le najmanjša vlečnica 
Morava. Ker pa je imel ho-
tel približno 20 gostov, ki so 
svoje počitnice pošteno 
plačali, smo vseeno skušali 
izvedeti, kako skrbijo zanje 
na smuč i šč ih in kako so sa-
mi zadovoljni z us lugami . 

Priti na Golte, pomeni naj-
prej premagati razdaljo do 
Mozirja in nato še do spod-
nje gondolske postaje Ze-
kovca. Medtem ko do Mozir-
ja iz Celja vozi avtobus vsako 
uro (sedaj pa tudi že SKI 
bus), pa je bilo v petek in 
tudi ves prejšnji teden za ti-
ste, ki se na Golte niso peljali 
z lastnim avtomobilom, mal-
ce težje priti do Žekovca, saj 
je tja le dvakrat dnevno vozil 
delavski avtobus. S fotore-
porterjem na srečo nisva 
imela težav, saj sa bila z avto-
mobilom. Cesta do spodnje 
postaje nihalke je bila dobro 
vzdrževana in posuta. 

Na spodnji postaji sva že 
opazila prvo že nekaj let pri-
čakovano novost, prvo prav-
cato železno ograjo, na-
meščeno pred vhodom in s 
katero naj bi omilili doseda-
nje drenjanje pred vstopom 
v gondolo. Vsekakor korist-
.na novost, za katero pa je bi-
lo potrebno čakati več kot 10 
let. Novi lastniki so namesti-
li, tako kot se spodobi, novo 
in pregledno tablo s cenami 
dnevnih, tedenskih in letnih 
smučarskih vozovnic, ter vo-
zovnic za nihalko. Malenkost 
sicer, na katero pa marsikje 
pozabljajo. 

Ivan Hočevar, ki upravlja 
z gondolo, je med vožnjo 
proti hotelu pojasnil, da so 
letos opravili temeljito po-
pravilo nihalke. Med potjo 
proti vrhu smo z zadnjega 
stolpa pobrali Jako Preloga, 
tehničnega vodjo na Golteh, 
ki je potem, ko je prilezel po 

lestvi v kabino povedal, da je 
malo pred tem prišlo do 
sprožitve vrvne zavore in da 
je kontroliral, če je napaka, 
ki je že odpravljena, pustila 
kakšne posledice. Vse je bilo 
v najlepšem redu. 

Jaka Prelog je na vrhu, v 
hotelu potožil, da je minus v 
bilančni knjigi iz dneva v 
dan višji, ker ni snega in da 
pri tem nič ne pomaga dobra 
volja in zavzeto delo na 
smučiščih skozi vse leto. 
Seznanih smo se tudi z Jože-
tom Osetom, novim vodjem 
gostincev, ki je povedal, da 
bodo gostom nudili kar naj-
bolj kvalitetne usluge, pred-
vsem pa pestre jedilnike v 
samopostrežni restavraciji. 
V ponedeljek so na Golteh 
odprli tudi pizzerijo, ki je bo-
do veseli penzionski in pre-
hodni gostje, pa tudi za Mo-
zirje je tovrstna kulinarična 
ponudba novost. Preden 
smo se pogovorili z gosti, še 
kontrola snega. Meter, ki ga 
zapičimo v sneg pravi, da na 
Golteh ne lažejo, kadar na 
naš radio sporočajo debelino 
snežne odeje. 

In kaj pravijo gostje? Ma-
rino Košak iz Reke: »Vse bi 
bilo v redu, le da bi bilo sne-
ga dovolj. Smučamo kolikor 
se da, tukaj pa so se potrudili 
in steze uredili ali vsaj poiz-
kušali urediti, četudi nas je 
gostov zelo malo. Tudi hrana 
je dobra, postrežba solidna^ 
le zabave ni, tako kot je pisa-
lo. Kljub temu sem zadovo-
ljen.« 

Mladen Maček, Reka: 
»Danes sem tu prvi dan in 
nisem penzionski gost, zato 
gostinskih uslug ne morem 
ocenjevati. Nikakršnih pri-
pomb nimam, z vsemi uslu-
gami danes sem zadovoljen, 
manjka le snega. Preveč je še 

kamenja na progah, a kdor 
se hoče smučati, nima druge 
izbire. Mogoče bo že nasled-
nji teden boljše.« 

Mirjana Gvozdenovič, 
Beograd: Tu sem šesti dan. 
Hotel je na odličnem mestu 
in škoda, ker ni izkoriščen 
tako kot bi lahko bil. Ni pra-
ve organizacije, vse je odvi-
sno od dobre volje posamez-
nikov, ki se trudijo, da bi 
nam uredili smučišča. Ni šo-
le smučanja, ni diska, ni pi-
zzerije, tako kot je pisalo v 
programu. Tudi iz Moziija 
smo pešačili. No, na koncu 
konca bo tudi to mimo. Saj 
mogoče niti ni tako hudo, 
vendar, če pomislim, bi le z 
malo dobre volje lahko bilo 
veliko bolje.« 

Pogovarjali smo se tudi z 
ostalimi gosti. V povpreču so 
bili zadovoljni s trudom 

smučarskih delavcev, tudi s 
hrano, večina pa je imela pri-
pombe na neuresničene ob-
ljube v programih in treba 
jim je dati prav, saj so si 
počitnice na Golteh izbrali 
na osnovi propagandnih ob-
ljub. Pripombe, ki bi jih lah-
ko zapisali v zapisnik po 
»kontroli« na Golteh so, da 
bodo morali turistični delav-
ci poskrbeti najprej za avto-
busni prevoz penzionskih 
gostov do Žekovca, ter tudi v 
času, ko je v hotelu zelo malo 
gostov, poskrbeti za zabavo, 
za smučarski tečaj in vse ti-
sto, _kar ponujajo v prospek-
tu. Že naslednjim gostom se 
namreč nad tem ne bo po-
trebno pritoževati, pa so 
plačali isto ceno kot tisti 
pred njimi. 

R. PANTELIČ 
FOTO: EDI MASNEC 

PLANINSKI KOTIČEK 

Pohod »Zdravju naproti« 
Planinsko društvo Polzela prireja v nedeljo 20. januarja pla-

ninski pohod z geslom »Zdravju naproti-, ki je posvečen 90-
letnici Planinskega vestnika in 55-letni(fi smrti Frana Koc-
beka. Pričetek pohoda bo ob 9.05 z železniške postaje Paška 
vas Cpo prihodu vlaka, ki iz Celja odpelje ob 8.33). 

P0t i )0 vodila čez Gavce, na Veliki vrh (480 m) do Pocajta, 
kjer imajo kontrolni žig Šaleške planinske poti. Naprej bo pot 
vodila po Šaleški poti, po slemenu z razgledom na Savinjske 
Alpe, Golte, Skorno, Uršljo goro, Šentviško pogorje, Paški 
Kozjak. Pohorje. Pri povirju Hudega potoka se odpre pogled 
na Goro Oljko, v Lokovici pa na spomeniku preberemo: »Pod 
streli okupatorja je padel 15. 7. 1944 Stane Ilc-Krištov, sekretar 
komiteja KPS in Odbora OF Šaleško-mislinjskega okrožja.« 

Na razpotju pri Stanovšku se priključi iz leta 1904 označena 
planinska pot iz Šoštanja (1 h) in neoznačena pot iz T. Velenja. 

Izpod Turinjskega vrha (567 m) se bomo spustili na sedlo pri 
Vedetu, od koder se odpre pogled na Posavsko hribovje, na 
sever pa na V. in M. Koželj, Radojč in Vinsko goro. Ta pogled 
nas spremlja mimo Savineka, Rogeljška (priključek označene 
poti iz Andraža) do Rogeljškove kapele (536 m. priključek poti 
iz Šmartnega ob Paki). Se vzpon do vrha, do planinskega doma 
na Gori Oljki in spomenika SKOJ (743 m). Zmerne hoje bo za 
okoli 150 minut. Hrana iz nahrbtnika, čaj bo v domu. 

Sestop je možen v Šmartno ob Paki (odhod vlaka 14.40 in 
19.44) oziroma na Polzelo po Savinjski poti čez Vimperk ali 
mimo Tomaža (odhod vlaka 14.56 in 19.52, avtobusa pa 14.35, 
17.30 - slednji je direktni za Rogaiko Slatino, Krapino. Za-
.greb). 

Š. J. 

Pred občnim zborom PD »Železničar« 
Celje 

PD »Železničar« Celje je bilo ustanOTljeno leta 1972. Kot 
vsako novo društvo s e j e tudi tel jski »Železničar« sprva uba-
dal z začetnimi težavami, da se je z leti razvil v močno in zelo 
uspešno društvo, v okviru katerega so nastale številne sekcije. 

Število članov je nenehno raslo in šteje že okoli 600 članov. 
PD je nastalo zaradi ljubezni do planin in narave, a ker so bili 
železničarji in rudarji že pred drugo svetovno vojno in med njo 
med najbolj naprednimi, tudi sedanje društvo goji in ohranja 
to izročilo, predvsem z organiziranjem ter sodelovanjem na 
raznih pohodih in akcijah, ki obeležujejo našo polpreteklo 
zgodovino. V tem pogledu so še posebno pomembne tesne 
povezave PDŽ s sorodnimi društvi iz vseh delov SFRJ. Vsako-
letni program društva izraža tako naravnanost. 

Skrb za strokovno usposobljen kadra je naslednja značilnost 
društvenega programa. Številni člani so v preteklih letih obi-
skovali razne teč^e in seminarje, kijih organizira PZ Slovenije 
in si tako pridobili potrebno znanje za uspešno delo v društvu. 

Posebno slcrb posvečajo v PDŽ mladim. Povezujejo se z 
nekaterimi osnovnimi šolami. Tako so planinski krožki na 
osnovnih šolah Frana Krajnca - Polule, Franja Vrunča - Hudi-
nja, Ivana Kovačiča-Efenka in I. osn. šole v Celju kolektivni 
člani društva (štejejo skupaj okoli 160 pionirjev-planincev). 

Na vseh šolah se organizirajo predavanja po programu Pla-
ninske šole za pionirje. Pionirji opravijo po programu izpite. 
Pionirji-planinci sodelujejo skoraj na vseh akcijah in pohodih, 
ki jih organizira društvo. Planinski vodniki-člani društva 
pomagajo pri organizaciji in vodstvu izletov šolske mladine. 

Jutri 18. 1. 1985 bo imelo PDŽ svoj redni občni zbor v 
prostorih doma JLA v Celju. Vse člane društva in ostale ljubi-
telje planinstva vabimo na občni zbor, ki se bo pričel ob 18. uri. 

IVAN TOMAŽIČ Jaka Prelog se s stolpa, kjer je usoden le en napačen korak, 
vrača nazaj v gondolo. 

Samoupravna stanovanjska skupnost občine Celje 
objavlja 

NATEČAJ 
za evidentiranje upravičencev do delne nadomesti-
tve stanarine za leto 1985. 

1. 
Do delne nadomestitve stanarine (subvencije) je 
upravičen imetnik stanovanjske pravice na stanova-
nju, ki glede na število družinskih članov po površini 
ne presega stanovanjskih standardov, ki so dogovor-
jeni v stanovanjski skupnosti, katerega izdatki za 
stanarino glede na dokazljive dohodke presegajo 
znosno stanarino in ki izpolnjuje še sledeče pogoje: 
- če imetnik stanovanjske pravice ne oddaja delno 
ali v celoti stanovanje v podnajem, 
- če imetnik stanovanjske pavice ali katerikoli član 
gospodinjstva ne uporablja stanovanje za opravlja-
nje poslovne dejavnosti, 
- če imetnik stanovanjske pravice ali katerikoli član 
gospodinjstva ni lastnik vseljivega stanovanja, 
- če imetnik stanovanjske pravice ali katerikoli član 
gospodinjstva ne gradi stanovanjsko ali počitniško 
hišo ali ni lastnik stanovanjske ali počitniške hiše in 
- če lastnik stanovanjske pravice ali katerikoli član 
gospodinjstva ni lastnik nepremičnin, katerih vre-
dnost presega 100.000,00 din. 

2. 
-Vlogi za priznanje pravice do delne nadomestitve 
stanarine je treba priložiti: 
- potrdila o skupnih dohodkih imetnika stanovanj-
ske pravice in članov njegove družinske oziroma 
gospodinjske skupnosti za leto 1984, med katere 
spadajo osebni dohodki, nadomestila osebnega do-
hodka, pokojninski prejemki, invalidnine, štipendije, 
otroški dodatki, preživnine, družbene denarne po-
moči in drugi dohodki, 
- potrdilo o premoženjskem stanju, 
- potrdilo o stalnem bivališču in skupnem gospo-
dinjstvu ter 
- vsa druga potrdila glede na posebne socialno 
materialne, zdravstvene ali druge okoliščine posa-
meznega upravičenca do delne nadomestitve stana-
rine in 
- izjavo, da za priznanje pravice do delne nadome-
stitve stanarine ni ovir glede na pogoje, ki so našteti 
v prvi točki tega natečaja. 

3. 
Tistim, ki bodo uveljavljali pravico do delne nadome-
stitve stanarine do 31. 1. 1985, se bo ta pravica 
priznala od 1. 1. 1985, če bodo izpolnjevali pogoje, 
vsem ostalim pa od prvega dne v naslednjem mese-
cu, ko je bila vložena zahteva za priznanje pravice do 
delne nadomestitve stanarine. 

4. 
Zahteve za priznanje pravice do delne nadomestitve 
stanarine je treba poslati Samoupravni stanovanjski 
skupnosti občine Celje, Celje, Gledališka 4, pri kateri 
prejmejo upravičenci tudi podrobnejše informacije. 

SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA 
SKUPNOST OBČINE CELJE 



V Agrosu vsa skrb razvoju 
Kakovost Je porok za protialo na tuje 

Sedanje razmere na pod-
ročju proizvodnje in proda-
je kmetijskih strojev so bi-
stveno drugačne, kot so bile 
še pred leti. Vrsta jugoslo-
vanskih proizvajalcev kme-
tijskih strojev je razširila 
svoj proizvodni program in 
povečala proizvodnjo. Po-
leg tega je v zadi^ih letih 
pričela proizvajati kmetij-
ske stroje cela vrsta zaseb-
nih obrtnikov in mehani-
čnih delavnic. Vse več je tu-
di nakupov licenc. Proiz-
vodnja enakih strojev se je 
že tako podvojila, da se mo-
čno čuti presežek proizvod-
nje nad povpraševanjem in 
to pri večini kmetijskih 
strojev. 

Prav zaradi tega bodo v 
sozdu Agros, ki združuje vse 
najpomembnejše proizvajal-
ce kmetijskih strojev v Slo-
veniji, v naslednjih letih 
usmerili delo v razvoj proiz-
vodnje zahtevnješih in kako-
vostnejših strojev, ki bodo 
primerni za prodajo na za-
htevnih zahodno-evropskih 
tržiščih. Razviti nameravajo 
čim več lastnih konstrukcij, 
ki jih bo možno patentno za-
ščititi. 

Proizvodna usmeritev 
Agrosa se sicer v naslednjih 
letih ne bo spremenila, saj že 
doslej obsega skoraj vse lini-
je kmetijskih strojev za pri-
zvodnjo hrane. Del zmoglji-

vosti bodo usmerili v razvoj 
zahtevnejših mehanskih in 
hidravličnih prenosov moči. 

Vsi ti načrti pa narekujejo 
okrepitev razvojne dejavno-
sti, tako na ravni sozda kot 
tudi v organizacijah združe-
nega dela. Predvsem bodo 
morali ustanoviti samostoj-
ne razvojne enote v tistih or-
ganizacijah združenega dela, 
kjer takih enot še nimajo. Hi-
treje bodo morali uresniče-
vati tudi zamisel o oblikova-
nju razvoj no-raziskovalne 
enote na ravni sestavljene 
organizacije združenega 
dela. 

JANEZ VEDENIK 

Rekli so: 
Ivan Poteko, vodja temelj-

ne zadružne enote na Pol-
zeli: 

»Leto 1984 je bilo za našo 
temeljno zadružno enoto, ki 
deluje v okviru KZ Savinj-
ska dolina, uspešno. Tako 
smo proizvedli 160 ton po-
sušenega hmelja, 620 ton 
piščančjega mesa, 300 ton 
govedi, 900 tisoč litrov mle-
ka, 30 ton kumar in 120 ton 
zelja. Za letos načrtujemo, 
da bomo pridelali in priredili 
od 5 do 10 odstotkov več.« 

TONE TAVČAR 

Naloge v kmetijstvu 
Zaradi nerealnega ra-

zmerja med cenami repro-
materialov in končnih iz-
delkov so v kmetijstvu žal-
ske občine lani dosegli slab-
še flnančne rezultate kot so 
načrtovali. To pa ne pome-
ni, da niso bili doseženi ne-
kateri osnovni cilji. Tako so 
pridelali kar 3200 ton hme-
lja ali pet odstotkov več kot 
v letu 1983,14 in pol milijo-
na litrov mleka ali pet od-
stotkov več ter 44 ton rib, 
kar je desetina več kot leto 
poprej. 

Govejega in piščančjega 
mesa so proizvedli za tri od-
stotke manj kot so načrtova-
li, kar je seveda posledica 
neurejenih cenovnih razme-
rij. So pa bila lani izvedena 
vsa načrtovana vlaganja na 
področju kmetijstva, z izje-
mo pričetka gradnje mešal-
nice krmil in skladišča za 
hmelj. 

Smeli so tudi načrti za le-
tošnje leto. Tako naj bi 
znašal pridelek hmelja 3137 
ton ali dva odstotka več kot 

lani, mesa naj bi proizvedU 
kar za četrtino več ali natan-
čneje povedano 2933 ton, 
proizvodnja mleka naj bi se 
povečala za šest odstotkov in 
bi naj znašala 147.838 hekto-
Utrov, medtem ko naj bi sa-
dja pridelali 2300 ton ali 14 
odstotkov manj kot v letu 
1984. 

Da bi povečali pridelavo, 
bo treba v kmetijstvu opravi-
ti nekaj pomembnih nalog. 
Tako bodo dokončali prvo 
fazo komasacije in meliora-
cije kompleksa Konjščica v 
izm.eri 167 hektarov, nadalje-
vali bodo z drugo fazo v veli-
kosti 250 hektarov. V Zaklu 
bodo uredili namakanje 
kmetijskih zemljišč v veliko-
sti 200 hektarov, uredili pa 
bodo tudi planinske pašnike 
na Dobrovljah (343 ha), Ta-
boru, Črnem vrhu (33 ha) in 
Zahomcu (20 ha). K vsemu 
temu je treba prišteti še ne-
kaj drugih komasacij in me-
lioracij na območju žalske 
občine. 

JANEZ VEDENIK 

Na Izlet z Veselimi hmeljarji 
še teden dni je ostalo, pa 

bomo začeli z objavljanjem 
kuponov za 13. izlet 100 
kmečkih žensk na morje, ki 
bo letos 22. in 23. marca v 
organizaciji Novega tedni-
ka - Radia Celje. Tudi letos 
bo trasa izleta približno 
ista kot vsa prejšnja leta, 
spremenjen bo le zaključek 
poti proti domu. Tako se bo-
mo tudi tokrat prvič ustavi-
li pri motelu na hitri cesti 
nad Postojno ter drugič v 
Lipici ob ogledu znamenite 
kobilarne z nastopom lipi-
cancev, ki so zasloveli tudi 
na poletni olimpiadi v Los 
Angelesu. 

Tretji postanek z malico 
bo v gostišču Tomi v Porto-
rožu, nato pa vožnja ob obali 
do Rovinja oz. hotela Eden, 
kjer bomo ostali do sobote 

dopoldne, ko se bomo z la-
djico popeljan na Crveni 
otok. V hotelu Eden bo 
zvečer družabno srečanje. 
Po vožnji z ladjio« bomo na-
daljevali pot v Pulj na ogled 
ladjedelnice in arene, kjer je 
vsako leto festival jugoslo-
vanskega filma, potem pa se 
bo naša pot vila po novi trasi 
vseskozi ob morju do zadnje-
ga večjega postanka v Plo-
minu, starodavnem istrskem 
mestecu visoko v skalovju 
nad sinjim morjem. Potem 
pa skozi Lovran, Matulje, 
Ilirsko Bistrico do Postojne 
nazaj na hitro cesto ter do 
Celja. Pot zaradi nove smeri 
ni daljša od prejšnje, na-
sprotno, celo nekoliko krajša 
je in še lepša, saj je vse do 
Lovrana speljana ob morju, 
tako da bomo videli celo vr-
sto manjših prijetnih obmor-

skih letovišč. 
Za veselje na izletu in dru-

žabnem srečanju bo ,poleg 
harmonikarjev Vilija Šumra 
in Herija Kuzme tokrat skr-
bel ansambel Veseli hmeljar-
ji iz Žalca, ki je bil z nami že 
na 11. izletu. Vodja Vih Ogra-
jenšek je povedal, da bodo 
poleg že znanih melodij zai-
grali tudi celo vrsto novih, ki 
jih prav zdaj snemajo za svo-
jo najnovejšo veliko ploščo, 
ki bo predvidoma izšla do 
konca leta. 

Prvi kupon bomo torej ob-
javih prihodnji teden. Posla-
ti pa nam bo treba vse štiri 
kupone nalepljene na dopi-
snico ali pa namesto katere-
ga izgubljenega rezervnega 
»žolija«. Za izlet pripravlja-
mo še vrsto novosti, o teh pa 
v naslednjih številkah Nove-
ga tednika. T. VRABL 

ZAVOD ZA ŽIVINOREJO IM 
VETERINARSTVO CEUE PRIPOROČA 
Krmne norme in obroki za krave molznice (4) 
II. Sestavljanje krmnih obrokov 

Pri nizki prireji izračun ni tako nujen. Pri višji mlečnosti, ko vključujemo različna 
krmila (tudi kupljena) pa je izračun že potreben. Sicer posledice: neprimerna 
kondicija živali, plodnostne in zdravstvene motnje, tudi premalo mleka in predrago 
krmljenje. (Nikjer v kmetijstvu ni tolikšnega nihanja v proizvodnji kot v prireji 
mleka - od 1500 kg-9000 kg mleka na kravo.) 

Pri sestavljanju dnevnih obrokov moramo upoštevati normative (tudi najvišjo 
možno dnevno konzumacijo posameznega krmila) kakor tudi razpoložljivost oz. 
količino krmil, katera je na razpolago. Vsebnost posameznih snovi v krmilih 
poiščemo v krmnih tablicah oz. iz vsakokratne kemične analize krmil (kadar je 
enega krmila veliko in za večjo čredo na razpolago - sicer je to predrago). 

Primer krmne norme in dnevnega obroka (zimski in letni) za 550 kg težko kravo z 
20 kg mleka (4% tolšče) ob večinoma doma pridelani kakovostni krmi: 



Prijazna 
prodajailca 

v čedalje večji množici ne-
jevoljnih in kishh obrazov 
uslužbencev za raznimi pro-

pulti, okenci in šal-
terji, je pravo osvežitev mla-
do dekle v lekarni na Stane-
tovi v Celju. Vseeno je ali je 
prodajalka ali farmacevtka, 
pomemben je večen na-
smeh, pravilen nasvet in ve-
lika mera potrpežljivosti. 
Človeku kar odleže ob pogle-
du na prijazen in optimi-
stičen obraz prijatelja na 
drugi strani pulta. Upam le, 
da bom na jesen življenja 
srečal še več takih ljudi. 

STANKO JAMNIK, 
Polzela 

Mojster icrojač 
v Zidanškovi ulici v Celju 

je zasebna krojaška delavni-
ca samostojnega obrtnika 
Ladislava Krivca. Lepo in 
okusno urejena zunanjost 
vabi mimoidoče in tiste, ki 
morajo poiskati mojstrove 
storitve. Preozki hodnik in 
skrčeni delovni prostori pa 
krnijo izgled celotnosti te za-
sebne delavnice. A to ni vse. 
Nekorekten odnos lastnka 
do njegovih uporabnikov, ki 
hočejo kakovostno izdelano 
prekrojeno ali popravljeno 
oblačilo, ni v redu. Hočemo, 
da se mojster drži tudi ob-
ljubljenih ali dogovorjenih 
rokov popravil, ker storitve 
plačamo, s tem pa se lastnik 
preživlja. 

Zamujeni roki in nekako-
vostno izdelani izdelki se 
nam vsem že dolgo maščuje-
jo. Pri tem je to za malo go-
spodarstvo (in celotno naše 

' gospodarstvo) drastična bu-
merang naprava, ki več-
stransko vrne škodo. 

Tovariš Krivec že ve o čem 
je beseda, zato ne želim opi-
sovati nemilega dogodka, ki 
je povzročil ta zapis. Upam, 
da bo svoje naloge kot vsi, ki 
delamo družbenem ali za-
sebnem sektorju, v bodoče 
opravljal bolj zavestno, od-
govorno in da bo dosledno 
spoštoval dogovorjene roke. 

Lahko trdim, da je večina 
obrtnikov še vedno vljudna, 
poštena, korektna. Verja-
mem, da se bo tovariš Krivec 
vključil med takšne. 

MARJAN GRZINČIČ, 
Celje 

Turistični 
iioieilarčelc 1985 
že enajštič je izšel Turisti-

čni koledarček. Vsako leto 
vsebuje številne zgodovin-
ske in druge koristne zani-
mivosti iz Celja in celjskega 
turističnega območja. Med 
opisanimi zgodovinskimi 
spomeniki pa že vsa leta po-
grešam v koledarčku tudi 
spominsko ploščo v zid stare 
vojašnice na Trgu svobode, 
na kateri je zapisanih 45 
imen borcev, ki so dali svoje 
življenje za osvoboditev Slo-
venske Koroške, s Franjem 
Malgajem na čelu. Ali ne bi 
za te idealne slovenske fante 
iz let 1918-1919 bilo mesto v 
prihodnjem koledarčku?! 

Pa še to: kaj se je storilo, 
da se izda za Celje prekori-
sten pojasnilnik imenoslovja 
celjskih ulic, trgov in cest? 
Hvalevredna je tozadevna 
pobuda sveta skupščine KS 
Center Celje, ki je to za svoje 
območje lani že izdal. 

Dr. ERVIN MEJAK, 
Celje 

Telefoni, telefoni 
v zvezi z izgradnjo telefon-

skega omrežja v krajevni 
skupnosti Šentjur-Center 
naslavljamo odgovornim šti-
rinajst vprašanj. 

Zakaj je nastal manjko v 
KS Šentjur-center, ker tega 
pri KS Blagovna n KS Šent-
jur-okolica ni? Pod kakšni-
mi pogoji je bila sklenjena 
pogodba s PAP in ali je po 
konkurenčni ceni? Ali so ti 
pogoji izpoljnjeni v roku in 
solidno? Zakaj ni bil kupljen 
telefonski kabel v prvi polo-
vici leta 1983, pred podraži-
tvijo? Za nakup je bil denar 
na razpolago, ker so morali 
biti vsi prispevki naročnikov 
vplačani do 30. 6. 1983. Kdaj 
je bila podražitev kablov? 
Kdo je pri KS Šentjur-center 
uveljavil določilo, da se za 
kritje manjka uporabi razli-
ka med plačili 35 in 50 tisoč 
din? Na kakšni pravni osno-
vi je bil znesek 15.000 din -
razlika za fizično delo in brez 
njega - določen za neoprav-
jeno, neobvezno fizično delo 
na glavnem vodu plačnikov 
50.000 din? Zakaj ni bila ta 
odločitev predložena na se-
stanku naročnikov, niti niso 
bili oškodovani obveščeni, 
da bi imeli možnost ugovo-
ra? Naročniki, ki so vplačali 

35.000 din, so plačali za izkop 
glavnega voda samo 4500 din 
in je v tem znesku plačano 
delo - izkop pri nekaterih 
naročnikih celo do hišnega 
priključka, medtem ko bi 
morali naročniki, ki so 
vplačali 50.000, plačati 15.000 
din? Zakaj se ni izvajalo do-
ločilo 6. člena pogodbe z ozi-
rom, da še do danes niso 
vplačani vsi obroki? Zakaj 
niso izvršena dela na izkopu 
in položitvi kabla pri tistih 
naročnikih, ki so vplačali 
50.000 din v obveznih rokih, 
izvršena pa so pri naročni-
kih, ki se rokov niso držali in 
so jim obroki zapadli v korist 
sklada po členu 6. Pri zne-
skih, omenjenih v zgonjih to-
čkah se mora upoštevati pri 
razpravi, da se dvignejo za 
23.780 din. Po aneksu je do-
ločeno, da bodo ta dela 
izvršena do 29. novembra 
1984. Po čigavi krivdi niso, 
če upoštevamo, da bi KS 
morala kabel nabaviti že 
pred 30. 6.. 1983? KS Blagov-
na in KS Šentjur-okolica sta 
se držali členov pogodjse in 
izvršili dela po pogodbi z ozi-
roma na 35 in 50 tisoč din. 
Koliko kategorij naročnikov 
je torej s pravicami, ki jim jih 
daje KS Šentjur-center in s 
pravicami, ki jim jih jemlje, 
ter še s pravicami, ki jih ima-
jo naročniki pri drugih KS? 

ROZALIJA SKOČIR, 
(in še štirje podpisniki) 

Šentjur 
Veselo 
silvestrovanje 

Kot vsako leto, smo tudi 
letos v Domu upokojencev v 
Šmarju pri Jelšah veselo sil-
vestrovali in sicer 27. decem-
bra. Ko smo čakali na dedka 
Mraza, smo poslušali glasbo 
s plošč. Bili smo nestrpni, 
dedek pa je imel zamudo. 
Prevozil je dolgo in težko pot 
s polnim kombijem zavitkov 
in pomaranč. Spremljale so 
ga snežinke in medvedki, pr-
ve so zaplesale in zapele, na-
to pa je imel dedek Mraz go-
vor, s katerim je osebju in 
oskrbovancem zaželel sre-
čno novo leto. S pomočjo 
medvedkov je potem razde-
lil darilo, ki sem ga dobila 
tudi jaz, čeprav nisem stalno 
v domu, hodim pa tja že 
osmo leto na kosilo in se 
počutim kot članica te vehke 
družine. 

Po dedkovem odhodu so 
nas pogostili z orehovo poti-

co in pijačo, zatem je zapel 
domski pevski zbor pod vod-
stvom Ferda Gobca. Kmalu 
so prišli tudi trije muzikantje 
in začel seje ples. Vsi smo se 
zelo zabavali, saj smo tudi 
skoraj vsi zavrteli pete in po-
zabili na starost in bolezen. 
Petje in rajanje je trajalo do 
praznične večerje. To silve-
strovanje nam bo dolgo osta-
lo v lepem spominu. Osebju 
in okrbovancem želim 
zdravja, uspehov in sončnih 
dni v skupnem domu v no-
vem letu 1985. 

MARIJA RATEJ, 
Šmarje pri Jelšah 

Kje prenočiti! 
v decembrski številki ob-

vestil o popotniški dejavno-
sti komisije za popotništvo 
PZS piše pripovednik Milan 
Guček naslednje: 

»...V poznem mraku sva 
zmagala a poti XIV. divizije 
strmino nad vasjo, ki vodi do 
zajetnega Doma železarjev. 
V vodniku (mišljen je vo-
dnik po planinski poti XIV. 
divizije, op. G. G.) piše, da je 
popotnikom na tej transver-
zali moč v tej planinski po-
stojanki tudi prenočevati. 
Ura je bila osma zvečer in so 
naju zapodili, češ da že dve 
leti ne sprejemajo gostov na 
prenočevanje, kajti gostišče 
zapirajo ob devetih in noben 
tujec ne more ostati v domu. 
Osebje gre domov in posto-
janko -kratko in malo zakle-
nejo. »In kam sedaj?!« sva 
vprašala »ljubeznivo« nata-
karico, eno od dveh v praz-
nem lokalu. »Pojdita na Celj-
sko kočo!« V noči in temi sva 
se po uri hoje pregrizla še do 
tega planinskega oporišča. 
Tukaj pa spet isti odgovor: 
»Pravkar bomo zaprli! Odpr-
to imamo do devetih in pre-
nočevanj pri nas ni! Zakleni-
li bomo in gremo domov.« -
Pa sva se tako neznansko 
zmahana menda le zasmilila 
oskrbnici Celjske koče, ki je 
ostala z nama v koči, da sva 
midva lahko prenočevala.« 

Tako avtor monografije 
Šercerjeve brigade (Jutri bo 
vse dobro, pekoči sneg). 
Upravčeno? Vodnik kot Tu-
ristični informator CTZ 1985 
res navajata: pri Domu na 
Svetini 16 ležišč v sobah, pri 
Celjski koči pa sobe, v kate-
rih je 36 ležišč... Kaj pa pra-
vijo gostinci? 

GUSTAV GROBELNIK, 
Celje 

Razvoj 
narodnoosvobodilnega boja 
od decembra 1943 
do septembra 1944 

Jeseni 1943 je narodnoosvobodilno 
gibanje na, celotnem okupiranem slo-
venskem Štajerskem že uspešno pre-
magalo posledice hudega okupatoije-
vega nasilja iz let 1942-1943 čeprav je 
bilo še vedno manj razvito kot v dru-
gih slovenskih pokrajinah. 16. decem-
bra 1943 je bil ponovno ustanovljen 
Kozjanski partizanski bataljon. Štel je 
47 borcev, pričakovali pa so še 10 no-
vincev. Komandant bataljona je bil 
Marjan Jerin, namestnik komandanta 
Janko Skvarča-Modras, politični ko-
misar Jože Planinc-Kostja, namestnik 
pohtičnega komisarja Ivan Grizolt-
Vladko, za njim Pavel Baloh-Peter. 
Bataljon je imel dve četi. Komandir 
prve je bil Janez Rožman, druge An-
ton Agrež-Brkič, nato Ivan Žeijav-Ar-
ko. V okviru sodelovanja slovenskih 
m hrvaških partizanskih enot sta de-
cembra 1943 štaba Kozjanskega bata-
ljona in 2. hrvaške operativne cone 
sklenila, da bo bataljon hrvaških parti-
zanov prišel za nekaj časa na Kozjan-
sko. Izvajala naj bi skupne akcije, mo-
Diiizirala nove borce za Kozjanski ba-
jaljon, pospešila razvoj narodnoosvo-
Dodilnega gibanja na Kozjanskem in 
ustvarila osvobojeno ozemlje ob slo-
vensko-hrvaški meji. 

V noči na 20. december 1943 sta Koz-
janski bataljon in 1. bataljon Zagor-
skega partizanskega odreda napadla 
postojanko v Bistrici ob Sotli (Sv. Pe-
ter pod Sv. Gorami), ki jo je branilo 18 
mož posadke. Bataljona močno utije-
ne postojanke nista mogla zavzeti, uje-
la pa sta tri orožnike in zaplenila tri 
puške. Ob umiku je padel namestnik 
komandanta. 

Kozjanskega bataljona Janko Skva-
rča-Modras, narodni heroj, kozjanski 
partizan že v letu 1941, član okrožnega 
komiteja KPS za Kozjansko 
1942-1943. 

Povečana partizanska aktivnost na 
Kozjanskem decembra 1943 je vzbudi-
la med okupatorskimi oblastmi na 
Štajerskem veliko vznemiijenje, še po-
sebej med nemškimi naseljenci na Bi-
zeljskem. 18. decembra je prišel na Bi-
zeljsko močan lovski odred verma-
nšafta pod poveljstvom zveznega vo-
dje Štajerske domovinske zveze Fran-
za Steindla.20. decembra je verma-
nšaftski lovski odred v moči 61 mož 
napadel pri Osredku, jugovzhodno od 
Podsrede, tabor Kozjanskega in Za-
gorskega bataljona, ki ga je odkrilo 
sovražnikovo izvidniško letalo. Po ne-
mških virih jih je zadal izgube 30 pad-
lih in več ranjenih, od katerih naj bi 
bila po partizanskih virih le dva iz 
Kozjanskega bataljona. Padel je politi-
čni komisar Kozjanskega bataljona Jo-
že Planinc-Kostja in en borec. Bataljo-
na sta po boju odšla na Hrvaško, odda-

la ranjence in se ponovno vrnila čez 
Sotlo in mejo na Kozjansko. 21. de-
cembra so združene enote vermanšaf-
ta, 14. SS policijskega polka okreplje-
ne z nekaj tanki in 18. polka deželnih 
strelcev znova napadle partizane pri 
Drenovcu. Po hudem boju sta se enoti 
prebili in znova odšli na Hrvaško. Na 
Kozjcinskem je ostala le četa z 19 borci. 
Položaj na Kozjanskem je spremenil 
prihod XIV. divizije NOV in PO Jugo-
slavije. Štirin^sta je prišla na Kozjan-
sko 7. februarja 1944, ko je prekoračila 
mejo III. rajha na Sotli pri Sedlarje-
vem. Na Kozjanskem se je zadrževala 
teden dni. do 14. februa^a, ko je v 
Opoki pri Storah prekoračila železnico 
in cesto ter se prebila proti Konjiški 
gori. Izbojevala je hude boje na Bohor-
ju, v doUni Gračnice in pri Sv. Petru 
nad Laškim. Z dolgimi pohodi je 
uspešno zavajala zasledovalce, prema-
govati je morala izredno neugodne 
vremenske razmere, visok sneg in izje-
mno nizke temperature. V noči na 10. 
februar je napravila akcijo, ki je bila 
med njenim pohodom na Štajersko 
največja. 

BOLNIKI, POZOR! 
HERMEUKA - NARAVNO 

ZDRAVILO 
spet na zalogi! 

Spet se oglašam v NOVEM TEDNIKU kakor vsako pomlad, poletje, 
jesen in zimo. Že 21 let predelujem zdravilno zelišče hermeliko (sedum 
maximum) v tinkturo, s katero uspešno in učinkovito zdravim bolnike, 
ki bolujejo za naslednjimi boleznimi: revmatizem (sklepni, živčni, 
mišični), išias, šen, otekline nog, čir na želodcu in dvanajsterniku in 
druga notranja vnetja, vnetja mehurja, ledvic in jeter, sveže in stare 
opekline, posledice udarcev, slabo prebavo, gastritis, želodčni in 
črevesni katar, tudi odprte krčne žile stare po več deset let in sveže, 
trombozo, arteriosklerozo, glavobol, ekceme, vrne tek (samo za odra-
sle), suhi bolniki se zredijo, regulira preveč ali premalo želodčne 
kisline na normalo, zdravi ozebline in vse vrste oteklin, hemoroide, 
tumorje na maternici, beli tok, vnetja jajčnikov in maternice, otrdline 
na dojkah, razne podkožne tumorje in še veliko drugih bolezni. 

Za interesente imam vedno na ogled več sto pisem anketiranih ozdrav-
ljenih bolnikov. Ko ste bolni, ne morete koristiti niti sebi niti skupnosti. 
Iskreno vam priporočam, zdravite se s tem mojim preparatom! V 
Mariboru, Celju. Murski Scboti, Ljubljani in po vsej Sloveniji in Jugo-
slaviji me že dobro poznajo. Mnogi bolniki, ki so se zdravili s hermeli-
ko, predelano po mojem postopku, so ozdraveli, o čemer ste pred leti 
lahko brali v različnih slovenskih časopisih. Prav tako so bile objavlje-
ne izjave bolnikov o uspešnem zdravljenju. 

Če se želite tudi vi zdraviti z mojim naravnim zdravilom, mi TAKOJ in 
vedno pišite in na kratko opišite svojo bolezen. 

HERMELIKO (tinkturo) BOM DOSTAVIL V MARIBOR, MURSKO SOBO-
TO IN CELJE po 15. februarju 1985. O točnem kraju, datumu in uri 
izdaje zdravila, vas bom pravočasno pismeno obvestil. Zdravila po 
pošti ne pošiljam. Pri prevzemu zdravila dobite tudi tiskano navodilo 
za uporabo v slovenskem in srbohrvatskem jeziku. O vsem, kar vas bo 
še zanimalo, se bomo ustno pogovorili. Zdravljenje z mojo zdravilno 
hermeliko vam priporočam, ker se boste sorazmerno poceni in hitro 
pozdravili. 

Pišite na naslov: 
PREDEUVA ZDRAVILNIH ZELIŠČ, PIVČEVIČ HERMINA (in STIPE), 
Glinškova ploščad a'l. nadstr. stan. št. 1 0 - 6 1 1 1 3 UUBUANA, BEŽI-
GRAD. 

OPOMBA: Moje zdravilo hermelika lahko dobite pri meni v Ljubljani na 
gornjem naslovu. Moj telefon je: (061) 348-170. 

Zavarovalna skupnost Triglav 
Območna skupnost Celje 
razpisuje na podlagi sklepa Izvršilnega odbora dela 
in naloge s posebnimi pooblastili in odgovornostmi 

VODENJE SEKTORJA ZA FINANCE, 
RAČUNOVODSTVO IN 
INFORMATIKO 

Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, mo-
rajo kandidati izpolnjevati še naslednje pogoje: 
- da imajo visoko ali višjo strokovno izobrazbo eko-
nomske ali pravne smeri 
- najmanj 5 let delovnih izkušenj na pomembnejših 
delovnih področjih v organizaciji poslovanja 
- izpolnjujejo pogoje, ki jih zahteva zakon in veljav-
ni družbeni dogovor o kadrovski politiki 
- kandidati morajo vlogi priloži^ti razvojni program 
dela in opredeliti svojo vlogo pr' realizaciji le-tega 
Kandidati naj svoje pisne vloge s potrebnimi dokazili 
pošljejo v 8 dneh po objavi razpisa na naslov Zavaro-
valna skupnost Triglav, Območna skupnost Celje, 
Ulica XIV. divizije 4, Celje, za razpisno komisijo. 
Kandidati bodo o izbiri obveščeni najkasneje v 30 
dneh po končanem zbiranju vlog. 





[znanja so prišla 
s v prave roke 

nika Celle 8U sta postala Marjan Fabjan in kegljavka Tončka 
mik - Prireditev so organizirali TKS, ZTKO In NT-RC Celje 

o pomenu telesne kulture 
v sedanjem času ter nalogah, 
ki nas čakajo na tem podro-
čju, da bomo dosegli večje 
uspehe, kot smo jih v zad-
njih letih, je govoril predsed-
nik občinske zveze telesno-
kulturnih organizacij Celje 
Jože Geršak. Medtem, ko se 
premiki na boljše kažejo pri 
najmlajših pa ne moremo bi-
ti zadovoljni z vrhunskim 
športom, ki je v manjši krizi, 
ki traja že nekaj let. Tako sta 
lani kar dve olimpiadi znova 
minili brez udeležbe vsaj 
enega celjskega športnika. 

Seveda pa to ne pomeni. 

da lani vsaj nekateri celjski 
športniki niso bili uspešni. 
Medtem, ko je čutiti delno 
nazadovanje ali stopicanje 
na mestu za panoge prve pri-
oritete, kjer ni tistega, kar že-
limo, pa to ne moremo trditi 
za drugo in še posebej tretjo 
prioriteto. Veliko stvari gre 
na bolje in to razveseljuje. 
Izredno se uveljavljeno pla-
valci, dvigalci uteži, kolesar-
ji, tudi smučarji alpinci in 
skakalci, strelci so v mejah 
možnosti, lep napredek je 
pri kegljanju, judu in še kje. 
Torej imamo močno 
povprečje brez pravega vr-
hunskega vrha. Celjski 
športniki pa obljubljajo, da 
bo čez leta tudi do tega priš-
lo. Nekaj talentov imamo, ki 
so se sposobni uveljaviti tudi 
izven repubhških in držav-
nih meja ter vsaj malo zakr-
pati rane po odhodu števil-
nih odličnih celjskih šport-
nikov. 

V priložnostnem kultur-
nem programu so nastopili 
harmonikar Matjaž Krušič, 
učenec celjske glasbene šo-
le, ansambel Globus ter vo-
kalna skupina Terca. 

Športnika Celje 84 
Fabjan in 
Pečovnikova 

Med športne novinarje, 
športne delavce in ljubitelje 
športa sm:^ razposlali 70 an-
ketni i listov, pravilno pa do-
bil̂  vrnjenih in izpolnjenih 
4 "T znova kaže, da so Iju-
die najp! cj pripravljeni sode-
lovali v zahtevni anketi, ko 
pa t dobiio ga enostavno 
ne izpolnij., in vrnejo. Zato 
organizator že razmišlja o ož-
jem glasovalnem telesu, ki 
bo svoje delo opravilo še bolj 
strokovno kot doslej opravil. 

Med športniki je dobilo, 

glasove dvanajst predstavni-
kov v osmih panogah, med 
športnicami pa devet v petih 
panogah. Zanimivo je, da po 
daljšem času niso niti enega 
glasu dobili predstavniki ro-
kometnega kluba Aero 
Celje. 

Športnik Celje 84: 1. Mar-
jan Fabjan, judo klub Ivo 
Reya, 186 točk, 2. Marko 
Urankar, sekcija dviganje 
uteži Partizan Celje mesto, 
77 točk, 3. Rok Kopitar, atlet-
sko društvo Kladivar, 59 
točk, sledijo po vrstnem re-
du dobljenih glasov še Cuk 
(judo), Peperko (jadralno le-
talstvo), Mesarec (karting), 
Murgelj (kajak), Govc 
(košarka), Rozman (atletika), 
Anderle (judo). Tovornik 
(košarka) in Knez (alpi-
nizem). 

Športnica Celje 84: 1. Ton-
čka Pečovnik, 179 točk, 2. 
Tanja Gobec, obe kegljaški 
klub Celje, 129 točk, 3. Na-
taša Lavrič, plavalni klub 
Neptun, 103 točke, sledijo po 
vrstnem redu dobljenih gla-
sov Cankar (kajak), Podgor-
šek (atletika), Drezgič (plava-
nje), Mihovljanec (atletika), 
Barbara Jager (streljanje) in 
Saša Lavrič (plavanje). 

Najboljši v 
sindikalnem športu 
84 

Najboljši v množičnosti po 
posameznih kategorijah v 
lanskem letu so postali: 

moški 1. skupina: Zapori 
378, LB - SB 200, ŠTC 51, 2. 
skupina: Blagovni center 
853, Obnova 846, Avto Celje 
189, 3. skupina: Železarna 
4726, EMO 3927, Aero 2158, 
ženske 1. skupina: Obnova 
278, Zapori 106, SISDD 31, 2. 
skupina: Blagovni center 
536, LB - SB 301, LIK Savi-
nja 45, 3. skupina: EMO 543, 
Železarna 514, Aero 250 točk. 

Kegljanje ekipno moški: 
Aero, Tkanina, Blagovni 
center, ženske: Obnova, Sa-
vinja, Metka in st. člani: To-
per, Elektro, Aero, posamez-
no moški: Turk Tkanina, Na-

prudnik Avto Celje, Snedič 
Tkanina, ženske: Zimšek 
Blagovni center, Lesjak, Je-
raša, obe Obnova in st. člani: 
Justin Toper, Nidorfer Aero, 
Dobrišek Toper. 

Odbojka moški: Ingrad, 
Klima, Aero, ženske: Ingrad, 
OŠ S. Šlander, Razvojni cen-
ter, st. člani: KUma, Ingrad, 
Aero. 

Streljanje ekipno moški: 
UNZ, Ingrad, Železarna, 
ženske: Železarna, Savinja, 
Blagovni center, st. člani: 
Ingrad, Cinkarna, Savinja, 
posamezno moški: Arčan In-
grad, Kroflič, Malus, oba 
UNZ, ženske: Šlogar Metka, 
Klokočovnik LIK Savinja, 
Grušovnik Obnova, st. čla-
ni: Štrajher EMO, Todoro-
vič, Ahtik, oba Ingrad. 
, Mali nogomet st. člani: 
ŽTO, Aero, Razvojni center. 

Balinanje: Izletnik, KS 
Aljažev hrib, Klima. 

Basket: EMO, Aero, 
Izletnik. 

Tenis: Zlatarna, Aero, Raz-
vojni center. 
Hokej na ledu: Grofija, Ko-
vinotehna. Opekarna. 

Veliki nogomet: Zlatarna, 
Železarna, EMO. 

Rokomet: Obnova, Libela, 
Aero. 

Kegljanje borbeno: LIK 
Savinja, Avto Celje, Žele-
zarna. 

Kegljanje ekipno registri-
rani: Železarna, EMO, Cin-
karna, posamezno: Arzenšek 
Avto Celje, Brglez EMO, Kli-
nar Železarna. 

Namizni tenis posamezno 
moški: Gajšek Aero, Poznič 
UNZ, Turk Ingrad, ženske: 

Podbrežnik Ingrad, Kovač 
OŠ S. Šlander, Franc Cin-
karna, st. člani: Jazbec Cin-
karna, Podpečan ŽTO, Pre-
voršek Ingrad. 

Smučarski tek posamez-
no moški: Tanjšek Zdravi-
lišče Dobrna, Pliberšek Cin-
karna, Bobnič Železarna, 
ženske: Plavštajner Carina, 
Tominc EMO, Lebič VVO 
A. Černejeve, st. člani: Lip-
nik Pedagoška akademija, 
Perme Triglav, Kavka Žele-
zarna. 

Kros spomladanski del 
moški A: Ejup EMO, Čret-
nik, Žoher, oba Izletnik, žen-
ske A: Džakovič Izletnik, 
Kos Merx, Guzej VVO Zaija, 
st. člani: Lorger Izletnik, 
Klemen SŠEU, Tominc 
EMO, moški B: Milovac OŠ 
Hudinja, Lekič, Dokler, oba 
EMO, ženske B: Plajher, Lu-
bej, Radmanovič, vse občina 
Celje, najbolj množična eki-
pa pa je bila iz DO EMO. 

Kros jesenski del moški 
A: Ejup, Lah, Lipar, vsi 
EMO, ženske A: Iršič GG, 
Džakovič Izletnik, st. člani: 
Klemen SŠEU, Lorger Izlet-
nik, Ibrahimov Aero, moški 
B: Milovac OŠ Hudinja, Nu-
nčič Aero, Vanček EMO, 
ženske B: Plajher občina Ce-
lje, Koklič Zlatarna, Radma-
novič občina Celje. 

Občinska liga mali nogo-
met 1. liga: Partizan Gabeije 
50, Penal, Aero, 2. liga: Me-
talna, Galeb, 3. liga: Lopata, 
Izletnik, 4. liga: Nova vas, 
Zvezda, 5. liga: Železarna, 
Aero, 6. liga: Ledo BC, PM, 
7. liga: Ingrad - PO, V.P. in 
8. liga: Gadje, Lava 40. 

Perspektivni športnik 
Celje 84 

Atletsko društvo Kladi-
var: Igor Turnšek, Miran Zu-
pane, Tomaž Sorčan, Cilka 
Križe, Greta Hren, Anita Se-
les, Nataša Erjavec, Liljana 
Mihovljanec, Mateja Podgor-
šek, Tanja Kavčič, Bojan 
Krajnc, Rafko Parfant, Peter 
Recko, Desanka Čalasan, 
Urška Cizej, Bojan Potočar, 
Vesna Mastnak, Aleš Franc 
in Boris Knez. 

Hokejsko drsalni klub 
Cinkarna Celje, sekcija 
umetnostno drsanje - kotal-
kanje: Klavdija Perlič, Jer-
nej Lakner, Lea Vodušek, 
Mateja Avbreht, Metka Hla-
din in Matej Pangerl. 

Plavalni klub Neptun: 
Dejan Tešovič, Saša Lavrič, 
Gregor Jurak, Mojca Ander-
le, Tanja Drezgič in Tanja 
Fermentin. 

Kegljaški klub Celje: Mira 
Kuder, Biserka Petak, Beno 
Mesarec in Stane Gmajner. 

AMD Šlander, karting: 
Friderik Brečko. 
TVD Partizan Celje mesto, 
sekcija dviganje uteži: Adi 
Kundih in David Škornik. 

Strelska družina Celje: 
Daija Kačnik, Vesna Čuček, 
Barbara Jager in Vili Rav-
nikar. 

Društvo za šport na vodi, 
sekcija kajak - kanu: Sandi 
Jelene, Živa Cankar, Zdrav-
ko Seničar in David Žličar. 

Košarkarski klub Libela: 
Aleksander Govc. 

TONE VRABL 
Foto: EDI MASNEC 

Pet najboljših celjskih športnikov in športnic 84, eden pa v JLA, tako bi lahko zapisali 
pod to sliko - od leve proti desni pa najboljši športnik Marjan Fabjan, desno najboljša 
športnica Tončka Pečovnik, zgoraj pa plavalka Nataša Lavrič (3), Tanja Gobec (2) in 
Marko Urankar (2), medtem ko je Rok Kopitar (3) v JLA in je namesto njega prevzel 
priznanje predstavnik AD Kladivar Stane Mele. 

I športnica Tončka Pečovnik sprejema priznanje, ki so ji ga 
»d leve proti desni) Bojan Planinšek, Boris Rosina in Jože Geršak, 
:i organizatorjev zaključne prireditve TKS, ZTKO in NT - RC. 

koli 300 najboljših celjskih 
rtnikov in športnic se je zbralo 
jliki dvorani Narodnega doma, 
irejme priznanja za dosežke na 
rtnem in rekreativnem podro-
V lanskem letu. Organizatorji 
e odločili in pripravili enotno 
•editev s podelitvijo priznanj 
boljšim vrhunskim športni-
a in športnicam, perspektiv-
» in pa tistim, ki so se najbolj 
izali na sindikalnih športnih 
ih v množičnosti kot tudi razli-
li ligah, občinskih prvenstvih 
posameznih tekmovanjih. 

isen 
ptičih 
Oč je v ptičji deželi ptičji vla-
fi z eno besedo glavni tič sklical 
jo kraljevsko krošnjo drevesa 
tsvet štiri najbolj spletkarske 

To ni bilo v nobeni zvezi s 
lami, temveč s spletanjem gnez-
lavni ptič namreč sam ne bi mo-
>lesti gnezda. Vsaj takšnega kot 
elel ne. Poklicani ptiči pa so bili 
spletanja. Glavni tič je dal vsa-
mojstru tisoč zlatih nitk in jim 
il: »Tri dni in tri noči vam dam 
Spletite mi kraljevsko gnezdo, 
ste svoje delo opravili mojstr-
om vsakemu podaril v znak za-
tristo zlatih nitk. V nasprot-

nimeru pa vas bom dal izgnati 
^je dežele.. 
je ptiči so se lotili dela. Že v 
n začetku se je vse skupaj sila 
lo. Prvi ptičje imel načrt okro-
gnezda. Drugi je goreče žago-
' . gnezdo štirioglate oblike, 
ru ^^^ spletati gnezdo trikot-
^'ke. Četrti pa sploh ni imel idej 
« Je vseskozi očital ostalim 
aa so nadvse nestrokovni, 
ti dan je navsezgodaj zjutraj 
kralj zletel z svoje kraljevske 
e m ob pogledu na gradbišče^ 

* odprl kljun. Spletena ni bila 
na samcata zlata nitka. Ptičii 
, se vsevprek kljuvali, 
iois, hoteli vkljuvati okroglo, 
rlato ali trikotno idejo. 
J vreščanje je privabilo li>i-
y imela težkega dela. Požrla je 
i a U č f 
Sa tisočerih zlatih niik 
11 ? g n e z d a , niti čisto na-
Bo razmišlja-

AMADEO DOLENC Blagovni center je bil najuspešnejši v množičnosti pri sindikalnih športnih igrah v skupinah moški II in ženske 
II, podpredsednik občinskega sindikalnega sveta Celje Jože Zimšek čestita Zdenki Zimšek, kateri je skoraj zmanjkalo 
prostora za vsa skupinska in posebna priznanja. 
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»In trdo držijo z menoj, jaz jim pa 
tudi pomagam, da jim ni zastonj.« 

»Zdaj jim bomo pa mi pomagali na-
prej, da jim ne bo zastonj!« se je nekdo 
vmes zasmejal. 

»Pritisniti zlodje, da bodo vedeli za 
drugič! Poloviti zalego gadjo!« 

»Samo če ne bi tako skupaj držali! 
Ne verjamem, da bo tako ^ahka šlo, 
preveč držijo skupaj!«, je nekdo prista-
vil. Še drugi so se hoteli oglasiti, pa je 
Grizold spet potrkal po kozarcu in re-
kel: 

»O, še nismo pri koncu! Če se vam pa 
zdi, saj lahko nehamo! Ali naj še be-
rem ?« 

»Seveda, seveda! Zanimivo, silno za-
nimivo!«, so bili vsi za to. 

In so drug drugemu kazali, koliko 
strani je kdo popisal. 

»No, prav, pa nadaljujmo!«, je rekel 
Grizold in spet začel. 

»Če bi bilo na svetu vse po pravici, bi 
nikomur ne bilo treba biti ropar in ra-
zbojnik, živ pa nihče ne more pod zem-
ljo. Koliko ljudi mora s praznim trebu-
hom hoditi spat, bogatinci pa ne vedo 
kam z denarjem. Pa jim ga še nikoli ni 
zadosti. Le grabite kar naprej, jaz bom 
pa že vsakega posebej poiskal. Vi pra-
vite, da sem jaz ropar, v resnici ste pa 
vsi še veliko hujši, ki pri belem dnevu 
jemljete tem ubogim, pa vas nihče za to 
ne preganja, še hvalijo vas, kako ste 
dobrega srca, če v petek trem ali štirim 
beračem vbogajme daste ali pa v nede-
ljo vržete mežnarju v puščico srebrno 
šestico, da od daleč vsi vidijo, pa že 
mislite, kako ste vneti za božjo čast. 
Briga vas božja čast, samo to hočete, da 
bi vas ljudje hvalili! Sami prekleti hi-
navci in bahači ste, pa čisto nič druge-

ga! Jaz vam od .srca želim, vse, kar je 
hudega, naj vam toča stolče, naj vam 
živina pocrka, naj vam vrag vzame vse, 
kar imate, pa še vas na vrh! Vsem svo-
jim prijateljem pa želim, samo dobro, 
da bi jim žito plenjalo, da bi imeli srečo 
pri živini in pri prašičih, da bijimgorce 
lepo obrodile, pa da bi se pri sladkem 
vincu velikokrat prav prijateljsko vese-
lili in si zapojali. Vse poštene tatove 
tudi lepo prosim, ne kradite pri reve-
žih, reveži vas ne zaničujejo tako zelo 
kakor ti bogataši, rajši poiščite tike, ki 
imajo vsega preveč ali pa hudobne jezi-
ke! Saj zdravniki tudi samo takim pu-
ščajo kri, ki jo imajo preveč, drugače bi 
jih že znala kap zadeti. Kmetje so pa 
resnični reveči, njim že davkarija zado-
sti pušča, da komaj še zmagujejo in 
konec jemljejo od vsega hudega, neka-
teri so že prišli na boben, drugi pa še 
bodo, če bo šlo tako naprej. Gospodi se 
prav nihče nič ne smili, ne uboge žene 
ne otroci, da do zadnjega vinarja vse 
izterjajo, če pa ne plačaš, pa takoj rube-
žen in pojdi s trebuhom za kruhom ali 
pa se obesi ali skoči v vodo ah kar 
hočeš! Če pa kaj zineš ali godrnjaš, pa 
marš v luknjo! Tako si gospoda sama 
izpodkoljuje tla pod nogami in si redi 
svoje sovražnike in ni nič čudno, če 
kdo postane tat ali celo razbojnik. Žan-
darji so pa tisti psi, ki lovijo take siro-
make. Kakor kosec ne prizanese niti 
najlepši cvetki na travniku, tako tudi 
krivična oblast uničuje nedolžne ljudi 
in pošilja svoje žandarje nadnje, da jih 
zapirajo. Koliko jih mora iti samo zara-
di hudobnih jezikov v sramotno luknjo 
in tam potem žalostno uvenejo in od-
mro. Pa tudi žanda^ev je veliko po 
zaporih in ječah, koliko se jih zapije in 

niso potem za nobeno rabo. Ti mladi 
žandarji zapirajo stare, tako je prav! 
Najbolj maščevalna zver na svetu je 
pač človek, toliko nevoščljivosti ne 
pozna nobena žival kakor on. Žival je 
edina poštena, se nažre, pa da drugim 
mir, človek pa nima nikoli zadosti in 
hoče zmeraj še več, da vsi trpijo okoli 
njega. Gorje ubogemu človeku! Zakaj 
ni človeško srce neobčutljivo? Vsaka 
žival pod soncem rada živi, samo člo-
vek ne privošči drugim še zraka ne in 
bi jih najrajši vse ubil in požrl. O ne-
srečna zalega človeška, kako kruto 
srce imaš, svet je sama žalost in boleči-
na. Naj sonce otemni in naj vse uniči, 
naj zemlja razpade v prah, da ne bo 
ostalo nič živega več na svetu! 

Franc Guzaj, 
skrivalec, ne razbojnik! 

Končna postaja Prevorje 
Ko je Grizold prenehal z branjem, je 

za nekaj trenutkov tišina v sobi ostala, 
potem pa se je poslušalstvo hrupno 
zganilo in se zdramilo, Žandarji so se 
vsi vprek smjeali, začeli delati pripom-
be Guzajevim posameznim mislim, jih 
ogorčeno zavračali in pobijah in dali 
duška svojim občutkom. Nekateri bi 
bili radi dobUi zapiske na posodo, da bi 
sijih doma lahko v miru cele prepisali, 
pa jim jih Grizold ni hotel dati češ da 
ne sme, da spadajo h korpus delikti in 
da jih bo sodnija prav gotovo zahtevala 
od njega. Spravil jih je na varno med 
platnice, ki jih je uporabljal, kadar je 
bilo treba na patruljah stoje beležiti 

razne podatke, potem pa jih je vtaknil 
v svojo službeno torbo. Že itak so bih 
dovolj pomečkani in povaljani, kdo ve, 
kako dolgo jih je Guzaj že vlačil za 
seboj. No, opravičil se bo, da je pač 
takšne dobil v roke, on ne more za to! 
Grizold je bil zgleden orožnik, njegovi 
predstojniki so imeli o njem zelo ugo-
dno mnenje. Zdaj po tem uspehu pa ga 
bodo še bolj poznali in cenili, po vsej 
verjetnosti bo dobil tudi odlikovanje. 
Četni poveljnik je baje že nekaj namig-
nil Majer mu je povedal, samo naj 
ostane še tajno. In nagrada ga tu0 ča-
ka, samo to se še ne ve, ali jo bo dobil 
sam ali pa jo bo moral deliti s Stresom, 
končno je bilo le tako, da sta Guzaja 
dobila oba skupaj, v razpisu pa za tak 
primer ni bilo nič posebej določeno. 
Orožniki so se spoznali na predpise in 
so dobro vedeli, kakšni zapetljaji še 
lahko nastanejo iz tega, če primer ni 
natančno v skladu z navodilom. Po pa-
metnem piesodku. - Kaj ti pomaga pa-
met in presodek, če ni predpisa! No, 
bomo videli. Razgovor se je živahno 
razpletal, posamezne skupinice znan-
cev so se usedle skupaj, vedno več je 
bilo trkanja s kozarci in veselega naz-
dravljanja. Orožnik Majer je že nekaj 
časa nehal začrtavati na vrata natočene 
bokale, tisti košček krede, ki ga je bil 
našel na peči in jo uporabljal nalašč kar 
najbolj štedljivo, da bi delj trajal, mu je 
padel iz rok, ko ga je bilo komaj še za 
fižol, in nekdo, kije prav tisti trenutek 
hotel ven, je stopil nanj in ga zdrobil v 
prah. Nič zato, Gostilne v teh hišah, ki 
je roparja skrivala, ne bo več, to je ka-
kor pribito! 

Večji del orožnikov je moralo zdaj 
oditi, postaje so ostale skoraj prazne, tu 
pa niso bili več potrebni. Ljudje so bili 
preplašeni do kraja, in si niti blizu niso 
upah. 

Poslavljanje od tovarišev je bilo pre-
cej hrupno in burno, Grizold in Stres 
sta bila spet v središču nazdravljanja, 
vsi so jima zavidali in jima spet in spet 
čestitali in stiskali roko. Grizold je bil 
kakor v devetih nebesih, edino to ga je 
na skrivaj peklo, da ni Guzaja ujel žive-
ga, to bi bil šele višek! No, kaj hočerno, 
tudi tako je vse v redu. Tudi Stres je bil 
čisto ginjen in blažen in bi bil najrajši 
ves svet objel, še na obstreljeni palec 
na nogi je bil ponosen, nič veliko ga ni 
bolel 
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j Kako sem dobila 
i ime 

z mamico sva se usedli k mizi 
, jn se pogovarjali, kako sem dobi-

la ime. Vsi sorodniki so pomagali 
izbirati. 

Imena, ki bi jih jaz n ^ imela, so 
se kar vrstila. Ker so vsi bili pre-
pričani. da bom punčka so izbira-
li ženska imena. Mamica je po 
koledarju izbrala ime Zvezdana. 
Ata se s tem ni strinjal in je hotel, 
da bi bila Natalija. Babica je ho-
tela, da bi mi bilo ime Dušanka, 
ker je bil pač ata Dušan. Zraven 
je bil še stric, ki je trdil, da bom 
fant in naj raje izbirajo moška 
imena. Mamica je bila proti, ker 
si je želela punčko. 

Tako se nikakor niso mogli 
sporazumeti, kako mi bo ime. 
Vse je že bilo pripravljeno: koša-
ra, pleničke, majice, bluzice in 
hlačke, imena pa še niso izbrali. 

Končno sem prijokala na svet 
v Slovenj Gradcu. Zdaj je bilo 
zares treba izbrati ime. Ko me je 
ata prvič videl, je rekel: »Naj bo 
Dušanka:« Ko pa me je prišel 
drugič pogledat, je rekel: 

•Sosedi sem povedal, da imam 
hčerko. Rekla je, naj ji bo ime kar 
Gordana, tako kot je moji 
mami.« 

Vsi so bili s tem imenom zado-
voljni, tudi mamica. Ostala sem 
Gordana. 

GORDANA FERŽAN, 6. c 
OS VOJNIK 

Veselim se počitnic 
Zelo težko čakam počitnice. 

Med počitnicami se bom sanka-
la. Sla bom na sprehod. Brala 
bom knjige. Šla se bom drsat 
pred blok. kjer bo tudi veliko 
mojih prijateljic. 

POLONA REK. 2. b 
OŠ 3. bataljon VDV 

VITANJE 

Skrbimo za ptičke 
Prišla je zima. Ljudje se toplo 

oblačimo in kurimo. Kaj pa pti-
čki? Ati mi je napravil ptičjo hiši-
co. Odnesel sem jo v šolo. S seboj 
sem nesel tudi hrano za ptičke. 

Po pouku sem splezal na drevo 
in hišico s pomočjo Urbana obe-
sil na vejo. Drugo jutro je prine-
sel zdrob tudi Marko. Vsula sva 
ga v hišico. Med poukom smo 
večkrat pogledali skozi okno. 
Enkrat nas je poklicala tovariši-
ca. Pogledali smo in videli v hiši-
ci veliko ptičk. Ker pa nismo bili 
popolnoma tiho. so kmalu zbeža-
li. Kmalu so se vrnili. Ko je bilo 
pouka konec, smo dečki zopet 
natrosili zdroba. 

IVO VERDINEK. 2.r 
OŠ KOMPOLE 

Bili smo v hlevu 
Bila sem v hlevu na Kmetijski 

šoli. Videla sem veliko krav in 
teličkov. Vsaka krava ima svoje 
ime. Privezane so k jaslim, v ka-
tera jim d^e jo hrano. Pri hlevu 
so silirali koruzo za krave. 

MOJCA CEHNER, 2. c 
OŠ Franja Malgaja 

ŠENTJUR 

Počitnice, narisala SONJA RAMŠAK, 2. r, OŠ STRA-
NICE 

Atkina zanka 
Sveča je, pa ni iz voska, 
tudi ne kaplja iz noska. 
Zima jo na kap nariše, 
a topli sonček jo izbriše. 

Za s p r e m e m b o v a m t o k r a t A t k a zas tav l ja u g a n k o . 
K e r si b r i h t n a buča , že veš odgovor , k a j n e ? 

Nap i š i ga na d o p i s n i c o in ga d o to rka , 22. j a n u a r j a 
1985, poš l j i n a NOVI T E D N I K , T rg V. k o n g r e s a 3a, 
63000 C E L J E . T o v a r n a A E R O j e p r i speva la l epo 
n a g r a d o za enega od reševa lcev . 

P o g l e j m o še reš i tev iz p r e j š n j e š tevi lke . P rav i l en 
o d g o v o r j e tak le : B A B I B O S M U Č A L A V P E T E K IN 
S O B O T O . Če bo Caci s m u č a l v s o b o t o in nede l jo , bo v 
p e t e k d o m a , to p o m e n i , d a bos t a t a k r a t smuča l i A t k a 
in Babi . K e r bo Atka d o m a v sobo to , b o s t a to re j t a k r a t 
s m u č a l a Bab i in Caci. Za n a g r a d o A E R A pa s m o t o k r a t 
izžrebali : 
B o g d a n a Žaler , Ogorevc 13, 63220 Š tore . 

ATEUE, TISKARNA, 
TRGOVINA, RAZGLEDNICE 

Pionirji fotografirajo 
Pričele so se poč i tn i ce in v s e s k r b i so za n e k a j časa pozab l j ene . Oživela so smuč i šča , 

drsal išča in vsi ob jek t i , k a m o r mlad i rad i zaha ja jo . Če b o s t e imel i s s a b o f o t o ^ a r a t , v a m bo 
gotovo uspe la d o b r a fo tograf i ja , k a t e r o vsi s k u p ^ n e s t r p n o p r i č a k u j e m o . Če pa bo t a k o 
mrzlo, da se v a m n e b o l jub i lo ven , pa v a m p r i p o r o č a m , da p r e g l e d a t e svo j apa ra t , ga 
oč^ t i ^ - in m o r d a p r e b e r e t e k a k š n o f o t o g r a f s k o l i te ra turo . 

Dimnike , iz k a t e r i h se v t eh d n e h vali s ivina, j e p o s n e l Sašo Ž idov iz o s n o v n e šole A n t o n 
Aškerc v T i t o v e m Ve len ju . Vso s iv ino j e lepo preli l n a fo tog ra f sk i pap i r , č rn d i m n i k pa 
postavil na s red ino , k a r s l iko n a r e d i k o m p o z i c i j s k o pr iv lačno . Fo to l ik ti p o k l a n j a dar i ln i 
Don, s h k a pa j e p r i p r a v l j e n a t u d i za z a k l j u č n o razs tavo, ki bo o b k o n c u šo l skega leta. 

Vaš u r e d n i k fo togra f i j e 

Taborniška čajanka 
Taborniki iz odreda Heroja 

Bračiča iz Slovenskih Konjic 
vsako leto pripravimo novoletno 
taborniško čsganko. Čajanke se 
taborniki zelo veselimo, ker se 
tam srečamo vsi taborniki iz 
odreda. Imamo čas, da se pogo-
vorimo med seboj, izmenjamo iz-
kušnje, se poveselimo, zapleše-
mo in zapojemo. 

Ker je članov našega odreda 
veliko, in ker so med njimi velike 
starostne razlike, smo pripravili 
dve čajanki. 

Na prvi so se srečali in povese-
lili MURNI - naši najmlauši člani 
in MEDVEDKI ter ČEBELICE. 
Ta čajanka je bila v dvorani na 
Lipu. Rada bi se zahvalila delav-
cem Lipa. da so ugodili naši 
prošnji in nam odstopili prostor 
v dvorani. 

Vodniki so s svojimi vodi pri-
pravili veder in raznolik kultur-
nozabavni program. Program je 
vodil načelnik Vito, ki ga je z 
raznimi domislicami tudi pope-
stril. Vodnice Katja. Helena in 
Lucija so43ripraviIe zabavne igri-
ce in srečolov z zanimivimi na-
gradami. Tako sta dve uri kar 
prehitro minili v prisrčnem 
vzdušju. Njgmlajši taborniki so 
se veselo poslovili in zatrdili, da 
prihodnje leto zagotovo pridejo 
na č^anko. 

V soboto pa smo se srečali ta-
borniki, tabornice, klubovci in 
klubovke. Čajanka je bila prav 
tako vesela in prisrčna. 

Taborniška čajanka je le ena 
od oblik delovanja našega odre-
da. Naš odred - Odred heroja 
Bračiča praznuje v februarju že 
10. obletnico svojega delovanja. 
Prav tako je za nami že 10. letni 
tabor na Rogli. Tako smo si ta-
borniki v teh desetih leti nabrali 
veliko izkušenj. Sodelovali smo 
v različnih akcijah v Sloveniji in 
tudi izven njenih meja in dosegli 
vidne rezultate. 

Na tabomiški č l a n k i smo sez-
nanili naše člane z zimovanjem, 
ki bo od 14. do 19. januarja na 
Skomarju. 

SLAVICA JAKOP 
SLOVENSKE KONJICE 

Namesto sladkarij 
Velikokrat mi da kdo od do-

mačih denar za sladkarije ali k ^ 
drugega. Kljub temu, da imam 
rada sladkarije, raje premislim in 
denar spravim. Tako se moj kup-
ček veča. Ko imam že kar nek^ 
denaija, ga odnesem v pionirsko 
hranilnico. 

Njen varčevalec sem že od pr-
vega razreda. V teh letih sem pri-
varčevala že kar precej denaija. 
Kdar pa se napolni tudi moj hra-
nilnik, ga odnesem v banko. Ko-
rist od varčevanja imam jaz in 
pionirska hranilnica. 

Varčevala bom še naprej tako 
pridno kot do sed^. Za privarče-
vani denar bom kupila kakšno 
koristno stvar. 

KSENIJA BERK, 5. b 
CELJE 

Komisija za delovna razmerja 

BEOGRADSKA BANKA 
TEMELJNA BANKA LJUBLJANA 
Titova ul. 38 
61000 Ljubljana 
Objavlja 
prosta dela in naloge 

1. LIKVIDATORJA-BLAGAJNIKA 
2. TAJNICE DIREKTORJA 
3. SNAŽILKE 

za nedoločen čas s polnim delovnim časom, 2 mese-
ca poskusno delo. 

POGOJI 
1. Srednješolska izobrazba ekonomske ali admini-
strativne smeri, 3 leta delovnih izkušenj; 
2. Srednješolska izobrazba ekonomske ali admini-
strtivne smeri, 3 leta delovnih izkušenj; 
3. Končana osemletka, 6 mesecev delovnih iz-
kušenj. 

Kandidate vabimo, da pošljejo ponudbe z opisom 
dosedanjega dela v 8 dneh po objavi na naslov: 
BEOGRADSKA BANKA TEMEUNA BANKA LJUB-
LJANA PE ŽALEC 
Kardeljeva ul. 12, 63310 Žalec. 

Delovna skupnost skupnili služb 
v sestavi 
GORENJE PROCESNA OPREMA, 
n. sol. o., Titovo Velenje 
DELAVSKI SVET DSSS 
razpisuje 
prosta dela in naloge s posebnimi pooblastili in 
odgovornostmi 

1. VODJA SEKTORJA KOMERCIALE 
KOMISIJA ZA DELOVNA RAZMERJA DSSS 
oglaša 
prosta dela in naloge: 

2. VIŠJI PRODAJNI INŽENIR 
(2 delavca) 

3. PRODAJNI INŽENIR 
4. SAMOSTOJNI REFERENT 

PRODAJE 
5. OBLIKOVALEC PRODAJNIH CEN 
6. SAMOSTOJNI PROJEKTANT 
7. TEHNIČNI RISAR 
8. KOORDINATOR OSKRBE 
9. FAKTURIST 

Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, mo-
rajo kandidati izpolnjevati še naslednje posebne po-
goje: 
pod 1. 
- visokošolska izobrazba ali višješolska izobrazba 
ekonomske ali tehnične smeri 
- 3 oz. 5 let delovnih izkušenj na področju komer-
ciale 
- aktivno znanje tujega jezika 
Izbrani kandidat bo imenovan za dobo 4 let. 
pod 2. 

• dipl. inženir ekonomsko komercialne usmeritve 
- 3 leta ustreznih delovnih izkušenj 
- aktivno znanje tujega jezika 
pod 3. 
- inženir elektronike ali inženir strojništva 
- 3 leta ustreznih delovnih izkušenj 
- aktivno znanje tujega jezika 
pod 4. 
- višješolska izobrazba ekonomske ali tehnične 
smeri 
- 2 leti ustreznih delovnih izkušenj 
pod 5. 
- višješolska izobrazba ekonomske smeri 
- 5 let ustreznih delovnih izkušenj 
- aktivno znanje tujega jezika 
pod 6. 
- višješolska izobrazba tehnične smeri 
- 3 leta delovnih izkušenj na področju projektiranja 
avtomatizacije 
- strokovni izpit in aktivno znanje tujega jezika 
pod 7. 
- končana šola za tehnično risanje 
pod 8. 
- višješolska ali srednješolska izobrazba 
- 2 oz. 4 leta ustreznih delovnih izkušenj na podro-
čju nabave, uvoza, planiranja 
pod 9. 
- ekonomski tehnik 
- končano pripravništvo 
Za navedena dela oz. naloge je določeno poskusno 
delo po pravilniku o delovnih razmerjih. 
Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpol-
njevanju pogojev v 8 dneh po objavi razpisa oz. 
oglasa na naslov: 
GORENJE SOZD, DSSP, Sektor kadrovskih zadev, 
63320 Titovo Velenje, Partizanska 12. 
O izbiri bodo kandidati obveščeni v 45 dneh po 
poteku roka za prijavo. 



Pod koši 
1. B zvezna liga: košarkarji 

Libele so zamudili lepo prilož-
nost. da bi se z gostovanja v 
Sinju vrnili s predragocenima 
točkama za obstanek v ligi. 
Proti direktnemu tekmecu za 
izpad Alkaiju so tesno izgubili 
72:71, pa čeprav so dobili po-
lčas 32:35 ter imeli ob koncu 
možnosti za zmago, vendar jih 
niso izkoristili. Strelci: Govc 3, 
Gole 7, Muha 9, Tovornik 25, 
Pipan 18, Medved 10. Celjani 
so s skromnimi osmimi točka-
mi na predzadnjem mestu z 
minimalnimi upi, da se v na-
slednjih kolih še rešijo najhu-
jšega. Do konca prvenstva je 
ostalo še osem kol in za obsta-
nek bi bilo potrebno osvojiti 
najmanj še deset, če ne celo 
dvanajst točk, kar pa pomeni 
kar šestkrat zmagati! Težko 
bo, vendar kaže poskusiti, kaj-
ti Celjani ne igrajo tako slabo, 
kot kaže njihova uvrstitev na 
lestvici. 

Zelo pomembno srečanje jih 
čaka že v soboto, ko gostijo 
drugouvrščeno ekipo Sloboda 
Dito, ki je poleg ljubljanske 
Smelt Olimpije najresnejši 
kandidat za prvo lijgo. Za Celja-
ne je srečanje dvojnega pome-
na: z zmago bi se jim povrnilo 
upanje v nadaljni boj, pomaga-
li pa bi tudi Olimpiji, ker bi 
prišlo na vrhu do štirih točk 
razlike. Bolj kot za Olimpijo pa 
morajo Celjani*igrati za sebe, 
saj drug za njih verjetno ne bo, 
saj v prejšnjih sezonah takšne 
prakse ni bilo. 

Republiška moška liga: v 
zadnjem kolu prvega dela je 
konjiški Comet doživel nov vi-
sok poraz proti Iliriji v Ljublja-
ni 105:87. Prezimil bo na skro-
mnem devetem mestu s samo 
šestimi točkami. Če spomladi 
ne bo igral bolje se mu lahko 
zgodi, da bo celo izpadel, to pa 
bi bilo škoda za nadaljni razvoj 
konjiške košarke. S pr\'en-
stvom (drugi del) bodo nadalj-
evali 12. februarja, ko bo Co-
met gostoval v Novem mestu 
proti Novolesu. 

Republiška ženska liga: tu-
di tu so oddigrali zadnje kolo 
prvega dela. Celjska Metka je 
izgubila v Ljubljani proti Iliriji 
87 proti 56 ter končala prven-
stvo na 7. mestu. V 1. kolu dru-
gega dela bo 12. februarja go-
stovala v Mariboru. Torej slabo 
za košarko na celjskem ob-
močju! 

TV 

Strelci v Novem 
Sadu 

Na turnirju »bratstva in enot-
nosti« v Novem Sadu so nasto-
pile reprezentance republik in 
pokrajin. V slovenski reprezen-
tanci je bilo tudi nekaj strelcev iz 
Titovega Velenjain Rečice pri 
Laškem. Velenjčani, člani SD 
Mrož, so osvojili naslednja me-
sta: puška članice posamezno 12. 
Močivnik, pištola člani posamez-
no 2. Štuhec. 3. Trstenjak in puš-
ka mladinke posamezno 4. Bola. 
Iz SD Dušan Poženel Rečica pri 
Laškem je mladinka Lavrinčeva 
med članicami s pištolo osvojila 
odlično 3. mesto. 

V soboto turni smulc s Šmohorja 
TVD Partizan Liboje bo tudi letos pripravil turni 

smuk s Šmohorja do Liboj v dolžini osmih kilometrov. 
Smuk bo v soboto, 19. januarja ob 13. uri, ko se bodo 
začeli z enominutnim razmahom spuščati izpred pla-
ninske koče na Šmohorju prvi tekmovalci. Prijave 
sprejema organizator med deveto in enajsto uro v pla-
ninskem domu, od 11. do 12. ure bo žrebanje, ob 13. uri 
pa start. Cilj bo na smučišču v Libojah. 

Mlajši do 15. let bodo vozili na krajši progi z vrhnjega 
dela smučišča, prijavijo pa se lahko pri čajnici v ciljni 
ravnini smučišča. 

TV 

Tečaji v Libojah 
Za skupine z najmanj osem tečajniki bodo v Libojah pri-

pravljali tečaje učenja smučanja z lastnim vaditeljskim 
kadrom. Prijave sprejema TVD Partizan Liboje ali pa Vinko 
Čater v čajnici na smučišču v Libojah. 

Ob tem bo Partizan Liboje tudi lahko uredil proge tistim, ki 
bodo želeli pripraviti tekmovanja. Postavitev proge in meritev 
časa pa je prepuščena organizatoiju tekmovanja. 

NA KRATKO 
Podaljšan rok za 
denarno loterijo 
rokometašev 

Zaradi kriznega pomanjkanja 
sredstev pri rokometnem klubu 
Aero so se odločili, da pripravijo 
denarno loterijo ter tako zberejo 
vsaj del prepotrebnih sredstev za 
tekmovanja, opremo, treninge, 
skratka za normalno delovanje. 
Ker pa prvi del akcije ni najbolje 
uspel so se pri rokometnem klu-
bu Aero odločili, da ne opravijo 
žrebanja že jutri, v petek. 18. ja-
nuarja, pač pa ga preložijo na 18. 
april! Tako je dana možnost 
vsem tistim, ki tega še niso stori-
li, da kupijo darilne srečke in po-
magajo celjskim rokometašem. 
Srečke je možno kupiti v prosto-
rih uprave vsak dan od 7. do 14. 
ure ali pa pri vsakem igralcu ter 
vodstvu kluba. 

Turnir za nagrado 
Celja 

Rokometni klub Aero Celje bo 
tudi letos pripravil mednarodni 
turnir, ki bo za nagrado Celja 
16. in 17. februarja v hali Golo-
vec z udeležbo naslednjih ekip: 
članov 1. zvezne lige Infrasiste-
mom (Medveščak) iz Zagreba in 
Slogo Bosnaprevoz iz Doboja, 
drugoligaši Dinos Slovan iz 
Ljubljane in Radnički iz pobrate-
ne Čuprije, HCK Klagenfurt iz 
Celovca, vsem pa se bodo pridru-
žili še domači rokometaši. Tako 
se obeta resnično kvaliteten tur-
nir vreden ogleda. 

Celjski rokometaši že dest dni 
trenirajo vsak dan pod vodstvom 
trenerjev Bambirja in Iveziča. saj 
se želijo čimbolje pripraviti za 
drugi del prvenstva zvezni 
ligi, kjer še niso cf^^tili vseh 
možnosti za prodor na ali pod 
sam vrh. Prvenstvo se začne 23. 
marca?' 

Vabilo za Pariz 
Celjski rokometaši so dobili 

zanimivo vabilo, da bi v začetku 
marca gostovali v Parizu ter odi-
grali s tamkajšnjimi moštvi okoli 
osem tekem. Vabilo je poslal 
francoski prvoligaš. Pri klubu 
bodo vabilo verjetno sprejeli. 

Skoki v IVlisiinji 
Na tekmi za 14. memorial Po-

horski bataljon je nastopilo 56 
skakalcev med njimi tudi s celj-
ske regije. Med člani je Velenj-
čan Golob osvojil drugo mesto, 
med mladinci je bil Braslovčan 
Verdev prvi. med pionirji pa Ve-
lenjčan Tamše drugi. Ekipno je 
bilo Titovo Velenje drugo, Bra-
slovče četrte in Toper Celje šesti. 

V Mislinji so pripravili tudi pr-
venstvo Slovenije za mlajše mla-
dince, kjer je nastopilo 23 skakal-
cev. kar je skromno. Zmagal je 
Velenjčan Pušnik, njegov klub-
ski tovariš Tamše je bil sedmi, 
Kovačič Toper deveti in Centrih 
Ljubno enajsti. 

Presenečenja v 
kegljanju 

v 2. kolu republiške lige v 
kegljanju je že prišlo do prvih 
presenečenj, kar še posbej velja 
za drugo žensko ekipo Celja, ki je 
dobila srečanje v Ljubljani proti 
Gradisu 2236:2264. Za Celje 11 so 
kegljale: Podbrežnik, Zimšek. 
Šeško, Grobelnik (422, najbolj-
ša), Petak in Špilar. 

Prva ekipa Celja je s samo peti-
mi keglji razlike izgubila v Ka-
mniku 2307:2302. Cel^ I: Lesjak. 
Bajde, Gobec, Krajnc, Šeško 
(404, najboljša in edina preko 
400!!) in Pečovnik. Na lestvici je 
Celje I tretje in Celje II peto, obe 
ekipi pa imata po dve točki. 3. 
kolo bo na sporedu v soboto (Ce-
lje I - Gradiš ob 14. uri kegljišče 
Golovca) in nedeljo (Celje 11 -
Slovenj Gradec ob 10. uri dopol-
dne kegljišče Golovec). 

V 1. moški ligi sta obe ekipi 
izgubili. Hmezad iz Žalca visoko 
v Kranju proti Triglavu 
5036:4721, nastopili pa so: Jova-
novič, Križovnik, Krajšek, Cilen-
šek. Rotar (825, najboljši), Ram-
šak in Kompan. Celjani so izgu-
bili v Ljubljani s Tekstil Slova-
nom 5137:5061, kegljali pa so: Br-
glez. Urh, Šrot, Čagoli, Sivka in 
Nareks (851). Celjani so peti z 
dvema točkama. Hmezad pa za-
dnji brez točk. 3. kolo v soboto: 
Hmezad Žalec - Tekstil Slovan 
in Celje - Gradiš, obe srečanji ob 
16. uri. 

JK 

Celjska športnika ieta 1984 
IVlarjan Fabjan: 
»Nisem pričakoval!« 

Najboljši športnik za leto 
84 v Celju je postal preko po-
sebne ankete Marjan Fabjan, 
26, iz Celja, zaposlen v celj-
skih Zlatarnah, sicer pa že 
petnajst let član judo kluba 
Ivo Reya v Celju. Brez, dvo-
ma je že vrsto let poleg Štefa-
na Čuka in Stanka Anderleta 
prvi mož v ekipi, ki uspešno 
nastopa tudi v zvezni ligi. 
Marjan Fabjan je skromen 
fant, vedno pripravljen naj-
mlajšim pomagati do spoz-
nanja veščin iz j uda. 

Si že bil športnik Celja? 
M. Fabjan: »Ne! Dvakrat 

sem bil drugi in prav toliko-
krat tretji, zdaj pa mi je uspe-
lo doseči prvo mesto.« 

Si ga pričakoval? 
M. Fabjan: »Če odkrito po-

vem, ne, in zato sem ga še 
toliko bolj vesel." 

Lani se ti je izmuznila 
olimpiada? 

M. Fabjan: »Vseskozi sem 
bil na pripravah zraven, pa 
mi ni uspelo. Mislim pa, da 
bi moral potovati Štefan 
Cuk.« 

Razmišljaš o naslednji 
olimpiadi? 

M. Fabjan: »Ja! Prestar še 
nisem, samo veliko bolj bo 
še treba trenirati, kajti priha-
jajo mladi, ki so .spočiti' in 
jih lahko uženem samo s po-
večanim treningom.« 

Želje v klubu? 
M. Fabjan: »Jaz bom treni-

ral, upam pa, da se bo situa-
cija popravila v korist na-
daljnjega razvoja judo športa 
v Celju.« 

Tončka Pečovnik: 
»Na tiho sem 
pričakovala...« 

Tončka Pečovnik je četrta 
članica kegljaškega kluba 
Celje, ki je postala športnica 
Celja za Magdo Urh, Janjo 
Marine in Metko Lesjak. Ta-
ko nadaljuje uspešnost te pa-
noge v Celju, ki je zasenčila 
nekoč slavne atletinje. 

Si pričakovala naslov? 
T.Pečovnik: »Če sem od-

krita, po tihem sem.« 
Si vesela tega uspeha? 
T. Pečovnik: »Kdo pa ne 

bi bil, če ga v tako športnem 
mestu, kot je Celje, proglasi-
jo za najboljšega.« 
Veliko treniraš? 

T. Pečpvnik: »Moram, ka 
kegljanje ni tako enostavj 
šport, kot izgleda na prvi p 
gled. Kegljišča so različn 
keglji tudi in ne smeš pred( 
go iskati pravilne ,poti' kr 
gle proti kegljem, ker se ti 
lahko kaj hitro maščuje 
tem, da dosežeš slabši r 
zultat.« 

Koliko kegljev si že n 
drla? 

T. Pečovpik: »To je teži 
reči, saj je treba k tekmov 
njem prišteti še trening 
Ogromno je tega in ne da < 
zračunati.« 

Oba najboljša celjsk 
športnika za lansko leto st 
bila izbrana zato, ker je bi 
Marjan Fabjan najboljši jt 
doist v Jugoslaviji ter 3, n 
močnem mednarodnem tek 
movanju na Dunaju, Ton 
čka Pečovnik pa je osvojil 
srebrno medaljo v ekipi Ju 
goslavije na svetovnem pi 
venstvu v Ljubljani ter bilj 
članica državne reprezen 
tance, za klub ali samoštoj 
no pa je dosegla še vrsto le 
pih domačih usnehov. 

TONE VRABL 

Končane igre mladih 
v žalski občini 

Komisija za šport pri občinski 
konferenci ZSMS Žalec je tudi 
lani uspešno izpeljala svoj precej 
obsežen program različnih tek-
movanj, katerih se je udeležilo 21 
mladinskih organizacij pri mla-
dincih in devet pri mladinkah. 
Pri mladincih so izvedli sedem 
tekmovanj oz. turnirjev v odboj-
ki, veleslalomu, košarki, šahu, 
rokometu, malem nogometu in 
namiznem tenisu. Končni vrstni 
red pri mladincih: osnovna orga-
nizacija ZSMS Gomilsko 106 
točk, OO ZSMS Prebold 92 in 
OO ZSMS Polzela 75 točk. Mla-
dinke so nastopile v odbojki, 
košarki in namiznem tenisu, 
končni vrstni red: OO ZSMS Go-
milsko 58, OO ZSMS Parižlje 39 
in 0 0 ZSMS Griže 34 točk. Pri-
znanja so podelili na posebni slo-
vesnosti ter izrekli posebna pri-
znanja friladinskim organizaci-
jam Prebold. Gomilsko in Gotov-
Ije, smučarskemu klubu Pre-
bold, košarkarskemu klubu Pol-
zela in šahovskemu klubu Žalec. 

UROŠ VIDMAJER 

Zimsko prvenstvo v 
malem nogometu 

Kar 67 ekip se je prijavilo za 
letošnje zimsko prvenstvo v ma-
lem nogometu. Vse ekipe so raz-
deljene v tri dvanajstčlanske li-
ge, eno enajstčlansko ter dve de-
setčlanski ligi. V prvi ligi nasto-
pajo najboljši. Tekme igrajo v 
dvorani Golovec, ki je tudi orga-
nizator prvenstva. 

Judoisti v Koiašin 
Jugoslovanska reprezentanca 

v judo ima vsakoletne zimske 
priprave v lepem turističnem 
središču Črne gore Kolašinu. Pri-
prave so se pričele pred dnevi na 
njih pa sodelujejo tudi trije celj-
ski judoisti Ivo Reye - Marjan 
Fabjan, Štefan Cuk in Stanko 
Anderle. 

Problem smučišča v Libojah 
rešen 
_ Po objavi v radiu in tedniku so lahko v dveh dneh v 
Žalcu rešili problem okofisnručišča v Libojah, ki je kljub 
ugodnim snežnim razmeram bilo zaradi nedogovorjeno-
sti okoli lastništva in upravljanja »zaprto« vse do prejš-
njega petka. 

Zdai je dogovoljeno, da je TKS oz. ZTKO Žalec lastnik 
osnovnih sredstev, TVD Partizan Liboje pa upravljalec 
smučišča, i bo ta teden še odprto od 15. do 19. ure, ob 
nedeljah pa od 9. do 20. ure. S prihodnjim tednom (od 21. 
januarja delje) pa bo smučišče zaradi tečajev odprto ves 
dan cfd 8. do 20. ure, ko bo možna smuka tudi za ostale 
ljubitelje smučanja, ^ d srede dalje je tudi že urejena 
tekaška proga, katere krog meri 2,5 kilometra. 

Med TVD Partizan Liboje in osnovno šolo Peter Šprajc-
Jur, ki je doslej opravljala s smučiščem in napravami, je 
bil podpisan samoupravni sporazum glede sodelovanja in 
ugodnosti, ki jih bo Partizan dajal šolarjem (vsak dobi po 
eno karto in še nekaj drugih ugodnosti). Pomembno pa je 
to, da ne veljajo več karte iz prejšnjih let, ki so še neporab-
ljene. Natisnjene so nove, ki so tudi oštevilčene, tako da bo 
jasna kontrola, koliko jjh je sploh bilo prodanih. 

TV 

NAGRADNA IGRA PARTIZAN s U l 
1. januarja letos je v Ljubljani v 71. letu 
starosti umrl ugledni družbeni in telesno-
kulturni delavec VIKTOR REPIČ, prvobo-
rec in leta 1943 član Slovenskega narod-
noosvobodilnega sveta. Kakšno funkcijo 
je opravljal pred smrtjo? Bil je: 

PREDSEDNIK GiMNASTIČNE ZVEZE 
SLOVENIJE 
PREDSEDNIK TKS SLOVENIJE 
PREDSEDNIK PARTIZANA JUGO-
SLAVIJE 
Odgovor pričakujemo v Uredništvu NT in 
RC, Trg V. kongresa 3/a, najkasneje do 
petka, 25. januarja 1985. 
Nagrajuje samostojni obrtnik Milek Čmak 
iz Gotovelj! 

PREBERITE... 

- Part izan Gaber je s 1. 2. 1985 ponov-
no uvaja splošno vadbo za starejše 
člane, ki so v n j ihovem ž e n s k e m kolek-
tivu precej v manjšini . V a d b o bo vodil 
Končan Konrad, na urniku bo pa vsako 
sredo ob 20. uri v te lovadnici na Mari-

^ borski 42. 

- M n o g o ljubiteljev dobiva pri Partiza-
nu Gaber je tudi badminton . Vsi, ki se 
žel i jo rekreirati ali pa dopolni t i svoje 
znanje v badrnintonu naj se javijo vo-
dn iku Mi lanu Ž o h a r j u in sicer vsak po-
nedel jek od 1 6 - 1 8 ure in vsak četrtek 
o d 1 9 - 2 1 ure v te lovadnici Srednje šo-
le za e k o n o m s k o usmeritev v Vodniko-
vi ulici. 

Nagrade v eno 
družino 

Nagradna igra Partizan šte-
vilka 10 je sicer privabila samo 
40 reševalcev, vendar pa je bilo 
kar 37 odgovorov pravilnih. 
Večina reševalcev je namreč 
pravilno prepoznala tovariša 
Končana Konrada, veterana, 
med stalnimi udeleženci Fren-
kovega memoriala, ki je lani 
doživel svoj XX. jubilej. Vsi 
pravilni odgovori gredo torej v 
boben za zaključno žrebanje, 
ki bo v začetku junija in ko 
bodo izžrebani srečni dobitni-
ki za letovanje na morju ali v 
planinah pod okriljem pokro-
vitelja naše nagradne igre 
LJUBEČNA CELJE. 

Zanimivost nagradne igre 
številka 10 pa je, da so vse tri 
nagrade odšle v isto družino. 
Slavka, Sandro in Vero KA-
MENIK iz Ljubljanske 33 v Ce-
lju je izžrebal gost v oddaji »Iz 
življenja in dela društev Parti-
zan« Marjan Jeranko, pred-
stavnik OS ZSS Celje, Komisi-
je za rekreacijo in oddih, ki je 
tudi darovalec nagrad. 

Metod Trebičnik 

Plavalci 
dvanajstlcrat prvi 

Na Ravnah je bilo veliko 
mednarodno tekmovanje v 
plavanju, katerega so se ude-
ležili tudi mladi plavalci celj-
skega Neptuna ter dosegli ve-
lik uspeh, saj so osvojili 12 
prvih, šest drugih in pet tret-
jih mest! S temi dosežki sta 
oba trenerja Andrej Žnidaršič 
in Peter Podsedenšek izredno 
zadovoljna. 

Najuspešnejša je bila Tanja 
Drezgič, kije zmagala kar štiri-
krat (IGO in 400 m kravi, 200 m 
hrbtno in 200 m mešano) ter 
bial druga na 100 m hrbtno. 
Grega Jurak je dosegel tri zma-
ge (100 in 400 m kravi ter 200 m 
hrbtno) in bil tretji na 200 m 
mešano. Mojca Anderle je bila< 
dvakrat prva (100 in 200 m pr-
sno) in enkrat druga (200 m 
mešano), prav tako pa tudi Ju-
re Vračun (100 in 200 m prsno). 
Gašper Gorenak je bil drugi na 
200 m prsno in tretji na 100 m 
prsno. Vse uvrstitve so bile v 
pionirskih kategorijah. 

Med mladinkami je bila Saša 
Lavrič prva na 100 m delfin. 

druga na 200 m delfin in tretja 
na 200 m prsno, Nataša Lavrif 
pa dvakrat druga, na 100 in 
200 m prsno. Mladinec Matjaž 
Stopinšek je bil dvakrat tretji^ 
na 100 in 200 m prsno. J 

Se bodo { 
hokejisti rešili? i 

Po lepi zmagi nad beograj' 
skim Partizanom na drsališču i 
v Mestnem parku v zaklju-j 
čnem delu državnega prven-, 
stva je upanje po možnostih, 
obstoja v taboru celjskih ho;, 
kejistov poraslo. Okrepljeni^ 
Cinkarnaiji z nekaterimi sta-
rejšimi, preizkušenimi igralci 
so uspeli premagati Partizana^ 
6:3, s tem pa so dobili nekai: 
•več možnosti, da v ligi ostanejo, 
tudi prihodnje leto. Veliko b", 
odvisno od sobotne tekme, koj 
gostujejo v Zagrebu in se bodo | 
srečali z Medveščakom, ki p"; 
uvodnih slabih igrah igra vŝ j 
bolje. Potrebna bo previdnost: 
kajti pot k uspehu in obstankUj 
je samo v zmagi, vse drugo lah ? 
ko načrte Celjanov pokoplje, j 



• Prejšnji ponedeljek so 
miličniki že o p o l d n e pri-
držali do iztreznitve 
Branka P. iz Strmca. 
Branko je razgrajal na de-
lovnem mestu v Merxu 
ob Cesti v Trnovlje in na-
padel sodelavca. Ker ni 
kazalo, da se bo kmalu 
pomiril (in streznil), so ga 
miličniki odpel ja l i . 
• Sosedje so povedali, 
da Beba M. in podnaje-
mnik v njenem stanova-
nju Ivan J. večkrat raz-
grajata. Njune prepire so 
prenašali z več ah manj 
negodovanja, prejšnji 
četrtek pa jim je prekipe-
lo, ker je prepir trajal le 
predolgo. Zato so nekaj 
pred četrto uro zjutraj 
morali posredovati mili-
čniki. 
• Prejšnji četrtek ponoči 
je bil zunaj oster mraz, 
kaže pa, da je neznani tat, 
ki je vlomil v kiosk »To-
baka« v Ulici 29. novem-
bra, navajen tudi na tako 
nemogoče »delovne po-
goje«. Iz kioska je odne-
sel nekaj vžigalnikov in 
škatlic cigaret. 
• Isto noč je vlamljal tu-
di Stjepan G. V trgovini 
Jadran v Prešernovi ulici 
je razbil steklo na vho-
dnih vratih in potem iz 
blagajne vzel 3.000 dinar-
jev. Miličniki so ga ka-
sneje odkrili, Stjepan pa 
bo moral povrniti tudi 
škodo, ki je pribhžno za 
dvajsetkrat večja, kot pa 
je bil plen iz blagajne. 
• Prejšnji petek zvečer 
se je v Postaji milice trez-
nil Mohor H. s Šlandrove-
ga trga. Miličniki so ga 
pridržali, ker je pretepal 
svojo bivšo ženo. 
• V petek zvečer je Ana 
K. s Teharske ceste z no-
go od stola pretepla Jože-
ta S. Ana ni bila preveč 
nežna in je Jožeta lažje ra-
nila, zato so jo miličniki 
ovadili javnemu tožilcu. 

S. Š. 

Izmišljeni rop 
Marija Jurifovšeli Je na ta način Itotela 
prikriti znesek, ki ga ie posodila Sretku 
Miljeviču 

Višje sodišče v Celju je 
delno ugodilo pritožbi zago-
vornika obdolženega 23-let-
nega Sretka Miljeviča iz Ti-
tovega Velenja, ki je bil na 
prvostopenjskem sodišču 
obsojen na 2 leti in šest me-
secev zapora zaradi kazni-
vih dejanj napeljevanja k 
neupravičeni uporabi, zata-
jitve in kupčevanja s tujo 
valuto na 2 leti in 6 mesecev 
zapora. Senat Višjega so-
dišča mu je kazen znižal na 
2 leti zapora. 

Na zatožni klopi sta sedela 
34-lctna Marija Jurkovšek in 
Sretko Miljevič. Jurkovško-
va je namreč pobirala naro-
čnino za RTV Ljubljana in 
zato je večkrat imela doma 
precej gotovine. Miljevič jo 
je nagovarjal, da mu je ta de-
nar posojala. Sprva je Milje-
vič sposojene zneske tudi re-
dno vračal, nazadnje pa si je 
v decembru leta 1983 in ja-
nuarju ter februarju lani spo-
sodil skupaj 489.000 dinar-
jev, ki pa jih ni vrnil. 

Tako Jurkovškova ni mo-
gla nakazati denaija na RTV 
Ljubljana in 28. februarja la-
ni se je odločila, da bo prija-
vila kaznivo dejanje ropa. V 
stanovanjskem bloku Jen-
kova 9 je Hamdiji K. natvezi-
la, da jo je napadel neznanec 
in ji pobral ves denar. Mili-
čnikom je kasneje tudi pod-
robno opisala storilca, toda 
kmalu se je izkazalo, da si je 
rop le izmisUla. Priznala je, 
da je denar posodila Mi-
ljeviču. 

Sretko Miljevič, ki je s spo-
sojenim denarjem kupoval 
tujo valuto in jo preprodajal, 
je sposojene zneske zapravil. 
Kot je povedal v preiskavi, 
jih je potrošil za kockanje in 
pa za razkošje med potovanji 
v tujino. Sicer pa je na so-
dišču povedal, da je imel s 
kupčevanjem z devizami (po 
3000 zahodnonemških mark 

je prodal Dragu M., Milenku 
L. in Halilu L.) le izgubo. 

V preiskavi je obtoženi 
Sretko Miljevič priznal, da si 
je sposodil denar od Jurkov-
škove in ga tudi zapravil, ka-
sneje, na sojenju pa je vse 
zanikal. Vendar je sodišče 
upoštevalo njegov prvi zago-
vor, ker je po mnenju psiho-
loga na sojenju zagovor za-
vestno prilagodil, da bi se 
izognil kazni. Prvostopenj-
sko sodišče je Marijo Jur-
kovšek obsodilo na enotno 
kazen 1 leto in 2 meseca za-
pora, na preizkusno dobo 
pet let. V roku treh let pa 
mora tudi vrniti polovico 
dolga (240.000 dinarjev) RTV 
Ljubljana. 

Sretka Miljeviča je prvo-
stopenjsko sodišče obsodilo 
na 2 leti in 6 mesecev zapora, 
po pritožbi pa mu je Višje 
sodišče kazen zmanjšalo na 2 
leti zapora, ker je senat me-
nil, da je prvostopenjsko so-
dišče premalo upoštevalo 
olajševalne okoliščine (obto-
ženčeva mladost in doseda-
nja nekaznovanost). Tudi 
Miljevič bo moral vrniti RTV 
Ljubljana polovico dolgova-
nega zneska. 

S. ŠROT 

Lovec ustrelil 
smučarja 
v Klokočovniku pri 
Ločah je v ponedeljek, 
nekaj minut po 14. uri, lo-
vec Slavko Kobale, star 
53 let iz Žič z lovsko puš-
ko ustrelil petnajstletne-

ga Damjana Kraljeviča. 
Damjan Kraljevič se je 
namreč smučal, bil sklo-
njen, ko pa se je na 
smučeh zravnal, ga je z 
razdalje 80 metrov v gla-
vo ustrelil Slavko Kobale. 
Mislil je namreč, da ima 
pred sabo srnjaka. Kralje-
vič je bil na mestu mrtev. 

J. V. 

Eksplozija kotla v Mozirju 
Eksplozija toplovodnega kotla, ki sta jo povzročila hud mraz in nepazljivost in, ki se je 

pripetila tretjega januarja v servisni delavnici delovne organizacije Avtotehnika Merx v 
Mozirju, na srečo ni terjala žrtev in poškodovanih, a je povzročila za približno dva milijona 
dinarjev škode. Do eksplozije v centralni napeljavi je prišlo potem, ko je trgovec Franc 
Podvratnik zakuril v peči centralne napeljave in se pred tem ni prepričal, da je voda v ceveh 
zmrznila. Pred tem je bilo nazadnje kurjeno 28. decembra prejšnjega leta, med prazniki pa 
prostorov Cimosovega servisa niso ogrevali. Preiskava še ni končana, znano pa je, da v 
sei-visu in trgovini, ki je zraven, nimajo sistematiziranega delovnega mesta kurjača. 

Na posnetku je razvidno, kaj lahko povzroči mraz in dejstvo, da nanj nismo pripravljeni. 
Peč, jekleni toplovodni kotel moči 150 tisoč ccal, je namreč iz kotlovnice po eksploziji vrglo 
skozi zid in pribhžno 8 metrov v notranjost servisne delavnice. 

R. PANTELIČ 

Zgorel v hiši 
Prejšnjo sredo je zagorelo v stanovanjski hiši 63-letnega 

Hinka Novaka v Paridolu v šentjurski občini. Novak je v 
starejši hiši stanoval sam, ogenj pa so ponoči opazili sosedje. 
Hiša je povsem pogorela, na pogorišču pa so kasneje našh 
tudi zoglenelo truplo Hinka Novaka. Požar je po vsej verjet-
nosti nastal zaradi tega, ker se je ogenj iz štedilnika razširil 
na drva, zložena v bližini. 

Požar v uti 
v ponedeljek ponoči je 

izbruhnil požar v uti last 
Marjana Borinca v Galiciji 
pri Žalcu. V tem prostoru so 
kuhali hrano za svinje, po-
noči pa se je ogenj iz peči 
razširil po uti. Tam je bila 
večja količina drv, premoga 
in stroji ter orodja. Uta je po-
gorela do tal, skupne škode 
pa je za približno 200.000 di-
narjev. 

Trčila 
avtomobila 

V petek zjutraj ob približ-
no 6. uri sta na regionalni ce-
sti v Spodnji Rečici trčila av-
tomobila, ki sta ju vozila 55-

letni Franc Levar iz Šentjan-
ža in 49-letni Jože Štampelj 
iz Rečice ob Savinji. Do trče-
nja je ptišlo, ker je voznika 
Levarja v ovinku zaneslo v 
levo. Voznik Levar^ se je v 
nesreči huje ranil, Štampelj 
pa laže, škode pa je za pri-
bližno 270.000 dinarjev. 

Umrl zaradi 
podhladitve 

v soboto je v svoji hiši na 
Dobrovljah nad Braslovčami 
umrl zaradi podhladitve 49-
letni Anton Strojanšek. Pre-
iskovalci so ugotovili, da je 
Strojanšek dan poprej popi-
val, kar je verjetno tudi pri-
pomoglo k tragičnemu 
koncu. 

Alkoholizem med mladimi 
Največji problem pri zdravljenju alkoholizma 

pomeni prav alkoholizem med mladimi ljudmi. Sta-
rostno mejo za mladega alkoholika določamo podobno 
kot za mladinca, to je, do 28. leta starosti. Če se dobro 
ozremo po okolici, lahko opazimo, da je mladih alko-
hohkov čedalje več in vedno mlajši so. 

Danes se srečujemo z zlorabo alkoholnih pijač že v 
višjih razredih osnovnih šol. Res je, da ti otroci, ki so se 
enkrat ali dvakrat opili, še niso alkoholiki, imajo pa vse 
možnosti, da to v najkrajšem času postanejo. Kajti 
spoznali so, da jim alkohol prinaša omamo, d ^ e 
pogum in samozavest, obenem pa jih začasno reši 
vsakdanjih obveznosti in skrbi. Ti otroci se večinoma 
ne zavedajo, kaj jim razen prijetnega občutka še pri-
naša alkohol. Otrokovim možganom alkohol bolj škodi 
Kot odraslim. Pojavijo se težave pri učenju in tudi pri 
^.^Soji. Mladi ne morejo verjeti, da so razne zabave z 
alkoholom v bistvu priprava na kasnejšo odvisnost. 

Zakaj mlad človek poseže po alkoholu? Ce vemo, da 
so mu prvi kozarec ponudili starši, potem odgovor ni 
daleč. Na ta način se spozna z alkoholom večina otrok. 

Vemo, da ima približno 75 odstotkov mladih toksi-
'^^"^anov, ljudi odvisnih od katerekoli droge, očete 
alkoholike. Če vemo, da se mlad človek zgleduje po 
^arših, imajo otroci alkoholikov neustrezen vzgled. 
^ a otrokov razvoj in kasnejšo morebitno odvisnost pa 
vplivajo predvsem neurejeni odnosi med staršema. 

Razočarana, nesrečna in nezadovoljna mati pač ne 
more izpolnjevati otrokovih potreb o varnosti, spreje-
tosti in ljubezni. Iz tega sledi, da tudi otroci iz nealko-
holičnih družin hitro posežejo po alkoholu, če je njihov 
dom hladen, nerazumevajoč, ob tem pa starši vse sile 
usmerjajo v pridobitev materialnih dobrin. Taki starši 
za svoje otroke nimajo časa, od njih zahtevajo nadpov-
prečne napore in pridnost, istočasno pa ne znajo pri-
sluhniti otrokovim problemom in težavam. Zato 
»zapuščeni« otroci begajo od doma in si iščejo veljavo 
in potrditve v raznih druščinah. 

Vsi člani takih druščin kadijo in uživajo droge, naj-
bolj pogosto alkohol. Kajti ravno ta jim pomaga pri 
navezovanju stikov z vrstniki, saj so sicer nesproščeni. 
Pod vplivom alkohola se počutijo bolj odrasli in spo-
sobni tudi za izvršitev kriminalnih dejanj. Razen tega 
pa jim alkohol daje moč za navezovanje stikov z 
nasprotnim spolom, katerih v treznem stanju niso 
zmožni. 

Zdravljenje mladih alkoholikov je izredno težavno, 
saj mlad človek misli, da s pitjem ni ničesar izgubil. 
Starejši alkoholik se začne zdraviti pod pritiskom žene 
ali delovne organizacije ali zaradi slabega zdravja. 
Mlad, samski in nezaposlen alkoholik teh motivov 
nima; osebnostno pa še ni toliko dozorel, da bi razumel 
bistvo svoje odvisnosti in spoznal, da bo svoje mesto v 
družbi pridobil samo z lastnim delom. 

Zapišimo še to, da mladi alkoholiki danes često 
kombinirajo droge. Ob alkoholu jemljejo še druge 
snovi, z namenom, da bi omama trajala dlje časa in jim 
prinesla več užitka. Kako zgrešeno je takšno vedenje, 
nam lahko najbolje pojasnijo zdravljeni alkoholiki ah 
toksikomani. 

DR. ZDENKA ČEBASEK-TRAVNIK 

SLOVIN IBP LJUBLJANA 
TOZD ŽALEC Žalec 

Komisija za delovna razmerja objavlja prosta dela 
in naloge 

Strojnega ključavničarja 
za opravljanje vzdrževalnih del v polnilnici 

Kandidat mora poleg splošnih pogojev izpolnjevati 
še naslednje: 
- strokovna izobrazba, strojni ključavničar 
- 1 leto delovnih izkušenj, splošne in telesne spret-
nosti, smisel za tehnične in mehanične probleme 

Delovno razmerje se sklepa za nedoločen čas, s 
poskusnim delom dva meseca. 

Kandidate vabimo, da pisne vloge s priloženimi do-
kazili o izpolnjevanju pogojev pošljejo na naš naslov 
v roku 8 dni od dneva objave. 

O izbiri boste obveščeni v roku 15 dni po končanem 
razpisnem postopku. 





Gasilska društva v celjski občini Piše: Franjo Mauer 

Gasilsko društvo Teharje - nadaljevanje 
iz prejšnje ševilke. 

Po osvoboditvi je društvo začelo z obno-
vo gasilskega orodja. Nemogoče bi bilo sle-
diti razvoju, če ne bi društvo pravočasno 
preskrbelo dodatne prostore, boljšo mate-
rialno osnovo, boljši strokovni kader, ki je 
bil v stanju zadovoljiti potrebam, ki so rast-
le izleta v leto. 

Ko imamo v mislih slabo materialno bazo 
in malo kadra, je zelo težko razumeti, kako 
je bilo mogoče v prvih povojnih letih toliko 
narediti in to zelo kvalitetno z majhnim 
številom članov, z minimalnimi in nemo-
gočimi prostori. Je bil to entuziazem? Vse-
kakor tudi, toda takratni časi so bili druga-
čni od današnjih in vse kar so delali, so 
delali brez honoraijev, z veseljem in z edino 
željo, da bi pomagah društvu v njegovem 
razvoju. 

Z dobrim gospodarjenjem v društvu so v 
tem obdobju zgradili dva požarna bazena in 
kupih star gasilski voz, ki je več let služil 
svojemu namenu. 
. V obdobju 1968-1978 so s prispevki kra-
janov in lastnim delom zbrali tohko denar-
ja, da so lahko kupili novo motorno brizgal-
no m avtomobil IMV. 

Ko listamo po številnih zapiskih in sešte-
vamo akcije kot so velika poplava v Celju, 

požari v Bukovžlaku, Trnovljah, Opekarni, 
v Cankarjevi uhci v Celju, v Tremerjih, 
Košnici, nadalje neštete meddruštvene pri-
reditve in proslave, občinska, regijska, re-
publiška tekmovanja, se šele zavedamo ka-
ko veliko dela so opravili. 

Funkcionarji gasilskega društva Teharje 
od 1945 dalje. 
Predsedniki: Marjan Lavrič (1946-1947), 
Ivan Kamenšek (1948-1959, 1965-1966, 
196^-1974), Alojz Volmut (1960-1964),' 
Franc Žohar (1967-1968), Ivan Senica 
(1974-). 

Poveljniki: Franc Renčelj (1946-1956), 
Alojz Obajdin (1957-1961, 1965-1979), Vin-
ko Kresnik (1962-1963), Branko Amon 
(1980-). 

Tajniki: Franc Dimec (1946-1956), Mari-
ca Romih (1957-1964), Janez Gologranc 
(1965-1968), Franc Fridl (1969-1975), Oto 
Knez (1976-1979), Drago Gorjup 
(1980-1983), Romana Sajovic (1984-). 

V zgodovino gasilskega društva moramo 
nujno vpisati tudi velike uspehe na gasil-
skem tekmovalnem področju. V vseh letih 
obstoja je društvo tekmovalo v vseh razre-
dih od pionirjev, in članov do veteranov. 
Povsod so dosegli velike uspehe, o čemer 

pričajo številne diplome in pokali. S svoji-
mi enotami je večkrat zapored osvojilo 
občinska in regijska prvenstva. Med n^ve-
čje uspehe štejejo prvo mesto na repubUš-
kem tekmovanju v Mariboru leta 1976. Na 
kongresnem tekmovanju leta 1983 so člani 
v skupini nad 30 let, prejeli srebrno pla-
keto. 

Težko je govoriti samo o uspehih. Tudi 
nekaj težav je društvo imelo pri svojem 
delu, vendar jih je uspešno prebrodilo, saj 
se je zavedalo, da mora tesno sodelovati z 
vsemi, ki jim je skrb za dobro delo društva 
obveza. 

Z željo po novem gasilskem vozilu so se 
gasilci iz Teharij ukvarjali že vrsto let. Z 
novim načinom financiranja gasilskih orga-
nizacij in z velikim nesebičnim prizadeva-
njem nekaterih članov ter s prostovoljnimi 

prispevki občanov, so leta 1981 pripeljali v 
preurejeni gasilski dom novo gasilsko vozi-
lo TAM 125 T 10. Ta dan je pomemben za 
vsakega kr^ana KS Teharje in okoUce. 

Teharski gasilci imajo za seboj 63 let trde-

ga, uspešnega in človekoljubnega delova-
nja. KoUko premoženja in ljudi so v tem 
obdobju rešiU. Koliko ljudi je šlo skozi to 
množično organizacijo, kjer so si pridobili 
strokovno znanje za vse vrste reševalnih 
akcij v korist družbe in posamezrlikov. Ga-
silska organizacija vzgoja svoje članstvo v 
duhu humanizma, predanosti, vztrajnosti, 
borbenosti in narodne zavesti, to pa so 
osnovne vrline človeka samoupravne so-
cialistične družbe. 

Gasilsko društvo Teharje šteje 61 članov, 
od tega 38 članov, 1 članica, 12 mladincev 
in 10 pionirjev. Po strokovnosti sta 2 višja 
častnika, 6 gasilskih častnikov, 2 nižja čast-
nika in 28 gasilcev, od tega je 5 gasilskih 
strojnikov in 6 šoferjev. 

(Nadaljevanje prihodnjič) 

Člani Gasilskega društva Teharje ob 50-letnici 1971. leta. 

tekm^^' so bili več let zapored občinski in regijski prvaki in so dosegali na 
^^Uu uspehe.Na sliki tekmovalna enota na področnem tekmovanju v 



MODNI NASVETI 

Obleka kot 
plašč 

Obleka kot plašč je 
modna novost. Barve 
so ponavadi zamolkle 
v rjavih, črnih ali sivih 
tonih; lahko so tudi 
močnejše barve, ven-
dar tudi te zamolkle, 
nekoliko osivele. Kro-

Prlpravlla 
Duška Šorn 

ji se bistveno niso 
spremenili; še vedno 
so zanimivi široki ki-
mono rokavi, veUki 
gumbi. Obleka posne-
ma linijo črke Y, saj je 
v spodnjem delu po-
navadi ozka medtem 
ko so ramena vedno 
razširjena. V pasu so 
obleke dostikrat reza-
ne in stisnjene s širo-
kimi pasovi. Materiali 
so kvaUtetnejši. Pona-
vadi je to čista volna. 

ZDRAVILNE RASTLINE 
Kopriva 

Kopriva je značilni predstavnik družine kopri-
vovk. Značilno za to družino je, da ima pekoče laske 
na steblu in listih. Večina rastlin te družine so ple-
veli, toda nekatere so tudi mala drevesa, katerih 
deblo vsebuje stržen. Kopriva (Urtica dioica L.) je 
zelo razirjena na severni polobli. Zvesto spremlja 
človeka. Dobro uspeva po zapuščenih krajih okrog 
človeških bivališč, zlasti na z dušikom bogatih tleh. 
Velika kopriva je trdovratna rastlina in zraste lahko 
do dva metra visoko. Svojo skrito lepoto odkriva le 
vztrajnemu opazovalcu. Ce opazujemo moško rast-
lino ob lepem vremenu od blizu, odkrijemo, da 
cvetni popki pokajo v pravcati eksploziji. Prašniki, 
ki so biii dotlej zaviti, se zravnajo s takšno močjo, da 
se njihov cvetni prah raztrese v majhnem rumenem 
oblačku. 

Pri koprivi so zelo zanimivi tudi žgalni laski. Pod 
mikroskopom vidimo tak lasek kot dolgo, votlo, na 
koncu zašiljeno celico z glavo. Ob rahlem dotiku se vrh 
laska poševno odkrhne na mestu, ki je prepojen s 
kremenjakom. Preostanek laska z ostrim robom lahko 
prodre v kožo in tam ostane. Strupena tekočina, ki je v 
lasku, se pri tem izlije v nastalo ranico in pri tem 
občutimo pekočo in srbečo bolečino. Kemično je strup 
zelo soroden kačjemu strupu in je tako močan, da že 
ena desetmilijoninka grama povzroči kožno reakciio. 

Vse te spojine delujejo med seboj in si ojačujejo 
zdravilni učinek. V starih časih so uporabljali sveže 
koprive za šibanje kot odhčno sredstvo zoper revmati-
zem, možgansko kap in zoper impotentnost. Koprive 
so tudi že od nekdaj jedli kot osvežilno spomladansko 
solato. Zaradi obilice rudninskih soU pride prav rekon-
valescentom, ki so preboleU kakšno težko obolenje. 
Encim sekretin je odlično poživilo za prebavne žleze in 
pospešuje delovanje žolčnika, jeter, trebušne slinavke 
in ker koprive vsebujejo veliko železa, magnezija itd., 
pospešuje tudi obnavljanje rdečih krvnih telesc. Pri-
sotni glikozidi in fitosteroli pa delujejo na ledvica, da 
bolje odvajajo vodo iz telesa. Zato je dobro, da pijejo 
čaj iz kopriv vsi tisti, ki jih muči protin, ledvični 
kamni, bolezensko zast^anje urina. Z močnejšim uri-
niranjem se iz telesa odstranijo nakopičene škodljive 
snovi, počutje se izboljša. Encim sekretin pospešuje 
delovanje trebušne slinavke in se zmanjša količina 
sladkorja v krvi. Namesto č ^ a si iz koprive pripravimo 
svež sok, ki vsebuje več aktivnih snovi kot vodni popa-
rek. Priporočam, da uživamo sveži koprivni sok spo-
mladi, da si naberemo novih svežih moči, preženemo 
pomladansko utrujenost ter preprečimo bolezni, ki 
izvirajo iz pomanjkanja vitaminov. Kopriva zaustavlja 
krvavenje pri krvotoku, krvavitvi iz nosu, pri bruhanju 
krvi. BORIS JAGODIC 

RECEPT TEDNA 
Žepki s češpijevo marmelado 

Potrebujemo: 300 g moke, dve jajci, dve noževi konici 
soli, 250 g češpljeve marmelade, šilce ruma, pol žličke 
zmletega cimeta, rumenjak, dve žlički soli, 100 g masla, 
200 g drobtin in sladkor za posipanje. 

Iz moke, j£gc in pol skodelice vode zamesimo gladko testo, 
ki naj pokrito počiva pol ure. Češpijevo marmelado 
zmešamo z rumom in cimetom. Testo razvaljamo približno 
dva cm debelo in iz njega izrežemo en decimeter velike 
kroge. Na vsak krog damo eno žUco marmelade, robove 
testa namažemo z rumerijakom, kroge prepognemo in 
robove čvrsto stisnemo. Zavremo tri litre slane vode in 
damo žepke vanjo ter jih kuhamo osem minut. S penovko 
jih poberemo iz vode in jih damo v na surovem maslu 
zarumenele drobtine, ter vse skupco potresemo s sladkorjem 
v prahu. 

Nekai nasvetov 
v NT sem zasledila poziv bralcem, 

da pošljejo na£>vete za vsakdanjo ra-
bo. V upanju, da bo ta rubrika dobro 
zaživela, vam pošiljam nekaj na-
svetov. 

• Škarje bodo spet ostre s pomočjo 
finega smirkovega papirja. S škarjami 
nekajkrat zarežemo v smirkov papir. 
Pri tem jih obračamo tako, da prideta 
obe rezili v stik s smirKovo stranjo. 

• Palačinke bodo boljše in rahlejše, 
če v testo primešamo pecilni prašek. 

• Če kuhamo kavo v emajlirani po-
sodi, nastanejo v njej madeži, ki jih 
težko očistimo. Posodo najlažje očisti-
mo tako, da damo vanjo žlico pralnega 
praška in nalijemo mrzle vode. Posodo 
postavimo na ogenj in počasi ogreva-
mo. Po nekaj minutah vrenja vzame-
mo posodo z ognja, pustimo, da se ma-
lo ohladi, splahnemo, zdrgnemo s kr-
po in posoda je čista. 

• Če hočemo, da usnjeni podplati 
ne bodo prepuščali vode, jih natremo z 
lanenim oljem, pustimo, da se olje va-
nje vpije in spet namažemo. Lanerio 
olje, vtrto v podplate preprečuje tudi 
neprijetno škripanje. 

• Madeže od apna očistimo s krpi-
co, namočeno v kis. 

• Kadar se prepirate s svojim za-
konskim tovarišem, je najbolje, da spi-
jete nekaj vode in jo zadržite v ustih. 
Ko se bo partner pomiril lahko vodo 
mirne volje izpljunete. 

ANICA GORIŠEK, Podgorje 
pri Titovem Velenju 

HORTIKULTURNI KOTIČEK 
Vrtički v steklenicah 
v razvitejših državah sveta so že dlje časa priljubljeni 
>»vrtički v steklenicah«. V zadnjem času lahko vrtičke 
v steklenicah kupimo tudi pri nas v cvetličarnah in v 
vrtnarijah. Zato o njih nekaj besed. 

Vrtičku v steklenici zadošča minimalna oskrba. Če 
je v zamašeni posodi, potrebuje zelo ali nič vode. Neka-
tere rastline uspevajo v zaprtih steklenicah brez zaliva-
nja celo več let. V zaprti posodi se od časa do časa 
vlaga kondenzira na steklu. Steklo se polagoma čisti, 
rosne kapljice pa zdrknejo po notranji strani nazaj v 
prst. To je sklenjen krog. Listi oddajo vlago v obliki 
vodnih hlapov. Ti se kot rosne kapljice vsedejo na 
steklo, zatem pa po steni posode polzijo proti dnu v 
prst. Rastlinske korenine vodo znova vsrkavajo in 
skozi liste ponovno oddajo v ozračje. 

Odprti steklenici dodajte poleti vode približno 
enkrat na mesec. Odmrle liste odstranite. Porežite jih 
prvič z britvico, pritrjeno na palico. Nato jih s konico 
palice poberete, da preprečite gnitje in rast gob, ki se v 
toplem in vlažnem okolju hitro širijo. Posode imejte na 
zelo svetlem prostoru, nikakor pa ne na soncu. 

Vrtički v steklenicah niso le vrtički v malem, temveč 
so pravcat svet zase. Kot smo ugotovili, potrebujejo 
zares zelo majhno oskrbo. Mali rastlinski svet v bolj ali 
manj zaprti posodi je zelo samostojen in trpežen. Ogra-
ditev sobnih rastlin s steklom, to je gojenje v steklenih 
posodah, je pametna rešitev iz težav, ki nas spremljajo 
pri običajni vzgoji sobnih rastlin. 

Običajne steklenice za te namene so veliki, okrogli, 
ovalni ali podobni stekleni baloni. Dobre so tudi 
ovalne steklenice ali take z bolj pokončnimi stenami. 
Skratka, uporabimo lahko vsako steklenico, ki ima 
dovolj veliko odprtino, da lahko rastlino vanjo, vlo-
žimo. 

Steklenico ali kakršnokoU stekleno posodo je najpri-
merneje odnesti v vrtnarijo, kjer bodo izbrali pravo 
zemljo in prave rastline za zasaditev. 

HORTIKULTURNO DRUŠTVO CELJE 

LIBELA CELJE 
Industrija tehtnic in 
finomehanike 
Komisija za delovna razmerja TOZD TOVARNA 
TEHTNIC na osnovi pravilnika o delovnih razmerjih 
delavcev TOZD in pravilnika o razvidu del in nalog 
OBJAVUA 
prosta dela in naloge 

VODENJE STROJNEGA 
VZDRŽEVANJA 

Poleg splošnih zakonskih pogojev morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje pogoje: 
- da imajo srednjo izobrazbo strojne ali druge 
ustrezne smeri. 
- dve leti delovnih izkušenj pri opravljanju podo-
bnih del in nalog, 
- odslužen vojaški rok. 
Za opravljanje zgoraj navedenih del oz. nalog zdru-
žujemo delo za nedoločen čas s polnim delovnim 
časom in 3 mesečnim poskusnim delom. 
Pismene vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev, 
pošljite na naslov: 
LIBELA CELJE 
Opekarniška 2 
63000 CELJE 
Kadrovska služba v 8 dneh po objavi. 
Kandidati bodo o izboru pismeno obveščeni v roku 8 
dni po sklepu KDR 

Lestvic! Radia Celje 
Zabavne melodije: 

1. BLUE JEAN - DAVID BOWIE 
2. WAR SONG - CULTURE CLUB 
3. THE NEVER ENDING STORY - LIMAHL 
4. NO MORE LONELV NIGHTS - PAUL MCCARTNEV 
5. PRVI RENDEZ VOUS - RENDEZ VOUS 
6. WILD BOYS - DURAN DURAN 
7. NAŠ ATA - MLADI UPI 
8. POVEDI ME - JASNA ZLOKIČ 
9. PURPLE RAIN - PRINCE 

10. PITAJU ME, PITAJU, OKO MOJE - OLIVER MANDIČ 
Lestvica zabavnih melodij je na sporedu Radia Celje 
vsako soboto ob 17,15 uri. 

DomaČe melodije: 
1. DANES NA VASI - RŽ 
2. ŽIVUENJE TEČE PO SVOJIH TIRIH - FANTJE TREH 

DOLIN 
3. ŽELJA - FLERE 
4. TINGL TANGL POLKA - AVSENIK 
5. ČAS MLADOSTI - OGLARJI 
6. SAVINJČANI - SAVINJSKIH 7 
7. VALČEK ZA TISTE DNI - HERVOL 
8. PRAV FLETNO SE IMAMO - AVSENIK 
9. PESMICA ZATE - ALPSKI KVINTET 

10. NA MNOGA LETA - TRIM 
Lestvica domačih melodij je na sporedu Radia Celje 
vsak ponedeljek ob 17,15 uri. 

KUPON 

lestvica zabavnih melodij 

izvajalec 

lestvica domačih melodij 

izvajalec 

ime in priimek 

naslov 

Nagrajenca: Vinko Jelene. Trobni dol 46. Breze pri Celju 
Mateja Rabuza, Vodice 2 b, Šentjur pri Celju 

Pišite na naslov: Novi tednik - Radio Celje, 
Trg V. kongresa 3a, Celje 
Vsakič nagrada - velika plošča, ki jo izžrebanci izberejo 
v prodajalni MELODIJA v Celju. 

RADIO CEUE 
TOREK,15.1.: 8.00 Poročila, 8.05 Iz sveta glasbe, vmes 

ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 10.00 Zaključek, 
15.00 Poročila, 15.10 Obvestila, 16.00 Čestitke in poz, 
dravi, vmes Zabavni globus, 16.30 Srečanje z leti, 17.00 
Kronika, 17.15 Iz arhiva resne glasbe, 17.45 Iz delovnih 
organizacij, 18.00 Zaključek sporeda. | 

SREDA, 16. 1.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z vami-
Pokličite in vprašate, vmes ob 8.30 Obvestila, 9.00 
Druga poročila, 9.30 Koledar prireditev, 10.00 Zaključek.' 
15.00 Poročila, 15.10-Obvestila, 16.00 Čestitke in poz ' 
dravi, vmes Zabavni globus, 16.30 Iz krajevnih skup-
nosti, 16.45 Iz zakladnice zborovske glasbe, 17.00 Kro-i 
nika, 17.15 Glasbene vzporednice, 17.45 Aktualno, 18.00 
Zaključek. 

ČETRTEK, 17.1.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z vami, 
vmes ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 9.30 Espe 
ranto, ,10.00 ZaMiuček, 15.00 Poročila, 15.10 Obvestila. 
16.00 Čestitke in pozdravi, vmes Zabavni globus, 16.30 
Kronika, 17.00 V živo: O sanaciji Gorenja, 18.00 
Zaključek sporeda. 

PETEK, 18.1.: 8.00 Poročila, 8.05 Petkov mozaik, vmes 
ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 9.30 Žveplometer, 
10.00 Zaključek sporeda, 15.00 Poročila, 15.10 Obvestila 
16.00 Čestitke in pozdravi, vmes Zabavni globus, 16.30 
Šport ob koncu tedna, 17.00 Kronika, 17.15 Glasbo vam 
izbira, 17.45 Turistična oddega, 18.00 Zaldijuček sporeda 

SOBOTA, 19.1.: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z vami 
vmes ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, 9.05 Kuhar 
ski kotiček, 9.15 Koledar prireditev, 9.30 Filmski spre 
hodi, 10.00 ZakJijuček sporeda, 15.00 Poročila, 15.1̂  
Obvestila, 16.00 Čestitke in pozdravi, vmes Zabavni giO-
bus, 17.00 Kronika, 17.15 Lestvica zabavne glasbe, 17.45 
Kulturni fetjton, 18.00 Zaključek sporeda. 

NEDELJA, 20.1.: 10.00 Poročila, 10.10 Obvestila, 10.3« 
Kekčevi prijatelji, 10.45 Vedno lepe melodije, 11.00 Žve 
plometer (ponovitev), 11.30 Kmetijska oddcga, 12.00 
Poročila, 12.15 Literarna oddaja, 12.30 Iz domačih logoV. 
13.00 Čestitke in pozdravi, vmes Zabavni globus, 15.0" 
Zaključek. 

PONEDELJEK, 21. 1.: 8.00 Poročila, 8.05 Športno 
dopoldne, vmes ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila 
10.00 Zaključek, 15.00 Poročila, 15.10 Obvestila, 16.00' 
Čestitke in pozdravi, vmes Zabavni globus, 16.30 Repor-
taža, 16.45 Nove plošče, 17.00 Kronika, 17.15 Lestvic« 
narodne glasbe, 17.45 Športni pregled, 18.00 Zaključek 









Lice in naličje veličine 
Pogled, ki ga Grafenegg 

ponuja na zgodovino od pet-
desetih do osemdesetih let 
minulega stoletja, bi nas to-
rej mogel prepričati, da je 
naša severna soseda zbogana 
z realnostjo razvoja dogod-
kov v tem času in v obdob-
jih, ki so sledili. Neposvečen 
v sedanjost bi celo pomislil, 
da etabhrani avstrijski so-
dobnosti nerodno, da se na-
vlake brokatnih vrečk, čipk 
s cesarskimi insignijami 
vred oklepa še toliko držav-
ljanov te države zasanjanih v 
bleščečo preteklost. Verjel 
bi celo, da so to le rojalisti, ki 
si želijo Otta Habsburga, ah 
vsaj katerega njegovih mno-
goštevilnih otrok nazaj v ce-
sarsko palačo in, ki ob kakš-
ni nesreči Čehov, Madžarov, 
Romunov, Poljakov iz Šlezi-
je, predvsem pa jugoslovan-
skih »odpadnikov«, ja, celo 
julijskih, beneških in tržaš-
kih Italijanov, privoščljivo 
ploskajo. Ploskajo pač, češ, 
prav se vam godi, uporniki 
in prekucuhi. 

Vendar je stvar veliko 
manj nedolžna in neprezirlji-
va. Vzemimo turistične vo-
diče in njih zgodovinski pre-
gled! V marsikaterem je za-
pisano, da kakšno krajevno 
ime, ime rek in vrhov vleče 
svoj izvor iz slovanskega po-
imenovanja, kot recimo 
Melk ob Donavi. Toda bliže 
so taki kraji, vode in hribi ob 
meji, zlasti nenemški, bolj so 
občutljivi in bi radi prav po 
orwelovsko zbrisah vse sledi 
kakršne koli negermanske 
preteklosti. Zategadelj je nji-
hov Grafenegg kar precej na 
preiskušnji, ker jim objekti-
vistični, celo marksistični 
pristop k zgodovini obdo-
navskega vzorca uhaja iz 
rok, če je na primer beseda o 
Dravi, predvsem njenih de-
snih obrežij. VeUkodušno 
hahljanje Dunajčanov, češ, 
tiste zdrahe ob meji pod Ka-

ravankami in na Gradiščan-
skem so lokalnega pomena, 
so naličje. Lice je dr ugačno. 
Avstrijci niso malomarno 
površni, ko skoraj brez razli-
ke, razen na diplomatski rav-
ni, imenujejo naša mesta ta-
ko, kot so jih poimenovali za 
nemško rabo v cesarskih 
časih. Tako, prekleto dobro, 
uporabljajo nemško nomen-
klaturo, da utegnejo panker-
ji Laibach dobiti črnega dvo-
glavega orla na rumenem po-
lju za odličje. Ne samo Celje, 
Ljubljano, Maribor rn druga 
slovenska mesta, tudi Za-
greb, vso Hrvaško si na ta 
način še kar prisvajajo. Za-
mishte, nek Dunajčan mi je 
dopovedoval, da je bil pred 
kratkim na montaži v Sem-
mlinu. Šele, ko mi je na zem-
ljevidu pokazal kje je to, sem 
se zgrozil, da je to Zemun bei 
Belgrad. 

Sicer nas pa koroški pri-
meri dovolj opozarjajo, kako 
so hiteli poimenovati krajev-
na imena. V vsej naghci po 

zaslugi slabih tolmačev celo 
napačno. Tako so gori Pleši-
vec dali ime Tanzberg, 
čeprav je Plešivec, podobno 
kot Golica, dobil ime po svo-
ji »pleši«. Svinska planina 
ima ime po najdiščih svinca, 
kot so mehko kovino Slo-
venci še vedno imenujemo, 
vendar so jo prekrščevalci 
začeli zmerjati za svinjsko -
Saualpen. Manj širokogru-
dna je zgodovina v praktični 
dnevni rabi na področjih, 
kjer se znotraj meja republi-
ke Avstrije Slovenci, Hrvati 
in še morda tudi Madžari po-
javljajo z glavo in peto in ne 
le, kot se spodobi, kot zgodo-
vinska kategorija - recimo -
stari Rimljani. 

Seveda ni mogoče pripiso-
vati avtorjem razstave v Gra-
feneggu dvoličnosti. Gotovo 
so stvari pristopili pošteno, 
znanstveno in objektivno. 
Huda radovednost me daje, 
kakšen bo drugi del čez tri 
leta, ko bo na vrsti obdobje 
od 1880 do smrti cesarja 

Franca Jožefa sredi prve sve-
tovne morije? Sicer pa je 
zgodovina tudi zato, da se 
ljudje iz nje čim manj nauči-
jo. Kako bi sicer na gradu v 
Grazu bil na o^ed druge vr-
ste »pomnik«. Čeprav v turi-
stičnem prospektu piše, da 
je Graz dobil ime po utrdbi 
nad reko Muro, ki se je ime-
novala gradeč, ali mah gra-
dič (kleine Burg), je tam spo-
minska plošča posvečena iz-
gubljenim nemškim mestom 
kot so Marburg, Cilli, Rann 
itd., itd. 

Lice in naličje. V Grafe-
neggu so Slovenci spoštljivo 
zapisani za Slovvenen. Roko 
na srce! Nikjer nisem videl 
Feldnerjevih Windiscahrjev, 
ki so izumljeni le zato, da bi 
ne bili Slovenci. 

Pa naj kdo reče, da zgodo-
vina ni tudi dekla pohtike? 
Toliko za konec. 

JURE KRAŠEVEC 

Celjski komunalci so doslej 
dobro opravili svoje delo 

Za izredno nizkimi tem-
peraturami nam je v tej zi-
mi zagodel še sneg, ki je po-
vzročil še največ zagat na 
cestah. Največ novega sne-
ga je zapadlo v Logarski do-
lini in na Rogli. 

Tridnevno zaporedno sne-
ženje je povzročilo precej te-
žav zimskim službam, tako 
da so bili delavci v torek že 
precej utrujeni. Ravno zato 
so se pri celjski Komunah, 
tozd CE-KA v torek odločih. 

da so prekinih pluženje cest, 
ki so v prvi prioriteti (mestne 
uUce in tiste ceste, po kate-
rih potekajo proge mestnega 
avtobusa) od 12. do 22. ure. 
Ponoči pa so te ceste spet 
splužili, da naslednji dan ni 
bilo večjih težav pri prevozih 
na delo. 

Sestal se je tudi štab zim-
ske službe v Celju, kjer so 
ocenih, da so komunalci ozi-
roma zimska služba v Celju 
doslej dobro opravih svoje 
delo in da zaradi snega in 
nizkih temperatur ni bilo ve-
čjih težav na cestah v celjski 
občini. Člani štaba pa so 
opozorili, da je potrebno 
skrajno varčevanje pri zim-
ski službi, da potem spomla-
di ne bi zmanjkovalo denarja 
za krpanje lukenj na cestah. 
Predvsem bi veljalo varčeva-
ti pri soljer^u. 

Komunalci so ob tej prilož-
nosti poudarih, da so še ve-
dno precejšnje težave pri 
čiščenju pločnikov, saj kar 
precej hišnih svetov ne orga-
nizira čiščenja pred svojimi 
zgradbami. Občinska straža 
pa je tu nemočna, ker v Celju 
nimamo ustreznega odloka, 
na podlagi katerega bi te hiš-
ne svete in druge odgovorne 
tudi lahko kaznovali. 

Precejšen problem pri plu-
ženju mestnih ulic povzroča-

jo tudi vozniki, ki nepravilno 
parkirajo avtomobile. Gre 
predvsem za Zidanškovo uli-
co in pa za nekatere uhce v 
strnjenih naseljih. Ker imajo 
komunalci zaradi tako ne-

pravilno parkiranih vozil tu-
di prcejšnje stroške, so na 
štabu zimske službe odločih, 

da bodo vozila odslej odva-
žah na stroške lastnikov. Ta-
ko naj bi zagotovili nek^ več 
reda pri parkiranju pozimi. 

S. ŠROT 

Žal se še vedno vse preveč 
občanov pri čiščenju snega 
zanaša na komunalce. Zgo-
voren primer je tudi lanski 
dogovor z mladinci, da bo-
do organizirali prostovolj-
no delovno brigado za čišče-
nje snega. Mladinci so celo 
zahtevali, da jim pripravijo 
zaščitna sredstva in topel 
čaj med delom, ko pa je pri-
šlo do tega, da bi morali po-
magati pri čiščenju snega, 
je prišel na zbirno mesto sa-
mo en mladinec (vodja te 
brigade). 

Kljub številnim opozori-
lom pred vsako zimo, da je 
potrebno vozila opremiti 
oziroma jih pripraviti za 
pogoje vožnje v zimskem 
času, se je ob sneženju v tem 
tednu pokazalo, da več kot 
polovica vozil ni opremlK-
nih z zimskimi gumami. Se 
precej manj voznikov pa je 
kupilo verige. Takšna vozi-
la oziroma vozniki potem 
večkrat povzročijo zastoje 
na cestah. 

CJ; • - v. •• -lil" ^ ' ^ 

Ljubi možek vse je zaman, 
čeprav venomer gledam v ekran. 
Ne vem kaj naj v pisker dam, 
ker vse je dražje iz dneva v dan 

Peti član družine 
o njem smo se začeli pogovarjati, kot se za noveg^ 

člana družine spodobi in kot je menda po mnenja 
psihologov spodobno, že v genezi. Kot štiričlanska 
družina smo ob konstruktivni debati za mizo podali 
tudi načelno opredelitev: ZAŽELEN. Pri tem ni 
smem pozabiti na »pretežno« večino najmlajših 
članov, ki sta navijala »ZA« kot bi šlo za samoprispd 
vek. Pravzaprav seje stvar tako tudi natanko odvj| 
jala. Začeli smo gruntati, kako se bo vse skupaj izšlo, 
mislim finančno. Pa smo najprej stopili do dedka. O^ 
pač ima penzijo, sicer tisto zajamčeno, ampak zmeraj 
mu uspe kot po kašnem čudežu prihraniti kakš^ 
dinar. O devizah pojma nima. čeprav je bil že enkral 
onkraj meje (na enodnevnem izletu, kajpak) in tt 
navečer izdavil: »Ljubo doma, kdor ga ima.* .Dedki 
smo se torej zaupali. »Hja, je pomodroval, kamor m 
šel bik, pa naj gre še štrik!« Pristavili smo lončelt, 
potem smo se obrnili še na drugo babico, ki svojim 
vnučkom nič ne bi odrekla. Čas pa-kot bi ga na vil.. j 

Ni dolgo tega, smo pričakali srečni dogodek. V hišo, 
smo ga, da bi bil čim večji dogodek za najina otroka^i 
prinesli zamotanega, pokritega, in bogsive kdo muje\ 
zataknil na omot še rožnato pentljo. Veselje je bila. 
nepopisno (zaradi hrupa se opravičujemo sosedom),] 
»Petemu^ članu družine, prve dni smo se vsi vrteli 
okoli njega, smo odmerili najlepši in najsvetlejši 
prostor v stanovanju - ob televiziji. In, kako nas je že 
svaril pred prihodom »Petega* dedek: »Sreča je 
opoteča!* | 

Danes tudi jaz verjamem - resnica je skazical Lju-
bezen do »Petega«, imena mu namreč še nismo uspeli 
dati, je vsaj med dvema članoma kaj hitro skopnela. 
Ta, ta, no »Peti«, je namreč zelo zahteven, včasih celo 
aroganten, da ne rečem nesramen. Vse več zahteva 
od nas, še dedkovo in babičino penzijo bi posesal in] 
kar čez celo dnevno se je razlezel. Spotikamo se 
obenj in vendarle ostajamo vljudni in obzirni,^ 
čeprav skozi zobe, da otroka ne slišita, bentimo: »K 
vragu? Ampak v njem je bodočnost naših otrok!» 
Zdaj že nekaj časa previdno stopicamo okoli njega: 
po malem že razumemo njegovo čebljanje in ko smo 
oni dan spet posedli za mizo ob konstruktivni debati,^ 
smo si bili enotni - ZAŽELEN. 

Dali smo mu tudi ime:-MAVRICA. Moj sin mu reče 
bolj strokovno ZX SPECTRUM. Menda se takšna 
imena računalnikom tudi bolj pritičejo. Jaz pa mu še 
zmeraj pravim kar »Peti*. No, pa saj je kar fejst fantJ 
»Če bo dobil dobro druščino, bo kdaj iz njega še 
nekaj,* modruje danes tudi dedek, ki se kljub sodob-
nim komunikacijam nerad odreče besedi v živo. 

MATEJA PODJED 

Čiščenje pločnikov 
že na svoji brigadni konfe-

renci so šentjurski brigadirji 
sklenili, da bodo pozimi 
čistili zasnežene in polede-
nele pločnike. Kot že leta do-
slej namreč tudi v tej zimi 
ostaja na šentjurskih pločni-
kih debela plast steptanega 
snega z ledeno prevleko, sol 
zaradi nizkih temperatur ne 
deluje, in prav zato bo akcija 
brigadirjev, ki jo pripravljajo 
v soboto, 19. januarja, ob 8.00 
uri dobrodošla za vse 
Šentjurčane. 

Brigadirji bodo akciji 
čiščenja pločnikov seveda i 
ponovili, če ne bo prej nehf 
lo snežiti. Pričakujejo pa, d 
se bodo k delu pridružili tuc 
ostali mladinci in morda tuč 
kakšen krajan. Padci in moi 
da kakšen zlom, pa seved 
tudi ostale »drsalne radosti 
bodo namreč prihranjen 
vsem, ne samo brigadirjen 
ki bodo v soboto zavihali rc 
kave. 

IVANA FIDLE! 

Janez Pukšič - Ti boš delegat 


